
تسریع توسعه کیش 
نیازمند تامین گاز طبیعی

اورهال سومین هواپیمای زمین گیر شده 
با تلاش متخصصان داخلی

فعالیت بازارهای جزیره کیش تمام وقت شد

 شروع مدارس کیش از مهرماه 
و فعلا غیرحضوری است

قرار گرفتن در مسیر خط لوله هفتم سراسری گاز و یا قرار گرفتن 
کیش روی یکی از بزرگترین میادین گازی منطقه و جهان، این 
سوال را به ذهن علاقه مندان به توسعه کیش متبادر می سازد 
که چــرا تاکنون کیش از نعمت گاز ارزان و پاک، محروم بوده 
است؟به گزارش  صداوسیما ، بهره مندی از نعمت گاز به عنوان 
سوختی پاک و ارزان قیمت همیشه دغدغه بسیاری از فعالان 
اقتصادی و صنعتی بوده و در کنار آن، مشترکان خانگی هم با 
بهره مندی از این نعمت خدادادی به ســطح بالاتری از رفاه و 
آسایش دست پیدا می کنند. در جزیره کیش، اما به دلیل نبود 
گاز شهری و صنعتی، هزینه های بیشماری بابت تهیه گازوئیل 
به عنوان سوخت نیروگاه ها و همچنین هزینه و زمان بابت تهیه 

سیلندر های خانگی وجود دارد.

تامین گاز در جزیره کیش چگونه است؟ اگر در جزیره کیش 
زندگی می کنید و یا قرار است به این جزیره مهاجرت کنید، باید 
به این نکته هم توجه کنید که تامین گاز شهری، پایدار و دائمی 
نیست و ممکن است حین فعالیت های خانگی درگیر تمام شدن 
سیلندر گاز شوید و حالا باید پس از تماس با دو شرکت تامین 
کننده ســیلندر گاز در جزیره، بین دو تا پنج ســاعت منتظر 
دریافت سیلندر باشید. اگر خوش شانس نباشید و سیلندر شما 
عصر و یا شب تمام شود که باید تا ظهر فردا منتظر بمانید. اگر 
چه می توانید با خودروی شخصی به محل این شرکت ها رفته 
و سیلندر تهیه کنید، اما همین کار هم مستلزم صرف زمان و 
هزینه اســت.خانم محمدی یکی از ساکنان جزیره می گوید: 

تاکنون چندین بار پیش ...
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مدیر امور مالیاتی منطقه آزاد کیش

 هفتم شهریور 
 آخرین مهلت ارائه 

اظهارنامه مالیاتی

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش : 

 کیش ۱۴۲طرح صنعتی 
 و غیرصنعتی در 
حال اجرا دارد

صفحه 3 صفحه3

 تجدید میثاق دولت سیزدهم 
با آرمان های امام راحل

سیدحسن خمینی: با همه تفرق ها 
امروز وظیفه همه کمک به دولت است

یادگار امام با بیان اینکه ما در جامعه محتاج نوعی 
وحدت در عین کثرت هستیم، گفت: امروز دولت 
محترمی شکل گرفته و همه باید به بعُد »وحدت 
ملی« توجه کنیم. دست به دست هم دهیم ولی 
قرار نیست اختلاف نظرها کنار برود و کل اختلاف 
ها برداشــته شــود، چنانکه امام می فرمودند، 
»اشکال، بلکه تخطئه، یک هدیه الهی است«. هیچ 
نمی توانیم به جامعه ای برسیم که همه مثل هم 
فکر کنیم.به گزارش ایسنا به نقل از جماران، حجت 
الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در مراسم 
تجدید میثاق رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت 
سیزدهم با آرمان های امام خمینی)س( در حرم 
امام، ضمن تبریک به وزرای دولت که توانستند 
اعتماد مجلس را به خودشان جلب کنند، گفت: 
الزاما هر کســی هر چیزی می گوید به آن عامل 
کْری تنَْفَعُ  نیست، ولی قرآن می فرماید که »إنَِّ الذِّ
المُْؤْمِنِینَ«.یادگار امام یادآور شد: امام در مباحث 
عرفانی و فلسفی مشــرب صدرایی دارد. مرحوم 
ملاصدرا بحثی به عنوان »وحدت در عین کثرت« 
دارند و به نوعی بســیاری تناقــض ها یا تناقض 
نماهایی که مکاتــب مختلف گرفتار آن بودند را 
جمع کرده اســت. شاید بتوان این نکته را در بعُد 
سیاسی خودمان هم مطرح کنیم.وی تصریح کرد: 
ما در جامعه محتاج نوعی وحدت در عین کثرت 
هســتیم. اگر از زاویه کثرات به ما نگاه شود قطره 
های از هم جدا هستیم اما این کثرات در نقاطی 
وحدت پیدا می کنند و متحد می شوند. اختلافات 
درونی ما قوت ما اســت، کما اینکه دنیا بر اساس 
همین اختلافات شــکل گرفته است. یعنی اگر 
وحدت در عین کثرت نبود، جهان خلق نمی شد، 
اما آنچه که مهم اســت این است که توجه داشته 
باشــیم این کثــرات، یک مبنای جامــع دارد.

سیدحسن خمینی افزود: امروز دولت محترمی 
شکل گرفته و همه باید به بعُد »وحدت ملی« توجه 
کنیم. دست به دست هم دهیم ولی قرار نیست 
اختلاف نظرها کنار برود و کل اختلاف ها برداشته 
شــود، چنانکه امام می فرمودند، »اشکال، بلکه 
تخطئه، یک هدیه الهی است«. هیچ نمی توانیم به 
جامعه ای برسیم که همه مثل هم فکر کنیم. وی 
با اشــاره به اینکه آرمان بلند امام حل مشکلات 
جامعه بود، تأکید کرد: امروز که دینداران تصدی 
دنیای مردم را کرده اند اگر نتوانند دنیای مردم را 
بهتر کنند، »دینداری« لطمه می بیند. آرمان بلند 
ما از ابتدای انقلاب این بوده که به خودمان و دنیا 
نشان بدهیم دین در عرصه اجتماع، حیات سیاسی 
و حیــات اقتصــادی توانمند اســت و می تواند 

مشکلات را مرتفع کند.

با واکسن چینی نمی توان به عمره رفتنـگـره

همکاری ایران و اتریش برای رده بندی هتل ها

توزیع کتاب های درسی سال تحصیلی در هرمزگان ادامه دارد

مقام های عربستان سعودی اعلام کرده اند کسانی 
که واکسن چینی سینوفارم را برای مقابله با ویروس 
کرونا دریافت کرده اند نمی توانند به عمره امســال 

بروند.
به گزارش ایسنا به نقل از دیلی استار، در جلسه ای که 
میان مسئولان وزارت امور مذهبی بنگلادش، انجمن 
آژانس های حج این کشور و همچنین سفیر عربستان 
ســعودی در بنگلادش برگزار شــد، مســئولان 
بنگلادشی خواستار همکاری طرف عربستانی برای 
دریافت مجوز حضور در عمره امســال برای زائرانی 
شدند که واکسن چینی سینوفارم را دریافت کرده اند 
و درخواســت کردند عربســتانی ها هرچه زودتر 

تصمیمی خوشایند در این باره اتخاذ کنند. 
عربستان پیش تر اعلام کرده بود زائرانی که از خارج 

این کشــور برای ثبت نامِ عمره اقدام می کنند باید 
گواهــی واکسیناســیون کرونــا فایزر/بیون تک، 
آکسفورد/ آسترازنکا، مدرنا و جانسون و جانسون را 
که مورد تایید این کشور است ارائه دهند و هرکس 
خواهان حضور در عمره امسال است باید یکی از این 

چهار واکسن را دریافت کند. 
مسئولان حج بنگلادش در دیدار با سفیر عربستان 
در این کشور همچنین خواهان کاهش هزینه های 

سفر هوایی برای حضور در حج عمره شدند. 
عربستان که پس از همه گیری کرونا، مراسم عمره را 
به مدت یک سال متوقف کرد، سال گذشته با تعداد 
محدودی از زائران خارجی این مراسم را اجرا کرد اما 
امسال با تدابیر سختگیرانه تری به جمعیت بیشتری 

اجازه ورود خواهد داد.

ایــران و اتریش چهارمین کارگروه گردشــگری را 
برگزار کردند. همکاری درباره نظام رده بندی هتل ها 

محور این دور از گفت وگوهای دو کشور بود.
به گزارش ایسنا، در این کارگروه که به صورت مجازی 
بین بخش خصوصی و دولتی دو کشور برگزار شد و 
ریاســت هیأت ایران را لیلا اژدری، مدیرکل دفتر 
بازاریابی و توســعه گردشــگری خارجی به عهده 
داشــت، اقدامات دولت های ایــران و اتریش برای 
بازیابی گردشگری در زمان کرونا و پساکرونا تشریح 
شد. همچنین شاخص ها و دستورالعمل های ارزیابی 

واحدهای اقامتی در ایران، طرح و بررسی شد.
طرف اتریشی نیز که ارزیابی ۲۲ هزار واحد اقامتی را 
در اتحادیه اروپا انجام داده است، درباره شاخص های 
این اتحادیه، مواردی را مطرح کرد. مقرر شــد برای 
به روزرسانی اطلاعات و شاخص های ارزیابی بخش 

خصوصی دو کشور جلسات ادامه پیدا کند.
اژدری با اعلام این خبر به ایســنا یادآور شــد: این 
کارگروه پیرو تعاملات بخش گردشــگری ایران با 

کشــور اتریش و در خلال برگزاری نهمین اجلاس 
کمیســیون مشــترک همکاری هــای اقتصادی 
جمهوری اســلامی ایــران و اتریش )متولی اصلی 
سازمان توســعه تجارت است( در راستای اجرایی 
کردن آن، تشکیل و نقشه راه همکاری های اقتصادی 

دو کشور برای سال های ۲۰۱۶ تا ۲۰۲۰ تهیه شد.
به گفته او، یادداشت تفاهم همکاری های گردشگری 
میان ایران و اتریــش در بهمن ماه ۱٣٩٥ به امضاء 
طرفین رســید و در راســتای اجرایی شــدن آن 
تفاهمنامه، نخستین نشست کارگروه گردشگری در  
چهارم بهمن مــاه ۱٣٩٥ به میزبانی ایران با محور 
»توسعه گردشگری پایدار« و دومین نشست آن در 
۲٤ و ۲٥ خردادماه ۱٣٩٨ با محوریت »آموزش« به 
میزبانی طرف اتریشی و سومین نشست در ٥ مهرماه 
۱٣٩٨بــه میزبانی ایران با موضوع »گردشــگری 

کوهستان« برگزار شد.
نشســت بعدی ایران و اتریش قرار است با موضوع 

میراث فرهنگی برگزار شود.

معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع آموزش 
و پرورش هرمزگان گفت: توزیع کتاب های درسی 
سال تحصیلی ۱٤۰۰ -۱٤۰۱ در استان هرمزگان 
ادامــه دارد. غلامرضا ســالاری میــری در جمع 
خبرنــگاران، افزود: ٩۰ درصد کتاب های درســی 
مقطع ابتدایی، ٨٥ درصد متوسطه اول و ٨۰ درصد 
متوسطه دوم توزیع شده است.وی با اشاره به اینکه 
 irtextbook.ir دانش آموزان با مراجعه به سایت
یا irtextbook.com، می توانند کار ثبت و خرید 
کتاب های درسی را انجام دهند، تصریح کرد: ثبت 
سفارش و خرید اینترنتی کتاب های درسی پایه های 
اول، هفتم و دهم نیز از ششم تیرماه تا ۱۶ شهریور 
۱٤۰۰ است.معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه 

منابع آموزش و پرورش هرمزگان با بیان اینکه قیمت 
کتب حدود ۲٥ درصد نسبت به سال گذشته افزایش 
یافته است، عنوان کرد: قیمت کتاب برای پایه های 
تحصیلی ابتدایی ٤۲ هزار و ٥۰۰ تومان، هفتم تا نهم 
۶٤ هزار و ٥۰۰ تومان، دهم تا دوازدهم در رشــته 
ریاضی ٨٨ هزار و ۷۰۰ تومان و در رشته علوم تجربی 
٨٤ هزار و ۲۰۰ تومان است.سالاری با اشاره به اینکه 
مانند ســنوات قبل، کتاب ها بــرای دانش آموزان 
مناطق محروم و کمتر برخوردار به صورت رایگان و 
یا نیم بها ارسال می شود، اضافه کرد: امکان ثبت نام با 
کد ملی و اطلاعات شناسنامه ای دانش آموز به فرض 
قبولی در همان پایه تحصیلی فعلی فراهم اســت و 

پرداخت ها نیز به صورت اینترنتی است.



سیاسی
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

رئیس جمهوری در حکمی علیرضا کاظمی را به سرپرستی وزارت آموزش و پرورش منصوب کرد.به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهوری اسلامی ایران، طی حکمی علیرضا کاظمی معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش را به سمت سرپرست 
این وزارتخانه منصوب کرد.کاظمی تحصیلکرده حوزه و دانشگاه و عضو هیئت علمی دانشگاه فرهنگیان است و پیش از سمت معاونت 

پرورشی و فرهنگی وزارتخانه، مدیرکل آموزش و پرورش استان خراسان رضوی بوده است.نمایندگان مجلس شورای اسلامی پس از دو 
هفته بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی در کمیسیون های تخصصی و صحن علنی مجلس شورای اسلامی، صلاحیت و برنامه های ۱٨ 

وزیر پیشنهادی را تایید کردند و به ۱٨ وزیر پیشنهادی جز وزیر آموزش و پرورش برای تصدی وزارت خانه ها اعتماد کردند.
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با صدور حکمی؛ علیرضا کاظمی سرپرست وزارت آموزش و پرورش شد

وزیر کشور:

 درخصوص دو موضوع 
تنظیم بازار و کرونا دغدغه های مردم 

را دنبال می کنیم
وزیر کشور با تاکید بر تلاش وزارت کشور برای فعال 
سازی همه ظرفیت ها برای مدیریت بیماری کرونا 
و کمک به حل مساله معیشت مردم گفت: دغدغه 
های مردم عزیزمان را به صورت جدی دنبال می 

کنیم.
به گزارش ایلنا، احمد وحیدی در نشســت امروز 
اســتانداران سراسر کشــور که به صورت ویدئو 
کنفرانسی با دو محور مدیریت و مهار بیماری کرونا 
و تنظیم بازار برگزار شــد، با تاکید بر اینکه باید از 
ظرفیت های موجود در کشور در کمک به بهبود 
معیشت مردم و مهار بیماری کرونا استفاده کنیم، 
اظهار کرد: در نشســت امروز موضوعات مهم و 
اساســی کشــور را به صورت ویدئوکنفرانسی با 
استانداران سراسر کشور مورد بحث و بررسی قرار 

دادیم.
وی با بیان اینکه در نشست امروز آخرین وضعیت 
اقتصادی، سیاسی اســتان ها مورد بررسی قرار 
گرفت: تصریح کرد: به صورت مشخص دو موضوع 
کرونا و مسائل تنظیم بازار با استانداران بحث شد 
و دیدگاههــا و نقطــه نظرات خوبی از ســوی 

استانداران مطرح شد.
وزیــر کشــور در ادامه صحبــت هایش گفت: 
درخصوص دو موضوع تنظیم بازار و کرونا در سطح 
شــوراهای مختلفی که در دولت تشکیل خواهد 
شد، دغدغه های ملت عزیزمان را  دنبال می کنیم.

وزیر کشور خاطرنشان کرد: زمینه های خوبی هم 
در زمینه مهار بیماری کرونا و هم مدیریت مسائل 
مربوط به تنظیم بازار در کشور وجود دارد که ان 
شاءالله با استفاده از ظرفیت های موجود، بتوانیم 
گام های خوبی در این زمینه برای حل مســائل 

مردم برداریم.
بخش دوم نشســت استانداران سراسر کشور در 
محل وزارت کشــور به صورت ویدئوکنفرانسی 

برگزار خواهد شد.

سردار سلیمانی:

نیروهای سپاه و بسیج برای کمک در 
جهت تسریع روند واکسیناسیون مردم 

آمادگی کامل دارند
رئیس سازمان بسیج مستضعفین تصریح کرد: 
نیروهای سپاه و بسیج برای هرگونه کمک به کادر 
درمان برای تســریع روند واکسیناسیون مردم 

آمادگی کامل دارند.
به گزارش ایلنا، سردار »غلامرضا سلیمانی« رئیس 
سازمان بسیج مستضعفین در جلسه ستاد مقابله 
با کرونا استان همدان، افزود: ساده و عادی انگاری 
همه گیری ویروس کرونا به نوعی موجب حاشیه 
رفتن طرح شهید سلیمانی با وجود تاکید این طرح 
بر مسائل محوری نظیر آموزش، آگاهی بخشی، 
رعایت فاصله فیزیکی و بیماریابی هوشمند شده 

است.
وی ظهار داشت: طرح شهید سلیمانی بر اساس 
توافقات وزارت بهداشت و سپاه اجرایی شد و در 
پیک پنجم شیوع کووید ۱٩ نیز بر تقویت، دقت و 
سرعت عمل بیشتر تیم های حمایتی و نظارتی در 

رهگیری هوشمند بیماری تاکید شد.
رییس ســازمان بسیج مستضعفین افزود: طرح 
شهید ســلیمانی باید متناسب با زیست بوم هر 
منطقه اجرایی شود بنابراین باید نسبت به به روز 
رسانی آن متناسب با شرایط هر منطقه اقدام کنیم 
که در این راستا نیروهای سپاه توجهی جدی به 
ایــن راهبرد برای کاهش آمار مبتلایان و مرگ و 

میر ناشی از کرونا دارند.
سردار ســلیمانی گفت: باید مکان های آلوده به 
ویروس کرونا شناسایی و بدون ایجاد محدودیت 
در دیگر نقاط، فعالیت های ارتباطای این اماکن 
محدود شود، به شکلی که با روش های کم هزینه 
و آسان از انتشار ویروس در دیگر مناطق و محلات 

جلوگیری کنیم.
وی ادامه داد: نیروهای سپاه و بسیج، فرمانداران و 
دیگر مسوولان در چارچوب روش های هوشمندانه 
و بر اساس زیســت بوم، طرح شهید سلیمانی را 
تدویــن و در گام پنجم فعالیت های خود را برای 

مقابله با کرونا بیشتر کردند.
رییس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر توجه 
بــه موضوع آموزش و آگاهی بخشــی در زمینه 
بیماری کووید ۱٩ و اســتفاده از ظرفیت علمی 
نخبگان، رســانه ها و فضای مجازی برای تحقق 
اهداف طرح، اظهار داشت: با توجه به اینکه رهبر 
معظــم انقلاب مهار ویروس کرونا را اولویت مهم 
کشور برشمردند باید تمام همت و تلاش خود را 
معطوف دستیابی به این مهم و حفظ سلامت مردم 

کنیم.
سردار سلیمانی با عنوان اینکه وجه تمایز و برتری 
موضوع کنترل فعال و هوشمند کرونا، تمرکز بر 
قطع زنجیره انتقال ویروس است، افزود: مهم ترین 
اولویت طرح شهید سردار سلیمانی زمینه سازی 
برای قطع زنجیره انتقال ویروس اســت که برای 
تحقق این مهم تمامی ظرفیت ها و داشته ها بکار 

گرفته شده است.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین در ادامه با اشاره 
به تغییرات پیاپی رفتار ویروس و ظهور گونه های 
جدید و جهش یافته آن، بر ضرورت تسریع روند 
واکسیناسیون تاکید کرد و گفت: نیروهای سپاه و 
بســیج برای هرگونه کمک به کادر درمان برای 
تسریع روند واکسیناسیون مردم آمادگی کامل 

دارند.
در حال حاضر همه شهرستانهای استان همدان 

در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.

اخبار

رئیس قو قضاییه تاکید کرد: با کسانی که امنیت و آسایش مردم 
را برهم می زنند نباید با اغماض با آنها برخورد کنید.

به گزارش ایلنا، حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای در 
اولین نشست شورای عالی قوه قضاییه با شورای قضایی استان ها 
در دوره جدید مدیریت دســتگاه قضا از طریق ویدئو کنفرانس 
برگزار شــد، به بیان توصیه هایی مهم و کاربردی به رؤســای 
دادگستری ها و دادستان های سراسر کشور برای تحقق دادرسی 

عادلانه پرداخت.
رئیس قوه قضاییه با تبریک رأی اعتماد قاطع مجلس به وزرای 
پیشنهادی دولت مردمی و آغاز به کار دولت سیزدهم همزمان 
بــا هفته دولت، همراهــی و همیاری برای پیشــبرد اهداف و 
برنامه های دولت جدید به ویژه رفع موانع تولید و حمایت از تولید 

ملی را از وظایف قوه قضاییه عنوان کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای  تأکید کرد: هر چه قدر 
تولید در کشور توسعه یابد، اشتغال افزایش پیدا می کند، بسیاری 
از گرفتاری ها و مشکلات مردم برطرف می شود و مردم می توانند 

امور زندگی را بهتر اداره کنند.
لزوم فعال تر شدن مرکز توسعه شورا های حل اختلاف

رئیس قوه قضاییه بر لزوم فعال تر شدن مرکز توسعه شورا های 
حل اختلاف و اســتفاده از ظرفیت های مردمی و سازمان های 
مردم نهاد بــرای حل اختلافات حقوقی در کاهش پرونده های 

قضایی از طریق داوری و میانجیگری تاکید کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: در شرایطی که 
کشور درگیر کرونا شده طبعاً نمی توان انتظار داشت با این حجم 
پرونده های موجود در دادگستری ها، کار ها سریع پیش رود و در 
این شرایط دقت و اتقان آرا نیز کم می شود که باید تلاش کرد تا 
حد امکان مســائل از طریق شورا های حل اختلاف حل و فصل 

شود.
با کسانی که امنیت و آسایش مردم را به هم می زنند نباید به هیچ 
وجه با اغماض برخورد کرد؛ رحم به این افراد ظلم به مردم و نظام 

است
رئیس قوه قضاییه با اشاره به تنوع کیفیت و موضوع پرونده های 
قضایی اظهار داشت: برخی پرونده ها به امنیت جامعه ارتباط دارد 
که افرادی از طریق شــرارت، ســرقت، اخلال در بازار، فســاد 
اقتصادی و کلاهبرداری های باندی یا جعل عنوان و انتساب خود 
به افراد و دستگاه ها و اقدامات ضد امنیتی تلاش می کنند آسایش 

مردم را برهم زنند که باید با آن ها سریع و قاطع برخورد شود.
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای در ادامه خطاب به 
دادستان ها و روسای کل دادگستری ها تاکید کرد: با کسانی که 
امنیت و آسایش مردم را به هم می زنند و زندگی مردم را به بازی 
می گیرند نباید به هیچ وجه با اغماض برخورد شود و اگر به این ها 

رحم کنید به مردم و نظام ظلم کرده اید.
رئیس دستگاه قضا بر لزوم اطلاع رسانی درست و آگاهی بخشی 
به مردم نیز تأکید کرد و گفت: اطلاع رســانی نباید منحصر به 
خبررســانی باشد؛ بلکه باید شــگرد ها و شیوه های جاعلین و 
کلاهبرداران و سارقان را برای مردم تبیین کنیم تا در دام آن ها 

نیفتند.
تاکید نسبت به نظارت دقیق بر روند صدور قرارها و جلوگیری از 

صدور قرار های غیرمناسب
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان این که در برخی 
پرونده ها ضرورتی برای بازداشت موقت متهم وجود ندارد تاکید 

کرد: اگر فردی بر اساس ضرورت نیز به طور موقت بازداشت شد 
به محض تامین وثیقه لازم می توان قرار وی را تبدیل کرد.

وی بر همین اساس به دادستان ها و مسئولان دادسرای انتظامی 
قضات تاکید کرد که با نظارت دقیق بر روند صدور قرارها، از صدور 

قرار های غیرمناسب جلوگیری کنند.
رئیس قوه قضاییه به قرار هایی نیز اشــاره کــرد که برای افراد 
محدودیت ایجاد می کنند و تصریح کرد: اگر ضابطی خواستار 
ممنوع الخروجی یا ممنوع المعامله شدن یا مسدود الحسابی یا 
توقیف اموال و املاک یا هر نوع محدودیتی برای افراد شد، قاضی 
باید ضرورت موضوع را بررسی کرده و بر اساس تشخیص خود 

تصمیم بگیرد نه ضابط.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای این نکته را هم متذکر 
شــد که اگر قاضی بر اســاس ضرورت حکم بــه اعِمال یکی از 
محدودیت های قانونی داد، موضوع را رها نکند و به محض آن که 

مسئله حل شد، بلافاصله حکم به رفع محدودیت بدهد.
وی با اشاره به تعدد مراجعی که در کشور دستور ممنوع الخروجی 
صادر می کنند، از دولت خواست که برای این موضوع نیز تدبیری 

بیندیشد تا از مشکلات مردم کاسته شود.
اگر کسی ممنوع الخروج شده باید به او اعلام شود نه این که در 
فرودگاه همراه خانواده اش متوجه شود نمی تواند از کشور خارج 

شود
رئیس دستگاه قضا برای نمونه به اختیارات بانک ها و سازمان امور 
مالیاتی برای ممنوع الخروج کردن افراد اشــاره کرد و گفت که 
گاهی حتی به فرد اطلاع نمی دهند که ممنوع الخروج است و آن 
فرد همراه خانواده یا شرکای کاری خود قصد انجام سفر دارد، اما 
در فرودگاه از خروجش جلوگیری می شــود که این کار موجب 

اخلال در برنامه زندگی افراد می شود.
اگر قاضی بر اساس ضرورت، حکم به اعِمال یکی از محدودیت های 
قانونی داد، موضوع را رها نکند و به محض آن که مسئله حل شد، 

بلافاصله حکم به رفع محدودیت بدهد

اژه ای:

از هر اقدامی که دستگاه قضایی را در مظان اتهام قرار دهد باید پرهیز شود

در وزارت امور خارجه انجام شد

هماهنگی های بین سازمانی در حوزه تامین واکسن کرونا

قالیباف در پاسخ به رئیسی:

همکاری قوای مقننه و مجریه زمینه مناسبی 
برای حل مشکلات به وجود آورد

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به 
نامه آیت الله رئیسی رئیس جمهور کشورمان، تعامل دو قوه را 
زمینه مناسبی برای حل مشکلات معیشتی، ثبات اقتصادی، 

کارآمدی و پیشرفت کشور عنوان کرد.
به گزارش ایسنا،  متن این نامه به شرح زیر است:

بسمه تعالی
حضور ارجمند جناب آقای حجت الاســلام دکتر رییســی 

ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران با سلام و تحیت
لازم می دانم از سوی خود و نمایندگان محترم مجلس شورای 
اسلامی از نامه صمیمانه جنابعالی کمال تشکر را داشته باشم. 
همدلــی و همکاری قوای مقننه و مجریه کــه نمونه آن در 
بررسی های کارشناسانه نمایندگان و تعامل وزرای پیشنهادی 
و مجموعه دولت و رای اعتماد حداکثری نمایندگان مجلس 
مشــاهده شد، زمینه مناسبی برای حل مشکلات معیشتی، 
ثبات اقتصادی، کارآمدی و پیشرفت کشور را به وجود آورده 
است. در این مســیر مجلس با استفاده از ظرفیت های خود 
تلاش خواهد کرد دولت در رسیدن به اهداف مذکور و جلب 

رضایت مردم عزیز ایران موفق و کامیاب باشد.
برای جنابعالی و همکاران محترم در دولت سیزدهم آرزوی 

توفیق دارم .
رییس مجلس شورای اسلامی

محمد باقر قالیباف

درخواست وزیر کشور از مدیران عرصه خدمت

از همه ظرفیت ها برای حمایت از عموم کارکنان 
و کارمندان بهره برداری کنید

احمد وحیدی وزیر کشور در پیامی با تبریک هفته دولت و روز 
کارمند به عموم کارکنان دولت و صف و ستاد وزارت کشور، از 
همه مدیران خواست از همه ظرفیت ها برای حمایت از عموم 
کارکنان و کارمندان در چارچوب قوانین و مقررات بهره برداری 

کنند.
به گزارش ایسنا، متن کامل این پیام بدین شرح است:

السلام علیک یا اباعبدالله الحسین علیه السلام
اکنون که نخستین روز خدمت در وزارت کشور با هفته دولت 
و روز کارمند مقارن شــده است، با گرامیداشت یاد شهیدان 
گلگون کفن دولت جمهوری اسلامی ایران، این مناسبت های 
فرخنــده را به عموم کارکنان دولــت و همچنین به فرد فرد 
همکاران عزیز در سراسر کشور در صف و ستاد وزارت کشور 

تبریک و تهنیت عرض می کنم.
 هفته دولت فرصت مناســبی است تا ضمن مرور و بازخوانی 
الگوهای پیشتاز خدمت به مردم که جان پاک خویش را در این 
میدان نثار کردند، اراده و اهتمام عموم مدیران و کارکنان دولت 
برای تلاش در جهت ساماندهیب امور مردم و ارتقای معیشت 

مردم تجدید و تقویت شود.
 از همــه مدیران فعال در صحنه خدمت اعم از اســتانداران، 
فرمانداران، بخشداران و شهرداران انتظار دارم ضمن تعقیب 
همه ماموریت ها با استحکام قدرت لازم و پیشگیری از بروز هر 
گونه سستی در انجام وظایف، از همه ظرفیت ها برای حمایت 
از عموم کارکنان و کارمندان در چارچوب قوانین و مقررات بهره 
برداری کنند تا ضمن افزایش انگیزه های کارمندان، مســیر 
خدمت به مردم تســهیل شود و گام های عملی در این حوزه 

برداشته شود.

اظهارات بی اساس وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 
علیه ایران

به گزارش ایلنا به نقل از جروزالم پست، بنی گانتز وزیر جنگ 
رژیم صهیونیستی مدعی شد: »ایران قصد نابودی اسرائیل را 
دارد و در تلاش است تا ابزاری برای این کار داشته باشد. علاوه 
بــر این، از طریق نیروهای مورد حمایت خود در عراق، یمن، 
سوریه، لبنان و غزه فعالیت می کند  “وی بدون اشاره به ترورها 
و خرابکاری هــای این رژیم منحوس در ایران مدعی شــد: 
»اسرائیل هیچ درگیری با مردم ایران ندارد، بلکه با نظام ایران 
درگیر اســت.”وزیر جنگ رژیم صهیونیستی همچنین به 
نارضایتی اسرائیل از نمایندگان چندین کشور از جمله اتحادیه 
اروپا اشــاره کرد که در مراســم ســوگند ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهــور جدید ایران، شــرکت کردنــد.وی با تکرار 
یاوه گویی های خود ادعا کرد: »ما در اسرائیل گزینه های خود 
را داریم، می دانیم که چگونه از ابزارهایی که در اختیار داریم، 
استفاده کنیم و من بعید نمی دانم که در آینده مجبور به استفاده 
از آنها باشــیم. اما ایران در درجه اول یک چالش برای جهان 

است که نیاز به اتحاد و اقدام دارد. »

تشکیل ستاد ویژه تسریع در تامین واکسن کرونا 
در وزارت خارجه

وزیر امور خارجه از تشکیل ستاد ویژه تسریع در تامین واکسن 
کرونــا در وزارت خارجه خبر داد.به گزارش ایلنا، حســین 
امیرعبداللهیان وزیر امــور خارجه گفت: تمام ظرفیت های 
دولتی و خصوصی ممکن را در سطح همه سفارت خانه ها  به 
کار میگیریم تا در واردات واکسن تسریع شود.وزیر امور خارجه 
درباره برنامه های اولین روز کاری خود پس از جلســه هیات 
دولت اظهار کرد: کارم را با دو برنامه شروع خواهم کرد؛ برنامه 
اول ما رسیدگی به اولویت اصلی است که مردم ما گرفتار آن 
شده اند ما در وزارت امور خارجه ستادی را برای تسریع واردات 
واکسن از کشورهای مختلف تشکیل داده ایم که جلسه امروز 
آن با حضور مسئولین وزارت خارجه و دستگاه های مرتبط و 
همچنین با حضور وزیر بهداشت برگزار شد.وی خاطر شان 
کرد: هدف این است که تمام سفارتخانه ها در خارج از کشور 
چه در بخش دولتی و چه در بخش خصوصی در این کار تسریع 

مشارکت داشته باشند.

خبر

اولین نشست مشترک وزارت خانه های بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی و امور خارجه در خصوص واکسن کرونا برگزار شد.

به گزارش ایسنا، اولین نشست مشترک وزارت خانه های بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و امور خارجه در خصوص واکسن کرونا با 
حضور امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه  و عین اللهی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، مسئولین سازمانهای ذیربط در وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، سازمان مدیریت و برنامه ریزی، 
بانک مرکزی و مدیران بخش های مختلف اقتصادی و منطقه ای 
وزارت امور خارجه با هدف تشدید تلاش ها و هماهنگی های بین 
سازمانی در حوزه تامین واکسن کرونا در محل وزارت امور خارجه 

برگزار شد.
در ادامه اقدامات گسترده وزارت امور خارجه برای واردات واکسن 
و همکاری نزدیک با مراجع تخصصی حوزه بهداشت و درمان در 
این خصوص، و با هدف تسریع هرچه بیشتر واردات و تنوع بخشی، 
و بر اساس برنامه اعلام شده از سوی حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امورخارجه کشورمان در مجلس شــورای اسلامی در خصوص 
برگزاری نخستین نشست کاری وی در حوزه واکسن کرونا، امروز 

نشست مشترک وزرای محترم بهداشت،درمان و آموزش پزشکی 
و امور خارجه با حضور مســئولین ســازمانهای ذیربط در وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، ســازمان برنامه و بودجه و 

بانک مرکزی در محل وزارت امور خارجه برگزار شد.
حســین امیر عبداللهیان در این نشست ضمن تشریح اقدامات 
گسترده صورت گرفته از سوی وزارت خارجه و تقدیر از زحمات 
ظریف در این خصوص، آمادگی کامل وزارت امور خارجه برای بکار 
گیری همه امکانات ستاد و صف برای تسریع تامین واکسن از منابع 

خارجی را مورد تاکید قرار داد.
دکتر عین اللهی وزیر بهداشت،  درمان و آموزش پزشکی نیز در این 
نشســت با قدردانی از تلاش های انجام شده از سوی وزارت امور 
خارجه در حوزه تامین واکســن،  بر ضرورت تشــدید همکاری  
مجموعــه های مرتبــط در این حوزه و در این شــرایط بحرانی 

تاکیدکرد.
این جلسه به ریاست حسین امیر عبداللهیان وزیر خارجه دولت 
ســیزدهم برگزارشده است که ساعتی قبل از تشکیل ستاد ویژه 
تسریع در تامین واکسن کرونا در وزارت خارجه خبر داده و در این 

ارتبــاط گفت: تمام ظرفیت های دولتی و خصوصی ممکن را در 
ســطح همه سفارت خانه ها  به کار میگیریم تا در واردات واکسن 

تسریع شود.
وزیر امــور خارجه درباره برنامه های اولین روز کاری خود پس از 
جلسه هیات دولت اظهار کرد: کارم را با دو برنامه شروع خواهم کرد؛ 
برنامه اول ما رسیدگی به اولویت اصلی است که مردم ما گرفتار آن 
شــده اند ما در وزارت امور خارجه ستادی را برای تسریع واردات 
واکسن از کشورهای مختلف تشکیل داده ایم که جلسه امروز آن 
با حضور مسئولین وزارت خارجه و دستگاه های مرتبط و همچنین 

با حضور وزیر بهداشت برگزار می شود.
وی خاطر شان کرد: هدف این است که تمام سفارتخانه ها در خارج 
از کشور چه در بخش دولتی و چه در بخش خصوصی در این کار 

تسریع مشارکت داشته باشند.
وی همچنین در پاسخ به سوالی تاکید کرد: تمام توانمان را به کار 
خواهیم گرفت تا از هر کشوری که امکان انتقال واکسن به داخل 
باشد و از نظر استانداردهای علمی نیز وزارت بهداشت آن را تایید 

کند بدون هیچ محدودیتی واکسن وارد کنیم.

رئیس جمهور با بیان اینکه شرایط امروز کشور 
شایسته ملت بزرگ ایران نیست و حتما باید این 
شرایط تغییر کند، گفت: در برخی حوزه ها عقب 
ماندگی های جدی داریم که باید با کار و تلاش 

شبانه روزی جبران شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین سید 
ابراهیم رئیســی در اولین جلسه هیات دولت با 
تبریک به وزرا بابت رأی گرفتن از مجلس، اظهار 
کرد: این امانتی است که مردم برای اداره کشور 
به ما سپرده اند و ما باید شاکر آن باشیم. شکر این 
نعمت یعنی بدانیم این نعمت از سوی خداست، 
آن را خوب بشناسیم و بدانیم از این نعمت کجا 

استفاده کنیم.
وی افزود: شکر این نعمت این است که همکاران 
شب و روز نشناسند و نیروهای کارآمد را به کار 
گیرنــد تا عقب ماندگی هــای برخی بخش ها 
جبران شود. مردم باید احساس پیشرفت و اجرای 
عدالت داشته باشند. عدالت باید اجرا شود. باید 
نشــان دهیم مصمم به اجرای عدالت هستیم. 
عدالت یعنی هر چیزی جای خود باشد. هر کسی 
در جای خود باشــد و هر اقدامی در جای خود 

انجام شود.
رئیسی با بیان اینکه قانون بهترین ملاک برای 
اجرای عدالت است، تصریح کرد: قانونمداری باید 
یک اصل باشــد و تلاش شود تا قانون اجرا شود. 
اگر قانون ضعف داشته یا ابهام دارد، اصلاح شود 
اما قانون اجرا شود. قانون گرایی با انقلابی گری 

با هم می سازد.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به این که در نظام 
ولایت فقیه هیچ بن بســتی نداریم، اضافه کرد: 
مقام معظم رهبری نسبت به امور کشور مسلط 
هستند و ســازوکارهایی هم طراحی شده که 
بن بست نداشته باشد. حتی برای میان برها هم 

قانون وجود دارد تا برخی کارها به سرعت انجام 
شــود البته ما نباید گرفتار دیوان ســالاری و 
پیچیدگی های اداری شویم. انضباط اداری لازم 

است، اما نباید دچار پیچیدگی های اداری شد.
رئیسی با تاکید بر اینکه مبارزه با فساد از انتظارات 
مردم از دولت اســت، اظهار کــرد: وزرا منافع 
فسادخیز را بشناسند و بسترهای فسادزا را اصلاح 
کنند تا هر روز شــاهد اتفاق و پرونده جدیدی 
نباشیم. مخصوصا در بخش های اقتصادی و آنجا 
که دولت می خواهد به بخش خصوصی امتیاز 
بدهد. در اینجا باید حســاس بود. پیام هشــت 
ماده ای مقام معظم رهبری در سال ٨۰ همچنان 
زنده است و باید ملاک باشد. من نسبت به مبارزه 
با رانت و فساد به مردم قول دادم که از روز اول در 
دولت آن را مدنظر قرار داده و تاکید کنم، بنابراین 
باید بسترهای رانت خواری و فساد شناسایی و 

اصلاح شود.
وی در ادامه با اشــاره به وعده خود برای ساخت 
یک میلیون مسکن در هر سال تصریح کرد: وزیر 

راه و شهرسازی با جدیت دنبال کند تا این وعده 
محقق شود. ما باید دولت »صادق الوعد« باشیم 

و به وعده های خود عمل کنیم.
رئیس جمهور با اشاره به ضرورت بهره گیری از 
تجربیات دولت های پیشین اظهار کرد: باید در 
مســائل اقتصادی، سیاسی داخلی و خارجی از 
عبرت های دولت های پیشین استفاده کنیم تا 
مشکلات گذشتگان را تکرار نکنیم. انسان از یک 
ســوراخ نباید دو بار گزیده شــود. با استفاده از 
تجربیات گذشته نباید دنبال مسائلی برویم که 
موجب ناکامی شده و آنچه که موجب موفقیت 

شده است را دنبال کنیم.
رئیسی ادامه داد: دو مساله اهم در کنار مسائل 
مهم داریم؛ همه دستگاه ها باید برای مهار کرونا 
تلاش کنند البته محور وزارت بهداشت است اما 
ســایر بخش ها هم باید کمک کنند آنچه انجام 
شــده لازم اما کافی نیست. باید موفق شویم در 
زمان کوتاه مســاله  واکسیناسیون و سلامت را 
دنبال کنیم. آنچه انجام شده خوب بوده اما کافی 

نیست. ما نباید منفعل باشیم حتما باید پیشگیری 
و پیش بینی های لازم انجام شــود تا به شرایط 

غالب شویم.
وی ادامه داد: کرونا مردم را رنج می دهد. من امروز 
به سراغ کارکنان بهشت زهرا )س( هم رفتم و آنها 
هر روز با تعداد زیادی خانواده های مصیبت دیده 
مواجه هســتند. شــرایط ویژه اســت و به کار 
شبانه روزی نیاز است. باید کار متفاوت و تحولی 
انجام شود. واردات واکسن و افزایش تولید داخل 
با جدیت دنبال می شود. مبالغ واردات واکسن هم 
تامین شده است، وزارت خارجه هم باید در این 
زمینه جدیت داشته باشد. بخش های رسانه ای 
هم مهم هســتند تا افکار عمومی اغناء شود که 

دستورالعمل ها رعایت شود.
رئیس جمهور همچنین با بیان این که معیشت 
مردم، مهار گرانی و تورم هم از اولویت های دولت 
است، خاطرنشان کرد: شرایط تحریم وجود دارد 
اما ما می توانیم مشکلات را حل کنیم باید مردم 
را هم مشــارکت بدهیم. هر جا مردم به میدان 
آمده اند مشــکلات حل شده است. مردم آماده 

کمک به دولت هستند.
وی خطاب به وزرا اظهار کرد: شما وزرا از نظرات 
نخبگان استفاده کنید همچنین در حوزه خود 

یک گزارش دقیق از وضعیت فعلی تهیه کنید.
رئیسی با بیان این که معاون اول هماهنگ کننده 
بخش های اقتصادی دولت است، گفت: با شروع 
کار آقای رضایی شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
را فعال می کنیم. ستاد اقتصادی دولت هم فعال 
می شود با روحیه جهادی و بسیجی کارها باید 
دنبال شود. شما وزرا در عمل اثبات کنید در کوتاه 
مدت می تــوان اقداماتی انجام داد.وی در پایان 
گفت: شنبه خدمت رهبر معظم انقلاب می رسیم 

و از رهنمودهای ایشان بهره می بریم.

اولین جلسه هیات دولت سیزدهم

رئیسی: شرایط کنونی شایسته ملت ایران نیست



کیش
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سخنگوی شورای سلامت جزیره کیش گفت: بر اساس مصوبات ستاد مبارزه با کرونا، فعالیت بازارها و مراکز تجاری این جزیره تمام 
وقت شد.به گزارش ایرنا، محمدرضا رضانیا در جمع خبرنگاران اظهار داشت:آمار تحلیلی ارائه شده در جلسه تخصصی ستاد مقابله با 
کرونا نشان دهنده تاثیر مثبت محدودیت های گذشته در روند بیماری و بستری در بیمارستان کیش دارد.مدیر مرکز توسعه سلامت 

جزیره کیش افزود: به منظور کاهش ریسک شیوع ویروس در جزیره، رعایت پروتکل های بهداشتی توسط عوامل جامعه بازاریان، 
کمیته نظارت ستاد تخصصی مقابله با کرونا در سطح مراکز تجاری کیش به صورت جدی بررسی می شود.وی اضافه کرد: اماکنی که 

پروتکل ها و شیوه نامه های بهداشتی را رعایت نکنند، آن صنف متخلف شناخته شده و به مدت ۱٥ روز پلمپ می شود .
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فعالیت بازارهای جزیره کیش تمام وقت شد

اورهال سومین هواپیمای زمین گیر 
شده با تلاش متخصصان داخلی

سومین هواپیمای زمین گیر شرکت هواپیمایی 
کیش پس از پایان موفقیت آمیز چک تعمیراتی 

وارد ناوگان عملیاتی شد.
 معاون مهندسی و تعمیرات شرکت هواپیمایی 
کیش اعلام کرد: در راستای سیاست های جدید 
مبنی بر گسترش ناوگان و بازگرداندن هواپیما های 
زمین گیر پس از اتمام چک های سنگین تعمیراتی 
و تامین قطعات، براساس برنامه ریزی انجام شده 
در کوتاه ترین زمان ممکن ســومین هواپیمای 
زمینگیر شــرکت هواپیمایی کیش با رجیستر 
EP-LCR از نــوع جت فوکر F۱۰۰ به ناوگان 
عملیاتــی پیوســت.این هواپیما کــه با تلاش 
متخصصان داخلی چک و تعمیر موتور خود را در 
اوج تحریم ها و شــرایط سخت کرونایی به پایان 
رساند، پس از انجام پرواز آزمایشی موفقیت آمیز، 

پرواز های برنامه ای خود را آغاز خواهد کرد.
با بازگشــت این هواپیما، صــد صندلی )بدون 
احتســاب قانون ظرفیت پذیرش ۶۰درصد در 
پرواز های داخلی( به ظرفیت ناوگان هوایی کشور 

و شرکت هواپیمایی کیش افزوده شد.
پیش از این یــک فروند هواپیمای جت مکدانل 
داگلاس MD و یک فرونــد هواپیمای ایرباس 
A٣۲۱ پس از پایان چک ســنگین و تعمیرات 
موتور با استفاده از توان داخلی به ناوگان عملیاتی 

این شرکت بازگشته بودند.

گودبرداری و حفاری ناایمن در کیش
معاون معماری و شهرسازی شرکت عمران، آب و 
خدمات کیش با اشاره به گودبرداری بدون ایمن 
سازی، گفت: ســرمایه گذاران موظف به اجراي 

طرح با رعایت موازین ایمني هستند.
کردی داریان گفت: یک ســرمایه گذار در قطعه 
زمینی خدماتی مقابل بازار ماهی کیش با مساحت 
٤٨ متــر مربع بدون هماهنگی نســبت به گود 

برداری کرده است.
وی گفت: این گود برداری به آب رســیده است و 
ســرمایه گذار برای ایمن سازی این محوطه باید 

اقدام کند.

شروع مدارس کیش از مهرماه و فعلا 
غیرحضوری است

پرویز حیدری راد در رابطه با ســنجش نوآموزان 
گفت: روزانه ۲۲ نفر از نوآموزان پیش دبستانی با 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی زیرنظر پزشکان 
مرکزتوسعه سلامت و کارشناسان اداره آموزش و 

پرورش کیش سنجش می شوند.
وی افــزود: برای ارائه خدمات بهتر به نوآموزان و 
خانواده ها سنجش سلامت در ۲ نوبت صبح و عصر 

انجام می شود.
رئیس اداره آموزش و پرورش کیش گفت: این اداره 
آمادگی برای اجرای سه وضعیت حضوری و نیمه 

حضوری و غیرحضوری را دارد.
حیدری راد گفت: براساس اعلام رئیس جمهور 
مدارس از مهر آغاز می شــود و فعلا غیرحضوری 

است.
وی درباره شهریه های مدارس غیردولتی نیز گفت: 
شــهریه ها باید به تایید وزارت آموزش وپرورش 
برسد و مدیران موظف به نصب شهریه ها درتابلو 

اعلانات مدارس هستند.
رئیس اداره آموزش و پرورش کیش گفت: خانواده 
می توانند در صورت مشــاهده تخلف از ســوی 
مدارس و اخذمبالغ بیشتر از شهریه های مصوب 

به اداره آموزش و پرورش شکایت کنند.

کیش ۱۴۲طرح صنعتی و غیرصنعتی 
در حال اجرا دارد

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش گفت: هم 
اکنــون در این جزیــره ۱٤۲ طــرح صنعتی و 
غیرصنعتی با ســرمایه گذاری بیش از ٤٥۶ هزار 

میلیارد ریالی در حال اجرا است.
جعفر آهنگران به مناسبت هفته دولت در گفت و 
گو با ایرنا اظهار داشت: این تعداد طرح شامل ۱۰٥ 
طرح غیرصنعتی با ٤٥۰ هزار میلیارد ریال اعتبار 
و ٣۷ طرح صنعتی با ۶ هزار و ۷٤۷ میلیارد ریال 
ســرمایه گذای ریالی و ٤٤ میلیون دلار سرمایه 
گذاری ارزی است.وی اضافه کرد: ۱۰٥ طرح غیر 
صنعتی در حــال اجرا نیز شــامل ٤۲ درصد با 
کاربردی چنــد منظــوره، ۲۰ درصد در بخش 
مسکونی و  ۱٩ درصد با کاربری هتل ها است که 
پیش بینی می شود حدود ٨۰ درصد از این طرح 
ها تا پایان ســال ۱٤۰۱ به بهره برداری برســد.

آهنگران یادآور شد: تقویت ارتباط تنگاتنگ بین 
بخش خصوصی و دولت در کیش ضروری است و 
این ســازمان به دنبال رقابت با بخش خصوصی 
نیست بلکه سعی می کنیم به عنوان حامی زمینه 
را برای ســرمایه گذاری بخش خصوصی فراهم 
کنیم.وی اضافه کرد: با وجود اینکه اقدامات قابل 
توجهی در راســتای توسعه جزیره انجام شده اما 
رضایت بخش نیست و باید زمینه ای فراهم شود 
تا در آینده ای نه چندان دور بتوانیم با ایجاد مزایای 
بیشــتر و کم کردن محدودیت های منطقه آزاد 
کیش را به مهمترین مقصد جذب سرمایه های 
داخلی و خارجی تبدیل کنیم.منطقه آزاد کیش 
شامل جزایر کیش، هندورابی، فارور بزرگ و فارور 
کوچک است و سازمان منطقه آزاد کیش به عنوان 
نماینده دولت ماموریت دارد این منطقه به محیطی 
امن، آرام و پاک، برترین مقصد گردشگری برای 
خانواده ها، قطب علمی آموزشی تحقیقاتی، الگوی 
توسعه پایدار با بهره گیری از فن آوری های نوین 
و مناســب ترین مکان برای ســرمایه گذاری در 

منطقه خلیج فارس تبدیل شود.

اخبار 

مونا ربیعیان- گزارش  ها از بیمارستان  های ایران حکایت از کمبود 
ظرفیت و کمبود جدی و حاد پذیرش بیماران دلالت دارد. ستاد ملی 
کرونا در ایران از دو برابر شدن میزان مرگ ناشی از ابتلا به کووید ۱٩ 
در گروه سنی ٣۰ تا ٥۰ سال خبر داده است. بیمارستان های کشور 
در وضعیت خوبی نیستند و علی رغم تلاش حداکثری کادر درمان، 
کمبودها و سوءمدیریت در این مرکز درمانی بیداد می کند. گزارش 
شده است در برخی شیفت ها حتی یک پزشک عمومی برای ویزیت 
بیماران در اورژانس حضور ندارد. همچنین در بیمارستان ها وضعیت 
کمبود و خستگی نیروهای کادر پرستاری و درمان بیداد می کند. 
برای اطلاع از آخرین وضعیت بیماری کرونا در ایران، »اخبار کیش« 
به سراغ دکتر محمدرضا محبوب فر، کارشناس و پژوهشگر حوزه 
ســلامت رفته است و نظرات او را جویا شده است. در ادامه، مشروح 

این گفتگو را می خوانید.
* دکتــر وضعیت کرونایی در کشــور را با وجود برقراری 

تعطیلات چگونه ارزیابی می کنید؟
تنها می توانم به صراحت بگویم تعطیلات بی تأثیر که نتیجه معکوس 
آن در کشور یک انفجار کرونایی را به زودی رقم خواهد زد. در حال 
حاضر وضعیت کرونایی در کشور به گونه ای است که خبر می رسد 
٩ کرونایی فقط در یک خانه بستری شده اند. افزایش تعداد بیماران 
بدحال کرونا و کمبود تخت ویژه در اســتان ها و شهرهای کشور از 
جمله: تهران، مشهد و خوزستان و کرمان به وضعیت فاجعه بار و فوق 
بحرانی کرونا در کشــور دامن زده است. افزایش ۶۰ و ٨۰ درصدی 
فوتی  ها در تعدادی از شــهرها و استان های کشور گواه این ادعا می 
باشد. تعطیلات ۶ روزه کرونایی در کشور تنها شوخی با قرنطینه و 
تعطیلی در علم اپیدمیولوژی بود. تعطیلات اخیر در حقیقت آبروی 
قرنطینه را برد. افزایش ۶٤ درصدی تردد خودرو در جاده ها و افزایش 
مسافرت ها و ترافیک سنگین در مسیر بازگشت سفرهای مردم در 
جاده های بین راهی کشور و حضور هر چه بیشتر مردم در عزاداری 
ها و دســته جات و مراسم عزاداری در پایان دهه اول محرم آن هم 
بدون رعایت فاصله اجتماعی برای ویروسی که در فضای باز و در بین 
رهگذران منتقل می شود و در نهایت استفاده هر چه بیشتر مردم از 
وســایل حمل و نقل عمومی مثل متــرو و اتوبوس های بی آرتی از 
دستاوردهای تعطیلات نصفه و نیمه در کشور بود. این در حالی است 
که  طی مدت کمتر از یک هفته، ٥۰۰ میلیارد تومان از محل تحمیل 
جریمه  های ترددی به دست نهادهای حاکمیتی رسیده است، اما 

واردات واکسن همچنان در هاله  ای از ابهام قرار دارد.
*یعنی می فرمایید که پروتکل های بهداشتی در مراسم 

عزاداری و دیگر تجمعات رعایت نشد؟
در شرایطی که روزانه تنها براساس آمار رسمی، صدها نفر بر اثر ابتلا 
به کرونا در ایران جان می  بازند و ده  ها هزار نفر به این بیماری مبتلا 
می  شوند، تعطیلات کرونایی در کشور شوخی با عملیات قرنطینه 
علیه کرونا بود و تنها آبرو و اعتبار قرنطینه در عملیات مبارزه با بیماری 
های عفونی از جمله بیماری کرونا را بر باد داد! در روزهای به اصطلاح 
قرنطینه و تعطیلی، هرگونه دسته روی محلی و عزاداری در محیط 
های بسته ممنوع اعلام شد و تنها عزاداری در فضاهای باز به شرط 
رعایت پروتکل های بهداشتی کرونا مجاز دانسته شد. این در حالی 
است که همانگونه که پیش تر مطرح گردید پروتکل در مراسم های 
مناسبتی از جمله عزاداری ها معنی و مفهومی نداشته و یا باید مراسم 
ها برگزار نشده یا با وجود برگزاری مراسم ها انتظار عمل به پروتکل 
و شیوه نامه های ابلاغی را نداشت. متأسفانه تعطیلی اخیر حداقل 
منتهی به شلوغی و ازدحام مراسم های عزاداری در روزهای پایانی 
دهه اول محرم گشت و نه تنها دسته روی و عزاداری در فضاهای بسته 
وجود داشت، بلکه مراسم عزاداری و نماز ظهر عاشورا در تمامی نقاط 
کشور بدون فاصله گذاری اجتماعی و استفاده نسبی از ماسک برپا 

شد. معلوم نیست چرا در این مراسم ها کرونا وجود ندارد اما کرونا در 
مسافرت ها و ترددهای بین شهری با وجود استفاده از وسایل حمل 
و نقل شخصی و اختصاصی و نه استفاده از وسایل حمل و نقل عمومی 
وجود دارد؟! با وجود چنین رویکردی نسبت به تعطیلات و قرنطینه 
از هفته دیگر پیک بعدی کرونا شروع می شود. در پیک ششم آنچه 
به نظر می رسد اهمیت داشته باشد ترکیب سویه های جهش یافته 
دلتا با لامبدا است که نه تنها عملاً »فاصله گذاری اجتماعی« بی اثر 
خواهد بود، بلکه وضعیت بیماری و کشور به سمت »فرار از اجتماع« 

تغییر جهت خواهد داد.
*پس مثل اینکه مقامات سلامت کشور وضعیت کرونایی را 
طور دیگری جلوه می دهنــد و اعلام می کنند که آمارها 
کاهشی بوده است و وضعیت به سمت پایداری حرکت می 

کند.
این حرف ها و صحبت ها خواب و خیال اســت. اگر منظور آقایان و 
خانم ها در وزارت بهداشت و درمان و ستاد ملی کرونا این است که 
پیک پنجم تمام نشده، ایران به سمت پیک ششم حرکت می کند 
من حرف های آن ها را می پذیرم. بله، نسبت به فاجعه پیک ششم 
در کشور، وضعیت موجود پایدار و رضایت بخش است! آیا مرگ ٣۱ 
نفر در یک روز و تنها در آذربایجان غربی یا افزایش فوتی  های کرونا 
در تهران تا دو و نیم برابر یا حفر گورهای دسته جمعی با بیل مکانیکی 
در خوزستان یعنی پایداری وضعیت موجود؟! چرا مقامات سلامت 
کشور در ستاد ملی کرونا و وزارت بهداشت و درمان و آن دو نفری که 
در روابط عمومی سازمان غذا و دارو و بخش مشاوره وزیر بهداشت و 
درمان حضور دارند اجازه مصاحبه با کارشناسان و پزشکان مستقل 
و غیردولتی را به رسانه های رسمی و دولتی نمی دهند و آن ها را در 
این رســانه ها تحریم و ممنوع المصاحبه کرده اند. علاوه بر آن، این 
کارشناســان و پزشــکان را در پیج های رســمی خود در توئیتر و 
اینستاگرام بلاک کرده اند و اجازه درج هیچ نظر و کامنتی را مخالف 
نظرات خود نمی دهند تا وضعیت واقعی و حقیقی کشور و چرایی 
کنترل نشدن بیماری کرونا در ایران فاش نشود. آنچه مردم در حال 
حاضر در رسانه های رسمی و دولتی ایران به نام کرونا و مدیریت کرونا 
می بینند و می شنوند بیشتر سرگرمی و قصه است و تنها نظرات طرح 
شده، اشــاعه دهنده کرونا در کشور است، و چه بسا تاکنون پس از 
حدود دو سال از ورود ویروس به ایران این چنین بوده است و اگر بنا 
به کنترل و مهار ویروس کرونا با تیم و باند فعلی دولتی می بود، این 

کار تاکنون انجام می گرفت.
مسئولان حرف  هایی بر زبان می آورند که معلوم است نه ویروس را 
می  شناســند و نه اپیدمی را.  قاسم جان بابایی، معاون درمان وزیر 
بهداشــت و درمان ایران مدعی شده است که »در چند روز گذشته 
شاهد ثبات در روند بیماری کرونا بوده ایم و حدود ٥۰ هزار بیمار در 
مراکز درمانی کشور بستری هستند و حدود ٣۰ هزار نفر هم خدمات 
سرپایی دریافت می کنند.« اما سخنان این مقام سلامت کشور در 
حالی بیان شده است که شواهد و مدارک دریافتی از شهروندان در 
ایران حکایت از این دارد که وضعیت کرونا در کشور از حالت پاندمی 
خارج شده اســت و به حالت ســونامی تغییر وضعیت داده است. 
همچنین بر اساس آمار وزارت بهداشت و درمان ایران، تعداد قربانیان 
کرونا از مرز صد هزار نفر گذشته است؛ این در حالی است که شماری 
از مقامات بهداشتی و سلامت کشــور آمار واقعی را چند برابر آمار 
رسمی می دانند. ایرج حریرچی، معاون وزیر بهداشت و درمان هم 
گفته که »متاسفانه در هفته گذشته ۲٣۰ هزار آزمایش و تست کرونا 
در کشور داشتیم که به اضافه مواردی که بدون تست مبتلا می شوند، 
۲۲۰ هزار نفر از مردم ایران روزانه به بیماری کووید ۱٩ مبتلا می شوند. 
همچنین پیش  بینی می  شــود که شمار فوتی  ها نیز طی روزهای 

آینده روند صعودی نسبی داشته باشد.«

*به نظر می رسد همه کشــورهای دنیا به زندگی عادی 
برگشتند و تنها ایران مانده است که در پیک  ها و امواج کرونا 
بالا و پایین می رود و روزانه دست کم ششصد نفر کشته می 

دهد. واقعا آقای دکتر چرا به این نقطه رسیدیم؟
با ورود ویروس کرونا و به طور ویژه سویه دلتا در کشور و اتخاذ برنامه 
های هدفمند جهانی در راســتای کنتــرل پاندمی دلتا، حکومت 
جمهوری اسلامی ایران نشان داده است که عملاً هیچگونه استراتژی 
اعم از پیشگیری، درمان و ایمن سازی نسبت به پیک پنجم بیماری 
در دستور کار نداشته است و تنها سعی در امنیتی نشدن فضای کشور 
از طریق تهدید و تطمیع رسانه ها و تحریک خبرنگاران و رسانه های 
رسمی و دولتی در داخل ایران به طرد و حذف کارشناسان و پزشکان 
مستقل و منتقد و مخالف وضع موجود کرونایی کشور از روند اطلاع 
رسانی شفاف کشور را داشته است. در راستای امنیتی نشدن فضای 
جامعه حتی حدود یک هفته است که چند وکیل دادگستری و فعال 
مدنی به دلیل قصد خود در شکایت علیه اوضاع نابسامان شیوع کرونا 
و وضعیت توزیع واکسن بازداشت شده  اند. این اقدامات امنیتی در 
حالی است که ابتدا علیرضا زالی، فرمانده ستاد کرونای تهران و سپس 
سعید نمکی، وزیر بهداشــت و درمان، انتشار اخبار دروغ در سطح 
جامعه و تحویل گزارشات غلط و نادرست به سازمان بهداشت جهانی 
را تأیید نمودند. البته قبل از اظهار چنین سخنانی از سوی این دو مقام 
سلامت ایران، من در مجموعه مصاحبه های خود در »روزنامه اقتصاد 
پویا« به طور شفاف به وضعیت کرونا و نحوه پرداختن به مدیریت آن 
در سطح کشور به صراحت پرداختم و حتی همزمان با کمبود واکسن 
و اجرای واکسیناسیون قطره چکانی کرونا، شخص اول کشور یعنی 
آیت الله خامنه ای، رهبر ایران نسبت به عقب نشینی از حکم حکومتی 
ممنوعیت واکسن های خارجی معتبر مانند فایزر و مدرنا خطاب قرار 
گرفت و از ســازمان بهداشت جهانی و جامعه جهانی برای ورود به 
ماجرای کرونا در کشور اســتمداد خواسته شد و پس از آن بود که 
کمپین های درخواســت کمک های جهانی به مردم ایران از سوی 
شخصیت های پرنفوذ و مطرح سیاسی و اجتماعی در خارج و داخل 
ایران به راه افتاد. سرانجام نیز مقام رهبری در یک حرکت پسندیده 
و مؤثر پذیرفتند که واکسن های خارجی معتبر به کشور وارد شود و 
تا آنجا که من اطلاع پیدا کردم آیت الله رئیسی، رییس جمهور نیز 
پیگیر ماجرای ورود واکسن های آلمانی فایزر از طریق منابع معتبر 

و مطمئن به کشور هستند.
*صحبت از سازمان جهانی بهداشت شد؛ مثل اینکه گزارش 
قبلی سازمان بهداشت جهانی بازنگری شد و ایران را نقطه 

آلوده جهان از نظر کرونا نامیده است.
سرانجام سازمان جهانی بهداشت پس از اینکه در گذشته مقامات 
وزارت بهداشت و درمان ایران عنوان می کردند که کشور ایران جزء 
کشورهای برتر در مقابله با بیماری کرونا است و این سازمان تأیید می 
نمود، نسبت به تجدید نظر در گزارش قبلی خود درباره مدیریت کرونا 
در ایران پرداخت و طی بیانیه ای در روزهای سونامی کرونا و کشتار 
دسته جمعی ایرانیان لب به اعتراف گشود و ایران به عنوان آلوده  ترین 
نقطه دنیا به کرونا در دو هفته گذشته معرفی شد. براساس گزارش 
سازمان بهداشت جهانی، روند صعودی ابتلا به کرونا در هفته  های 
اخیر سبب شده است ایران آلوده  ترین نقطه به کرونا در دنیا معرفی 
شود. کند بودن روند واکسیناسیون از یک سو و کاهش رعایت پروتکل 
 های بهداشتی از سوی دیگر دلیل اوج گیری کرونا در کشور مطرح 
شده است. سازمان بهداشت جهانی در حالی نسبت به گستردگی 
شیوع کووید -۱٩ در جمهوری اسلامی ایران خبر داده است که نسبت 
به تأثیر بیماری بر زندگی و وضعیت معیشت مردم ابراز نگرانی کرده 
است. به نظر می رسد سازمان جهانی بهداشت هشدار می دهد که 

با پیشرفت بحران کرونا در ایران، این کشور غیر قابل زندگی است.

یک کارشناس حوزه سلامت در گفتگو با »اخبار کیش « هشدار داد:

ایران فراتر از قرمز

 هفتم شهریور آخرین مهلت ارائه 
اظهارنامه مالیاتی

مدیر امور مالیاتی منطقه آزاد کیش گفت: هفتم شــهریور 
آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی عملکرد سال ٩٩ اشخاص 

حقوقی و صاحبان املاک استیجاری است.
به گزارش صداوسیما مرکز ، حمیدرضا منتظری افزود: مهلت 
ارایه اظهارنامه اشخاص حقوقی و صاحبان املاک استیجاری 
عملکرد ٩٩ تا پایان تیرماه بود و با توجه به مصوبه ستاد ملی 

مدیریت کرونا یک ماه تمدید شد.
وي افزود: با توجه به شرایط ایجابی اخیر و موج پنجم شیوع 
ویروس کرونا توسط ستاد یک هفته دیگر و تا هفتم شهریور 

تمدید شد.
منتظری با تاکید بر اینکه استفاده از معافیت مالیاتی موضوع 
مــاده ۱٣ قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاری و صنعتی 
منوط به ارایه اظهارنامه و اطلاعات عملکرد مالی است، گفت: 
مودیان مالیاتی بــراي بهره مندی از معافیت دقت لازم را در 

تنظیم اظهارنامه و سایر صورت های مالی داشته باشند.
وي گفت: چنانچه اظهارنامه بدون درج اعداد و ارقام از قبیل 
فروش کالا و یا خدمات ارایه شود این اظهارنامه  شرایط بهره 

مندی از معافیت مناطق آزاد را نخواهند داشت.
منتظری گفت: ارائه اظهارنامــه الکترونیکی و بدون نیاز به 
مراجعه حضوری است و از طریق پنجره واحد مالیاتی به آدرس 

intamedia.ir انجام مي شود.
منتظری افزود: با بررسی سامانه اظهارنامه اشخاص حقوقی 
تاکنون هشتاد درصد از مودیان فعال این بخش در منطقه آزاد 

کیش نسبت به ارائه اظهارنامه مالیاتی اقدام کرده اند.

سرپرست مدیریت امور شهری و روستایی سازمان منطقه 
آزاد قشم خبر داد؛

افزایش سرانه رفاهی در قشم با ساخت سه 
بوستان محله ای

سرپرست مدیریت امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد 
قشم از ساخت سه بوســتان در شهرک های قشم بااعتباری 

نزدیک به ۱٤ میلیارد ریال خبر داد.
به گزارش فرینا ، شــاهد ملازم با اشــاره به نیاز شهرک های 
مسکونی قشم به فضاهای تفریحی و سبز گفت: این طرح رفاهی 
و خدماتی که به منظور تأمین اوقات فراغت شهروندان ساکن 
و افزایش ســرانه فضای ســبز عمومی به دستور مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد قشم در دستور کار این مدیریت قرارگرفته، 

هم اکنون در مراحل پایان کار است.
ملازم ادامه داد: فاز دوم پارک جنگلی گلســتان به مساحت 
هشت هکتار به ارزش ٩ میلیارد و ۲٨٩ میلیون ریال و بوستان 
پرستو در شهرک نریمان به وسعت دو هزار و ٤۰۰ مترمربع و 
به ارزش پنج میلیارد و ٨٥ میلیون ریال، فضاهای رفاهی است 

که به زودی به افتتاح می رسد.
وی به ساخت بوستان هایی در شهرک الهیه اشاره کرد و افزود: 
ســه لکه در این شهرک برای افزودن به فضای رفاهی و سبز 
انتخاب شد که درمجموع دو هزار و ۷۶۰ مترمربع وسعت دارند 
و حدود ٩ میلیارد و ٥٣۷ میلیون ریال برای ساخت آن ها هزینه 

شده است.
سرپرست مدیریت امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد 
قشم ضمن ابراز امیدواری برای گسترش بیشتر فضاهای دلپذیر 
برای خانواده ها در سطح شهر قشم و روستاها عنوان داشت: 
افزایش سرانه فضای سبز و ایجاد بستر مناسب برای رفاه حال 
مردم، یکی از رسالت های اصلی مجموعه مدیریت امور شهری 

و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم است.

هفت طرح عمرانی در بندر لنگه افتتاح می شود
فرمانــدار بندر لنگه گفت: همزمان با هفته دولت هفت طرح 

عمرانی و خدماتی در این شهرستان افتتاح می شود.
احمدشیبانی در گفت و گو با ایرنا با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهیدان رجایی و باهنر و فرارسیدن هفته دولت، اظهار داشت: 
برای اجرای این طرح ها ٥۰۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات 

دولتی و بخش خصوصی هزینه شده است.
وی اضافه کرد: این طرح ها شامل بهره برداری از طرح آبرسانی 
روستاهای چاه دراز و چاه احمد، ۶ طرح پرورش میگو در سایت 
سایه خوش و قطعه چهار محور خمیر بندرلنگه در محدوده پل 
غار است.فرماندار بندرلنگه افزود: دیگر طرح های افتتاحی این 
شهرســتان در هفته دولت طرح های شهرداری بندر کنگ، 
مجتمع ۱۲ واحدی مســکنونی پزشکان بیمارستان شهدا 
بندرلنگه، هایپر مارکت و جایگاه سوخت صیادی گشته است.

دوم تا هشــتم شهریور ماه مصادف با شــهادت مظلومانه ۲ 
شخصیت فداکار انقلاب، محمدعلی رجایی و محمدجواد باهنر 

به عنوان هفته دولت نامگذاری شده است.
طبق اعلام اســتانداری هرمزگان هفته دولت امسال در این 
استان ۷٤٩ طرح با سرمایه گذاری ٤٣ هزار و ۶۶۷ میلیارد ریال 
افتتاح و همچنین عملیات اجرایی ٩ طرح مهم با سرمایه گذاری 

۲ هزار و ٥٨۶ میلیارد ریال  آغاز می شود.

 کیشوندان بدون ثبت نام به تالار شهر 
مراجعه نکنند

براساس اعلام مرکز توسعه سلامت کیش از آغاز واکسیناسیون 
در جزیره در نوبت اول ۱٤ هزار و ۷۰۶ دُز واکسن تزریق شده 
است.واکسیناسیون نوبت دوم نیز ٤ هزار و ٣٨۶ دُز انجام شده 
است.چند روز گذشته نیز ۶٥۱ دُز واکسن به ساکنان بالای ۱٨ 
سال کیش تزریق شــد.روابط عمومی مرکز توسعه سلامت 
کیش از ســاکنان جزیره کیش درخواســت کرد برای انجام 
واکسیناسیون به سامانه salamat.gov.ir مراجعه و پس از 
نام نویسی و گرفتن نوبت منتظر دریافت پیامک باشند.ساکنان 
جزیره کیش با توجه به شــیوع ویروس کرونا از تجمع بدون 
دریافت پیامک و یا نوبت اعلامی به تالار شهر مراجعه نکنند و 
منتظر فرارسیدن نوبت و دریافت پیامک تزریق واکسن باشند.

خبرخبر تسریع توسعه کیش نیازمند تامین گاز طبیعی
قرار گرفتن در مسیر خط لوله هفتم سراسری گاز 
و یا قرار گرفتن کیــش روی یکی از بزرگترین 
میادین گازی منطقه و جهان، این ســوال را به 
ذهن علاقه مندان به توســعه کیــش متبادر 
می سازد که چرا تاکنون کیش از نعمت گاز ارزان 

و پاک، محروم بوده است؟
به گزارش  صداوسیما ، بهره مندی از نعمت گاز 
به عنوان ســوختی پاک و ارزان قیمت همیشه 
دغدغه بسیاری از فعالان اقتصادی و صنعتی بوده 
و در کنار آن، مشترکان خانگی هم با بهره مندی 
از این نعمت خدادادی به سطح بالاتری از رفاه و 
آسایش دست پیدا می کنند. در جزیره کیش، اما 
به دلیل نبود گاز شهری و صنعتی، هزینه های 
بیشماری بابت تهیه گازوئیل به عنوان سوخت 
نیروگاه ها و همچنین هزینه و زمان بابت تهیه 

سیلندر های خانگی وجود دارد.
تامین گاز در جزیره کیش چگونه است؟

اگر در جزیره کیش زندگی می کنید و یا قرار است 
به این جزیره مهاجرت کنید، باید به این نکته هم 
توجه کنید که تامین گاز شهری، پایدار و دائمی 
نیست و ممکن است حین فعالیت های خانگی 
درگیر تمام شدن سیلندر گاز شوید و حالا باید 
پس از تماس با دو شرکت تامین کننده سیلندر 
گاز در جزیــره، بین دو تا پنج ســاعت منتظر 

دریافت سیلندر باشید.
اگر خوش شانس نباشید و سیلندر شما عصر و یا 
شب تمام شود که باید تا ظهر فردا منتظر بمانید. 
اگر چه می توانید با خودروی شخصی به محل 
این شرکت ها رفته و ســیلندر تهیه کنید، اما 
همین کار هم مستلزم صرف زمان و هزینه است.

خانم محمدی یکی از ساکنان جزیره می گوید: 
تاکنون چندین بار پیش آمده که حین پخت و 
پز با مشکل تمام شدن سیلندر مواجه شده و در 

چندیــن نوبت هم، چون دیر هنگام بوده، ناچار 
شده تا ظهر فردا برای دریافت سیلندر گاز منتظر 
بماند.بیرانوند هم می گوید: در کنار تامین گاز و 
البته در این شرایط کرونایی او با دو دغدغه فکری 
روبرو است. یکی اینکه آیا سیلندر های گاز آلوده 
به ویروس کرونا هستند یا خیر؟ و دغدغه بعد هم 
برقراری درست اتصالات گازی است تا خدایی 

ناکرده دچار حادثه نشوند.
البته مسوولان شرکت های تامین کننده گاز در 
کیش اعلام کرده اند: سیلندر های گاز را پس از 

ضدعفونی به دست مشترکان می رسانند.
مجتبی هم که در صنف رستوران داران مشغول 
به خدمت است با اشاره به اینکه سالانه چیزی 
بیش از ٤٥ میلیــون تومان بابت هزینه تامین 
سیلندر پرداخت می کند می گوید: ما به دلیل نیاز 
به گاز بیشتر، هم نیازمند سیلندر های بزرگتر 
هستیم و هم باید موارد ایمنی بیشتری را رعایت 

کنیم.
او می گویــد: رعایت نکات ایمنــی نگهداری 

سیلندر های بزرگ در فصل گرم سال، همواره 
یکی از دغدغه های ما اســت و علاوه بر آن باید 
مرتب مراقب اتمام گاز باشیم تا فعالیت کاریمان 

متوقف نشود.
طبق این مصوبه، توسعه کیش به سه فاز تقسیم 
شده بود که در فاز نخست، قرار بود ۱۲ حلقه چاه 
در جزیره کیش حفاری شده و گاز این میدان با 
یــک خط لوله ٣۲ اینچ به طول ۱٩ کیلو متر به 
بنــدر آفتاب انتقال یابــد؛ در این بندر هم یک 
پالایشگاه گازی با ظرفیت فرآورشی روزانه یک 
میلیارد فوت مکعب گاز و زیر ساخت پالایشگاهی 

برای سه فاز احداث شود.
اما قیمت هر ســیلندر خالی هم داستان 

شنیدنی دیگری دارد.
اگر دو ســال پیش قیمت هر ســیلندر گاز ۱۱ 
کیلویی، بین ٨۰ تا ۱۰۰ هزار تومان متغییر بود، 
امروز قیمت هر ســیلندر خالی به بیش از یک 

میلیون تومان رسیده است.
مدیر عامل گاز استان هرمزگان با بیان اینکه بهره 

مندی از نعمــت گاز در دراز مدت به نفع مردم 
کیــش خواهد بود می گوید: گاز شــهری رفاه 
اجتماعی بالاتری برای شــهروندان به ارمغان 
مــی آورد و با توجــه به اهمیت ایــن موضوع، 
گازرسانی به جزیره کیش در سه فاز زمان بندی 

شده است.
فواد حمزوی می افزاید: در مرحله اول گازرسانی 
به جزیره کیش قرار است نیروگاه ها از نعمت گاز 
ایمن، ارزان و پایدار بهره مند شوند، در فاز دوم، 
گازرســانی به صنایع و صنوف پرمصرف جزیره 
انجام می شــود و در فاز ســوم نیز با هماهنگی 
ســازمان منطقــه آزاد کیــش، آمادگی برای 
گازرسانی به منازل و خانوار های این جزیره وجود 

دارد.
وی با تاکید بر اینکه اداره کل گاز استان هرمزگان 
هیچ مشکلی برای گازدار کردن منازل مسکونی 
کیش ندارد بیان کــرد: مراحل مطالعه کامل و 
طراحی اولیه گازرســانی به مشترکان خانگی 
کیش هم تدوین شــده اســت و در صورتی که 
مسوولان سازمان منطقه آزاد کیش نظر نهایی 
خود را اعلام کنند، برنامه زمان بندی گاز شهری 
برای منازل مســکونی هم در دســتور کار قرار 

می گیرد.
موضوعی که در ید مسوولان منطقه آزاد کیش 
قرار دارد. اگر قرار اســت پای ســرمایه گذاران 
داخلی و خارجی بیشتری به کیش باز شود باید 

مسائل زیرساختی تکمیل و اماده ارائه باشند.
چه چیز خوشایند تر از اینکه گاز به کیش رسیده 
و چه چیز بدتر از اینکه تعللی در تکمیل چرخه 
گازرسانی در جزیره صورت پذیرد. حالا که پای 
گاز به ساحل کیش باز شده است، نباید چشمان 
آینده کیش را نگران و مایوس گذاشــت. کیش 

برای پیشرفت و توسعه نیازمند گاز هم هست.



گردشگری ، فرهنگ و هنر
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

این خبر پیرامون استانی که ۷ اثر ثبت جهانی دارد اما هدف گردشگری نیست، برای شما مخاطبان گرامی نگارش شده است.
فریدون فعالی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی کرمان در نشستی در جریان بازدید از خبرگزاری جمهوری 
اسلامی استان کرمان افزود: یکی از دلایل قرار نگرفتن کرمان در فهرست هدف های گردشگری تبلیغ و اطلاع رسارنی نکردن به اندازه 

و کارشناسی است.
وی تصریح کرد: استان کرمان با ظرفیت و جاذبه های مختلفی که دارد می تواند مقصد و بازار جدید گردشگری باشد و در این مسیر 

باید همه دست اندرکاران دولتی و خصوصی متولی نقش خود را بخوبی ایفا کنند.

شنبه
6 شهریور1400

4 شماره  1047
استانی که 7 اثر ثبت جهانی دارد اما هدف گردشگری نیست

کار ایران سخت شد
مدیرکل بازاریابی و توســعه گردشگری خارجی 
گفت: مرگ ۶۰۰ تا ۷۰۰ نفر در روز به خاطر کرونا 
بلندترین سیگنال و صدایی است که این روزها از 
ایران شنیده می شود؛ با این شرایط چگونه می توان 
تصویر ایمنی از ایران نشــان داد و گردشگران را 
آماده ســفر به کشــورمان کرد؟ قطعا کار ایران 

دشوارتر شده است.
لیلا اژدری در تحلیل تغییر شــاخص های سفر 
گردشگران بین المللی با ادامه کرونا و اقداماتی که 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
برای حذف نشدن نام ایران از فهرست مقاصد سفر 
گردشگران انجام داده و یا می تواند انجام دهد، در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ما تلاش خودمان را 
می کنیم، کلیپ هایی درباره ایمنی سفر به لحاظ 
بهداشتی ساخته ایم، اما صدای بلندی که از کشور 
ما به بیرون مخابره می شــود آمــار مبتلایان و 
جان باختگان کرونا و همچنین روند واکسیناسیون 
است. تلاش های صنعت گردشگری با وجود این 
صدای بلند راه به جایی نمی برد. باید این سیگنال 
تغییر کند، در آن صورت وظیفه ما به عنوان متولی 
پررنگ می شود و می توانیم دنبال اعتمادسازی در 
بین گردشــگران و بازارهای سفر باشیم و نشان 

دهیم ایران برای سفر کشور ایمنی است.
او با اشاره به فعالیت بسیاری از کشورها و رقیبان 
در بازارهای بین المللی برای جذب گردشگر که 
احتمال عقب راندن ایران را پیش آورده اســت، 
گفت: به طور کل دو نوع بازاریابی داریم؛ بازاریابی 
کلی ای که معمولا در جریان آن چهره یک کشور 
به نمایش گذاشته می شود، مثلا نشان می دهیم 
ایران کشوری باستانی با مردمی مهربان و طبیعتی 
زیبا است. این اولین سیگنالی است که می توانیم 
برای جلب توجه گردشگران جهان مخابره کنیم و 
شاید حتی لازم نباشد این پیام را به برخی کشورها 
برسانیم؛ چرا که در کتاب های درسی مدرسه های 
بعضی از این کشورها بســیار درباره تاریخ ایران 
صحبت شــده و برای خیلی ها از همان کودکی 

درباره ایران کنجکاوی وجود دارد.
او افزود: روش دیگر بازاریابی کاری است که فعالان 
گردشگری انجام می دهند، مثلا با شرکای تجاری 
خود در کشورهای دیگر ارتباط برقرار می کنند و 
یا در نمایشگاه های بین المللی شرکت می کنند، در 
این شرایط اگر جای نام ایران در فهرست مقاصد 
آژانس های خارجی و یا نمایشگاه ها خالی باشد و 
یا مقابل نام ایران علامت ضربدر زده شود، مسلم 
است که وقتی شرکت های بزرگ انگلیسی، روسی، 
چینی و یا هر کشــور دیگری و گردشگران آن ها 
ببینند از ایران هیچ بسته سفری عرضه نمی شود، 
ویزا صادر نمی شــود و مرزها به روی گردشگران 
بسته است، منتظر نمانند و دنبال کشورهایی مثل 
عربستان بروند که مقصد نوظهور گردشگری است 

و ویزا هم صادر می کند.
او یادآور شــد: البته حذف نام ایران از فهرســت 
مقاصد سفر، همان طور که این روزها توسط برخی 
شرکت های گردشگری خارجی اتفاق افتاده است، 
باعث نمی شود نام ایران از اذهان پاک شود.اژدری 
در عین حال گفت: ایران مقصد یونیک و منحصر 
به فردی اســت، اما مهم اســت که شرکت های 
گردشــگری بتوانند در بازار رقابتی، هوشمندانه 
سبد خود را قرار دهند تا سهمی داشته باشند؛ حتی 
اگر سفر گردشگران به ایران در وضعیت بحرانی 
کرونا محل چالش و سوال باشد.مدیرکل بازاریابی 
و توســعه گردشــگری خارجی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار کرد: 
مطالعات جدیــدی در ارتباط با بیماری کووید و 
تصمیم به سفر انجام شده است که بر اساس آن، 
به نظر می رســد فعلا دوران پس از کرونا مطرح 
نیست، ضمن آن که سیگنالی از پرسش شوندگان 
در این مطالعات دریافت شده که مدیریت بیماری 
کووید را در کشورها برای گردشگران حائز اهمیت 
کرده است، یعنی بســیاری از گردشگران برای 
انتخاب مقصد سفر، شاخص های مدیریت و کنترل 
کرونا، رعایت پروتکل ها و واکسیناســیون را در 
اولویــت قرار داده اند. همچنین تســهیلاتی که 
کشورها و شرکت های گردشگری برای لغو سفر 
در دوران کرونا قائل می شــوند شاخص اثرگذار 
دیگری در انتخاب مقصد شده است. بسیاری از 
گردشــگران در این پژوهش گفته اند کشــور یا 
مقصدی را برای سفر انتخاب می کنند که بهترین 
شرایط کنسلی را داشــته باشد.او افزود: با تغییر 
شاخص های انتخاب سفر باید این سوال را از خود 
بپرســیم ایران کجای ماجرا قــرار دارد؟ هنوز 
دستوری برای صدور ویزای توریستی صادر نشده 
است، چه برسد به آن که این شاخص های اثرگذار 
در انتخاب مقصد را داشته باشیم. می دانستیم که 
صنعت گردشگری بسیار شکننده است، اما هرگز 
تصور نمی کردیم »بهداشت« مهم ترین نقش را در 
انتخاب مقصد داشــته و در تصویرسازی از یک 
کشور تا این حد اثرگذار باشد.اژدری گفت: با وجود 
این صدا و سیگنال ها، کار بخش گردشگری سخت 
شده است. یک زمان مهم ترین مساله گردشگری 
ایران پروپاگانداهای سیاسی بود، بهانه این بود که 
چون علیه ایران تبلیغ و ســیاه نمایی می شــود 
نمی توان آن چنان که باید گردشگر جذب کرد. 
عامل این ضعف را بیرونی می دانستند، اما حالا که 
بیماری، بهداشــت، مدیریت و کنترل کرونا در 
کشــور مســاله شــده اســت دیگر نمی توان 
پروپاگانداهای سیاســی و عامل برونی را مقصر 
دانست. مرگِ روزی ۶۰۰ تا ۷۰۰ نفر انسان را که 
دیگر نمی توان تقصر رســانه های غربی انداخت. 
صددرصد خودمان عامل مساله هستیم و این کارِ 
فعالان و متولیان گردشــگری را بســیار سخت 
خواهد کــرد و قطعا ما به تنهایی نمی توانیم این 

چهره ایران را تغییر دهیم.

اخبار

عــزت الله ضرغامی با حضــور در وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، رسما از 

امروز این وزارتخانه را تحویل گرفت.
به گزارش ایسنا، ضرغامی با ۲۶۲ رأی موافق از 
مجلس شورای اسلامی، وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شد و با حضور در این 
وزارتخانه، درحالی که علی اصغر مونسان، وزیر 
پیشــین، او را همراهی می کرد، رســما وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی را 

تحویل گرفت.  
او همچنین نشستی با علی اصغر مونسان و رییس 
فراکسیون گردشــگری مجلس در محل این 
وزارتخانه داشــت. محمدرضا دشتی اردکانی ـ 
رییس فراکسیون گردشگری مجلس ـ در این 
نشست به سوابق وزیر میراث فرهنگی اشاره کرد 
و گفت: مهندس ضرغامــی می تواند گفتمان 
فرهنگی را برای ارتقــای جایگاه وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی با کمک 
قوای سه گانه و تعامل و گفت وگو با آن ها به مرحله 

اجرا برساند.
مراسم تکریم علی اصغر مونسان و معارفه عزت الله 
ضرغامی، همچنین با حضور معاونان و مدیران 
کل این وزارتخانه و رییس فراکسیون گردشگری، 
زیارت و میراث فرهنگی مجلس شورای اسلامی، 

بدون اطلاع به رسانه ها برگزار شد.
برنامه های قبلــی را ادامه می دهیم مگر 

اقتضا پیش آید
ضرغامــی در نشســتی هم کــه در محل این 
وزارتخانه برگزار شــد، پس از گزارش عملکرد 
چهارساله مونسان، گفت: صد شکر که این آمد و 
صــد حیف که آن رفت. این شــعر درباره آقای 
مونسان صادق اســت. خوشحال هستم امروز 
توفیق خدمت کردن را دارم، دکتر مونسان را من 
از گذشته می شناسم و با اسم و فعالیت های او در 
بنیاد مستضعفان، ســازمان دفاع و مناطق آزاد 

آشنا هستم.
او در ادامــه بیــان کــرد: ایــن وزارتخانه بدنه 
کارشناســی قوی و خوبی دارد و این یک مزیت 
نسبی برای وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دســتی اســت، مدیــران او ســطح 
توانمندی شان بالاست.

ضرغامی همچنین گفت: این وزارتخانه سه حوزه 
تخصصــی دارد که نگاه من به هر ســه بخش 
مساوی و متعادل است. در تمام این حوزه ها در 
سراسر کشور گنجینه ای از کارشناسان، نخبگان، 
فعالان بخش خصوصی و… وجود دارد. وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، 
وزارتخانه ای کم نظیر اســت که ســازمان های 

مردم نهاد و بخش خصوصی جدی دارد.
او با اشاره به خسارتی که ویروس کرونا به بخش 
خصوصی وارد کرده است، اظهار کرد: این بخش 
با دوران ســختی روبه رو اســت، به این منظور 
برنامه ای نوشــته شده اســت و پس از نشست 
کارشناسی با کارشناسان وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی اعلام خواهم شد تا 

بتوانیم بخش خصوصی را نجات دهیم.
وزیر جدید میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی ادامه داد: یکی از کارهای ما برنامه ریزی 
برای اســتفاده از بدنه عظیم بخش خصوصی، 
کارشناسان و نظرات دلسوزانه در سراسر کشور 
است. گنجینه ای از زیبایی ها در کشورمان وجود 
دارد کــه بــا هماهنگی جــدی با ســازمان 
محیط زیست بتوانیم امکان بازدید مناطق بکر را 

برای مردم فراهم کنیم.

ضرغامی گفت: در این سه حوزه تا کنون اقدامات 
خوبی انجام شــده و ما ادامــه راه این برنامه ها 
خواهیم بــود و در جایی کــه اقتضا پیش آید، 
کارهای جدیــد را با روش هــای متعدد انجام 

می دهیم.  
او همچنین اظهار کرد: بنا بر فرمایش های مقام 
معظم رهبری باید جهش اتفاق بیافتد. یکی از 
جاهایی که می توان این جهش را انجام داد وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی است. 
بــا تغییر نگاه و هماهنگی میان دســتگاه های 

مختلف می توان آن را محقق کرد.
ضرغامی با بیان این که در جلسه پنجشنبه هیأت 
دولت، وزیر بهداشــت برای توسعه گردشگری 
ســلامت اعلام آمادگی کرده است، بیان کرد: 
زمانی که وزارت بهداشت با تمام توان خود پای 
کار بیاید و سایر بخش ها کمک کنند می توانیم 

به توسعه گردشگری سلامت کمک کنیم.
او گفت: این حــوزه هم از لحاظ اقتصادی و هم 
فرهنگی و نیز صدور انقلاب بسیار بااهمیت است 
و همین سه حوزه در این وزارتخانه کافی است 
برای ایده های صدور انقلاب به شرطی که همه 
دست اندرکاران متوجه شوند که این حوزه بسیار 

مهم است.
نگاه ضرغامی به روز کوروش

بنا بر گزارش منتشرشــده از این نشســت در 

وب ســایت خبری وزارت میــراث فرهنگی، 
گردشگری، صنایع دستی، ضرغامی همچنین 
تاکید کرد: باید به نیازهای مردم و آن چه دوست 
دارند توجه کنیم. اگر امــروز خرابه های تخت 
جمشید برای ما مانده به نفع ماست و نباید این ها 
را به دوقطبی تبدیل کنیــم. مثلا در روزی که 
منتسب هست به روز کوروش، بد است که این 
موضوع به دلیل برخی اشتباهات به جای یک روز 

وفاق ملی، تبدیل شود به دوقطبی های بد.
در ادامــه، معاون توســعه مدیریت و منابع این 
وزارتخانه گزارشی را از آخرین اقدامات ارائه کرد 
و گفت: در این دوره ضمن اســتفاده از پرسنل 
داخلی و اضافه نکردن مدیران از خارج هیچ کدام 
از انتصابات رنگ سیاســی نداشت. ملاک  ما در 
انتخاب تنها شایسته سالاری و شایسته گزینی 

بود.«
پس از مونسان، عزت الله ضرغامی دومین وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به 
شــمار می آید. تا سال ۱٣٩٨ این وزارتخانه، در 
قالب سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری، یکی از معاونت های ریاست جمهوری 

بود.
ساختار و رویکرد برنامه و همچنین دفاعیات 
ضرغامی در روز رأی گیری، در فضای مجازی 
با واکنش های بســیاری از باستان شناســان، 
فعالان گردشگری و میراث فرهنگی مواجه شد. 
او در جلسه دفاعیه مجلس گفته بود: گروهی 
که همراه رییس جمهور پیشین به ایتالیا رفته 
بودند شاهدند که آن ها را برپای مجسمه سردار 
رومــی خود برده اند. اگر یــک تصویر از نقش 
رستم نشان می دادند که در آن پادشاه رومی به 
پای داریوش اول افتاده و تقاضای عفو می کند 
عظمت ایران را به رخ آن ها می کشیدند. بعد از 
آن باستان شناســان، مورخــان و راهنمایان 
گردشــگری در واکنش هایی، اشتباه تاریخی 
رخ داده را اصــلاح کردند که در آن کتیبه، نام 
پادشاهی که رومی ها )فیلیپ عرب( جلو او زانو 
زده اند، داریوش هخامنشی نبوده، بلکه شاپور 

اول ساسانی بوده است.

براساس اخبار واصله، انجام مراسم تغذیه آتش مقدس ۱٥۰۰ 
ساله زرتشتیان یزد در روزهای کرونایی به صورت انفرادی توسط 

موبدان صورت می گیرد.
تغذیه آتش ۱٥۰۰ ساله یکی از مراسم هایی است که همه روزه 
با فرآیند خاصی توسط موبدان انجام می شود. اما، این روزهای 
کرونایی یکی از موبدان در خلا جمعیت و به تنهایی این مراسم 
را انجام می دهد و گاتا خوانی که بخشی از این مراسم است انجام 
نشده و صدای ضبط شده آن در فضای خلوت و خالی از جمعیت 

آتشکده طنین انداز می شود.
تغذیه آتش هر روز توسط موبدان برگزار می شود و در این مراسم، 
آتش را با مواد خوش بوکننده و ضدعفونی کننده ای مانند اسفند، 
عــود و کندر و هر آنچه بوی خــوش تغذیه می کنند و با چوب 
درختانی مانند زردآلو برخی از میوه ها آتش را دوباره جانی تازه 
بخشــیده و اجازه خاموش شدن آن را نمی دهند. در این حین، 
بوی خوش آتش و عنبر و اسفند و سایر مواد در فضای آتشکده 
تا نیمه های خیابان می پیچد و هر رهگذری متوجه مراسم تغذیه 

آتش می شود.
آتش ۱٥۰۰ ساله یکی از مهمترین جاذبه های این آتشکده است 
اما مسئله مهمتر همین شیوه نگهداری و پاسبانی آتش است که 
طی سالهای دور تاکنون انجام شده و این آتش مقدس را حفظ 

کرده است.
البته بد نیســت که ماجرای این آتش ۱٥۰۰ ساله را نیز تداعی 
کنیم، اصلا ماجرای این آتش چیست؟ شاید قبل از پاسخ دادن 
به این سئوال بهتر باشد تا مروری بر اهمیت آتش داشته باشیم 
چرا که در سالهای بسیار دور برای روشن کردن آتش، وسایلی 

مانند کبریت در اختیار نبود و به همین منظور آتشی را همواره 
در یک مکان روشن نگه می داشتند تا مردم بتوانند روزانه گلی 
)بخشی کوچک از چوب ذغال شــده و روشن از آتش( را از آن 
برداشــته و اجاق خانه خود را روشــن کنند کــه به این مکان 

»آتشکده« یا »خانه آتش« می گفتند.
وظیفه آوردن آتش از آتشکده هم بر عهده فرزندان خانواده بود، 
به همین دلیل خانواده ای که فرزند نداشت، اجاقش خاموش یا 
به عبارتی کور بود که امروزه این پیشینه، ریشه ضرب المثل ایرانی 
)فلانی اجاقش کور اســت( نیز محســوب می شود لذا یکی از 
آرزوهای شــیرین برای هر خانواده این جمله بود »اجاقت سبز 

باد«.
ذات آتش، گرد آن نشستن است و همین به مرور زمان، آتشکده 
ها را به مکانی برای گردهمایی و برگزاری جشن ها و آیین های 
مذهبی ایرانیان باستان تبدیل کرد و اکنون نیز علاوه بر ظرفیت 
مذهبی در بین زرتشتیان به عنوان ظرفیتی فرهنگی و تاریخی 

در صنعت گردشگری مورد بهره برداری قرار گرفته است.

ساختمان کنونی آتشکده یزد که البته در فهرست آثار ملی ایران 
نیز به ثبت رسیده، در آبان ۱٣۱٣ با سرمایه یک زرتشتی پارسی 
به نام »همابائی« بر قطعه زمینی که از سوی چند تن از زرتشتیان 
ایران از جمله برادران »امانت« به یاد فوت پدرشــان »اردشیر 
مهربان رستم« امانت وقف شد، ســاخته شد. نقشه این بنای 
تاریخی توسط مهندسان پارســی کشیده شده و معماری آن 
گویای شــباهتهای بســیاری با بناهای مشــترک پارسیان و 
زرتشتیان در هند است، که ارباب جمشید امانت سرپرستی و 

نظارت ساخت این بنا را برعهده داشت.
وی در خاطرات خود نوشــت که برای جلب توجه پارســیان 
هندوستان پنج بار به آن دیار سفر کرده است. چهار بار با کشتی 
های بخار روی آب های خروشان اقیانوس هند و یک بار پیاده و 
با شتر در ریگزارهای بلوچســتان ایران و پاکستان تا سرانجام 
انجمن پارسیان هند، پرداخت هزینه ساختمان آتش ورهرام یزد 

را پذیرفته اند.
آتشی که درون این آتشکده می سوزد، بیش از ۱٥۰۰ سال است 
که روشن مانده و این آتش، فروزه ای است از آتش آتشکده کاریان 
در لارســتان که به عقدای یزد آورده شد و نزدیک به ۷۰۰ سال 
در آنجا روشــن نگه داشته شد و سپس این آتش، در سال ٥۲۲ 
خورشیدی از عقدا به اردکان برده شد و نزدیک به ٣۰۰ سال نیز 
در ترک آباد بود و در ســال ٨٥۲ خورشیدی از ترک آباد به یزد 
آورده و نگهداری شــد. نخست در محله ای به نام »خلف خان 
علــی« در خانه یکــی از موبدان بزرگ به نــام »موبد تیرانداز 
آذرگشســب« نگهداری میشد و در سال ۱٣۱٣ پس از ساخته 

شدن این آتشکده، به درون آن برده شد.

انجام مراسم تغذیه آتش مقدس 1500 ساله زرتشتیان یزد در روزهای کرونایی

یادبود غاده حجاوی در پنجمین جایزه 
بین المللی صنایع دستی

مدیرکل دفتر آموزش و ترویج معاونت صنایع دستی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: »پنجمین 
جایــزه بین المللی صنایع دســتی ســال ۲۰۲۱ در هفته 

صنایع دستی هند در دهلی برگزار می شود.«
به گزارش ایلنا، ویدا توحدی )مدیرکل دفتر آموزش و ترویج 
معاونت صنایع دســتی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی( گفت: »پنجمین جایزه بین المللی صنایع دستی 
در ســال ۲۰۲۱ به احترام و یادبود غاده حجاوی رئیس فقید 

شورای جهانی صنایع دستی برگزار خواهد شد.«
مدیرکل دفتر آموزش و ترویج معاونت صنایع دستی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، اضافه کرد: »تمام 
فعالان و هنرمندان حوزه صنایع دستی، صنعتگران، طراحان، 
افراد حقیقی و حقوقی، موسسات، شوراها و سازمان ها و بخش 

دولتی امکان شرکت در این برنامه را دارند.«
توحدی ادامه داد: »افراد حقیقی و حقوقی که امکان شرکت 

در این رویداد را دارند به دو گروه الف و ب تقسیم می شوند.«
او ادامه داد: »ســن متقاضیان ثبت نام کننده باید ۱٨ سال به 
بالا باشد و چه آماتور و چه حرفه ای، باید واجد شرایط باشند. 
آخرین مهلت ثبت نام ۱٥ اکتبر ۲۰۲۱ )۲٣ مهر ۱٤۰۰( است. 
داوری نهایی ۱٥ نوامبر ۲۰۲۱ )۲٤ آبان ۱٤۰۰( انجام می شود 
و در ۲۲ نوامبر ۲۰۲۱ )۱ آذر ۱٤۰۰( اســامی برندگان اعلام 

خواهد شد.«
هر یک از شرکت کنندگان باید فقط یکی از آثار خود را به این 
رویداد ارسال کنند و آثار دریافتی بخشی از نمایشگاه دائمی 
بنیاد برگزارکننده رویداد می شــود و عودت داده نمی شود. 
جایزه افتخاری غاده حجاوی برای احیاگر صنایع دستی سال 

نیز توسط مدیریت اعطا خواهد شد. «
 www. علاقه مندان می توانند برای اطلاعات بیشتر به سایت

internationalcraftawards. org مراجعه کنند.

ترمیم ترک های مجسمه نادرشاه با تکنیک های 
میان رشته ای

مطالعات ارزیابی ایمنی شیوه های ممکن در ترمیم و کنترل 
خوردگی ترک های تنشی مجسمه نادرشاه تکمیل شد.

به گزارش ایلنا، پرستو نعیمی طرئی )راهبر تخصصی پروژه 
مطالعه و حفاظت مجسمه نادرشاه( واقع در مجموعه باغ نادری 
مشهد، گفت: این پروژه بزرگ میان رشته ای با پیشنهاد اداره 
کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری استان 
خراسان رضوی و حمایت اداره کل موزه ها، توسط پژوهشگاه 

میراث فرهنگی و گردشگری در سال ۱٣٩٤کلید خورد.
او با بیان اینکه درفاز نخست پروژه ضمن جمع آوری سوابق 
موجود، مراحل مســتندنگاری از اثر با تجهیــزات به روز و 
شیوه های ممکن انجام شد تصریح کرد: درفاز دوم سال ۱٣٩٥ 
تمامی مطالعات علمی و تخصصی لازم با هدف تشــخیص 
آسیب ها و ارزیابی وضعیت اثر برای برنامه ریزی های مورد نیاز 
حفاظتی، توســط متخصصین مرتبط درون ســازمانی در 
پژوهشــکده حفاظت ومرمت آثارتاریخی-فرهنگی صورت 

گرفت.
این پژوهشگرافزود: در این راستا از همکاری متخصصین مراکز 
برون ســازمانی مختلف پژوهشــی، آموزشــی وصنعتی، 
شرکت های دانش بنیان و فارغ التحصیلان رشته حفاظت و 

مرمت آثار تاریخی در بخش خصوصی استفاده شده است.
نعیمی طرئی خاطرنشــان ساخت: پروژه مطالعه و حفاظت 
مجســمه نادرشاه واقع در مجموعه باغ نادری مشهد در سال 
پژوهشی ٩٩-٩٨ در فاز جدیدی با هدف برنامه ریزی کنترل 
خوردگی و تقویت شــرایط سازه به لحاظ ترک های تنشی با 

استناد به مطالعات پیشین برنامه ریزی شده است.

استانی که 7 اثر ثبت جهانی دارد اما هدف 
گردشگری نیست

فریدون فعالی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی کرمان در نشســتی در جریان بازدید از خبرگزاری 
جمهوری اســلامی اســتان کرمان افزود: یکی از دلایل قرار 
نگرفتن کرمان در فهرســت هدف های گردشگری تبلیغ و 

اطلاع رسارنی نکردن به اندازه و کارشناسی است.
وی تصریح کرد: استان کرمان با ظرفیت و جاذبه های مختلفی 
که دارد می تواند مقصد و بازار جدید گردشگری باشد و در این 
مسیر باید همه دست اندرکاران دولتی و خصوصی متولی نقش 

خود را بخوبی ایفا کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
کرمان اظهار داشت: با توجه به ظرفیت های گردشگری این 
استان باید زیرساخت های متناسب با آن نیز ایجاد شود ایجاد 
این زیرساخت ها ملزوماتی دارد که در بخش اطلاع رسانی نیز 

نیازمند همت والای رسانه هاست.
فعالی بیان کرد: بخش دولتی و خصوصی حوزه گردشــگری 
البته در سالهای گذشته تلاش زیادی با هدف اعتلای جایگاه 
کرمان در زمینه ارتقای جایگاه گردشگری آن انجام داده اند و 
امیدواریم بزودی شاهد به ثمر نشستن نتیجه این تلاش ها در 

این استان باشیم.
محمدرضا بهرامی رئیس کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی کرمان نیز که در این نشست حضور 
داشت با تشریح ظرفیت های مختلف گردشگری این استان 
گفت: تا زلزله بم در ســال ۱٣٨۲ استان کرمان یکی از هدف 
های مهم گردشــگری بود، اما پــس از آن رفته رفته حضور 

گردشگران کاهش یافت.
وی درباره دلایل این رویداد توضیح داد: بسیاری از گردشگران 
کرمان را بیشــتر به ارگ بم به عنوان جاذبه گردشگری می 
شــناختند و پس از زلزله مدیران متولی در استان نتوانستند 
سایر جاذبه های استان کرمان را معرفی کنند که تصور نشود 
زیبایی های بم تنها منحصر به ارگ بم اســت لذا بسیاری از 
ظرفیت های گردشگری و طبیعی استان ناشناخته مانده است.

ضرغامی وزارتخانه اش را تحویل گرفتخبر

بازدیدکنندگان درهای قلعه رودخان را شکستند
مدیر پایگاه منظر تاریخی –فرهنگی قلعه رودخان با اشــاره به 
تعطیلی این مجموعه در روزهای کرونایی از شکسته شدن درها 
توســط بازدیدکنندگانی خبر داد که اطلاعی از بسته بودن این 

مجموعه نداشتند.
به گزارش خبرنگار ایلنا، آرش آفتابی )مدیر پایگاه منظر تاریخی 
–فرهنگی قلعه رودخان( با اشاره به شیوع کرونا و تاثیری که در 
میزان بازدیدهای این مجموعه داشت، گفت: طی سال جاری با 
توجه به شیوع ویروس کرونا و تعطیلی مستمری که با آن روبه رو 
بودیم تنها در ایام نوروز پذیرای گردشگران بودیم و مابقی روزهای 

سال را تعطیل بودیم.
او ادامه داد: البته طی این روزها با مشکلاتی نیز دست و پنجه نرم 
کردیــم چراکه مجموعــه پایین قلعه رودخــان یک مجموعه 
گردشگری است که در زمره مشاغل سطوح یک قرار می گرفت و 
حتا در روزهای تعطیلات کرونایی هم فعالیت داشت. از این رو با 
وجــود تعطیلی قلعه رودخان که در زمره موزه ها قرار می گیرد و 
اجازه فعالیت در روزهای کرونایی را ندارد، بازهم شــاهد حضور 
گردشگران بودیم که بعضا راه طولانی را برای دیدن این مجموعه 

طی کرده بودند.
به گفتــه آفتابــی، بازدیدکنندگانی که امــکان ورود از بخش 
گردشــگری و پایین قلعه را پیدا کرده بودند با طی هزاران پله و 
حــدود دو کیلومتر خــود را به درهــای ورودی قلعه رودخان 

می رســاندند و با درهای بسته روبه رو می شدند این امر آن ها را 
عصبانی و در برخی موارد منجر به شکستن درهای این مجموعه 
شــد. این امر درحالی اتفاق افتاد که سعی ما برآن بود تا در طول 
مسیر تابلوها و بنرهایی برای اطلاع رسانی درخصوص تعطیلی 
مجموعه انجام داده بودیــم. بازدیدکنندگان چند بار در چوبی 
مجموعــه قلعه رودخــان و چند بارهم حفاظ هــای آهنی این 
مجموعه را شکستند که در نهایت آنرا تعمیر کردیم. این اتفاقات 
درحالی رخ داده است که گاها سفر به گیلان و این منطقه ممنوع 
بود اما بازهم شاهد حضور گردشگران بودیم. حتا برخی از آبادان 
آمده بودند. باید این فرهنگسازی در میان بازدیدکنندگان انجام 
شود که اگر با درهای بسته موزه یا مجموعه تاریخی –فرهنگی 
روبه رو شــدند در صدد شکستن آن برنیایند و به قوانین احترام 

بگذارند.
مدیــر پایگاه منظر تاریخی –فرهنگی قلعه رودخان در ادامه به 
اعتباراتی که برای مرمت این مجمعه اختصاص یافته اشاره کرد 
و گفــت: حدود ۲٥۰ میلیون تومان بــرای مرمت این مجموعه 
اختصاص یافت که ادامه مرمت بخش شرقی انجام شد. امسال با 
اعتبار ۱٤۰۰، سرویس بهداشتی ها مرمت شد و امیدوار هستیم 
با حضور ســیدعزت الله ضرغامی به عنوان وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی اعتبارات بیشتری به این مجموعه 
تخصیص یابد چراکه او در زمان ریاست صدا و سیما هر سال نوروز 

از این مجموعه دیدن می کرد و می توان گفت یکی از مجموعه های 
مورد علاقه اوست.

به گفته آفتابی، وضعیت کلی قلعه رودخان مناسب است و تاکنون 
حدود ٥۰ درصد آن بازســازی شــده و در طول ٥ سال اخیر با 
دریافت حدود ۱ میلیارد تومان بودجه، ٣ برج که در حال تخریب 
بودند، رفع خطر و مرمت شده اند. همچنین سال گذشته موفق 
شدیم بخش شرقی را که بیش از ۱٥ سال تعطیل بود بازگشایی 
کنیم. این روزها نیز با توجه به نبود بازدیدکننده در صدد زدودن 
گیاهان هرز هستیم و پایش انجام می شود. بارندگی ها نیز آسیبی 

به این مجموعه نرسانده است.
او همچنین از برگزاری تور عکاسی طی دو هفته گذشته خبر داد 
و گفت: در شب هایی که بارش شهابی داشتیم تور عکاسی برگزار 
کردیم تا زیبایی های منطقه بیش از گذشته به نمایش گذاشته 

شود.
مدیر پایگاه منظر تاریخی –فرهنگی قلعه رودخان درخصوص 
شــرایط پرونده ثبت جهانی این مجموعه نیز گفت: هرچند این 
مجموعه در زمره لیستی قرار دارد که می تواند در فهرست میراث 
جهانی قرار گیرد و باید پرونده آن تکمیل شود اما تاکنون چنین 
امری محقق نشــده چراکه اولویت های دیگری وجود دارد که 
پرونده جهانی قلعه رودخان در میان آن ها نیست. امیدواریم وزیر 

جدید به این مهم توجه کند.



استان، علمی و فناوری
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

فرماندار بستک گفت: همزمان با هفته دولت ۲حلقه چاه برای تامین آب آشامیدنی روستای زنگارد و مجتمع براشت این شهرستان 
تجهیز و مدار بهره برداری قرار گرفت.محمدعلی پیرغیبی در مراسم بهره برداری از این طرح ها افزود: هزینه اجرای این طرح ها ٤۰ 
میلیارد ریال بوده که بخشی از آن را خیران و بخشی نیز از محل اعتبارات ملی تامین شده است.وی بیان داشت: برای بهره برداری از 

این چاه ها، ۱.٥ کیلومتر شبکه برق، ۲ باب موتورخانه و ۲ کیلومتر خط انتقال آب نیز احداث شده است.همزمان با هفته دولت بهره 
برداری از ۱٥ طرح آبرسانی با سرمایه گذاری ۷۷٤ میلیارد ریال آغاز شد که با اجرای این طرح ها ٥٩ هزار و ٩٤۲ نفر از جمعیت شهری 

و روستایی استان از آب سالم و با کیفیت بهره مند شدند.
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همزمان با هفته دولت؛ ۲حلقه چاه در مدار تامین آب آشامیدنی روستاهای بستک قرار گرفت

همزمان با هفته دولت؛

پنج طرح عمرانی در قشم به ثمر 
نشست

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان گفت: پنج طــرح عمرانی همزمان با 
سومین روز از هفته دولت در قشم مورد بهره برداری 

قرار گرفت.
به گزارش ایرنا، علی رئوفی در این آیین افزود: این 
طرح ها با اعتبار افزون بر ٩٥ میلیارد ریال در قشم 

به انجام رسید.
وی ادامه داد: پست برق زمینی شهرک گلستان 

با اعتبار ۲٥ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.
معاون سیاسی استانداری هرمزگان تصریح کرد: 
پارک شهرک گلستان به مساحت پنج هزار متر 

مربع و اعتبار ۱٥ میلیارد ریال افتتاح شد
وی اظهار کرد: آســفالت معابر روســتای هُلُر با 
مساحت ۲ هزار و ٥٨ متر مربع و اعتبار ۲٩ میلیارد 
ریال به اتمام رسید و امروز مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
رئوفی افزود: آسفالت معابر روستای برُکه خَلفَ به 
مســاحت ۱٥ هزار متر مربع و اعتبار ۲۰ میلیارد 
ریال از سایر طرح های افتتاح شده در سومین روز 

از هفته دولت است.
وی تصریح کرد: افتتاح آســفالت معابر روستای 
گیاهدان نیز با اعتباری افزون بر ۶ میلیارد ریال به 

بهره برداری رسید.
دوم تا هشــتم شــهریورماه به نــام هفته دولت 

نامگذاری شده است.
شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام و 
لارک بــا ۱٥۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به 
موازات سواحل اســتان هرمزگان به طول ۱٥۰ 
کیلومتر و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در آب های 

خلیج فارس گسترده شده است.

۱۱نفر از عوامل بازار سیاه داروهای 
کرونا در بندرعباس دستگیر شدند

فرمانــده انتظامی اســتان هرمــزگان گفت: با 
هوشیاری و تلاش ماموران پلیس امنیت عمومی 
اســتان ۱۱ نفر از عاملان فروش داروهای کرونا 
خارج از چرخه توزیع شناسایی و دستگیر شدند.

به گزارش پلیس هرمزگان ســردار سرتیپ دوم 
غلامرضا جعفری افــزود: ماموران پلیس امنیت 
عمومی استان با اقدام های فنی اطلاعاتی و بهره 
گیری از شــیوه های پلیســی و گشت زنی های 
هدفمند پنهان و آشکار در صنف ها و محله های 
مختلف شهرستان بندرعباس یک محل نگهداری 
و احتکار کالاهای پزشــکی و بهداشتی مرتبط با 
بیمــاری کرونا را در یکی از محله ها  شناســایی 

کردند.
وی ادامــه داد : ماموران پس از هماهنگی با مقام 

قضایی  به محل مورد نظر اعزام شدند.
 سردار جعفری ادامه داد:  در بازرسی از یک بنگاه 
معاملات ملکی تعداد ۱۱ هــزارو ۱٥۲ قلم انواع 
آمپول و قرص هــای کمیاب که جهت فروش با 
قیمت بالا و خارج از چرخه احتکار شــده بودند 

کشف شد.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان:

کمبود سرم تا هفته آینده در هرمزگان 
برطرف می شود

سخنگوی دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان 
گفت:کمبود سرم موضوعی کشوری است و تلاش 
مان بر اینســت که تا هفته آینــده برطرف و به 

داروخانه های استان تحویل  شود.
دکتر فاطمه نوروزیان با اعلام این خبر به رسانه ها 
افزود: کمبود سرم هم اکنون موضوعی جدی است 
که هم اکنون فقط در بیمارستان های هرمزگان 

توزیع می شود.
وی در خصوص وضعیت بیمــاران و فوتی های 
کوویــدی در هرمزگان نیز  بیان داشــت: در ۲٤ 
ساعت گذشته ۱۷ نفر دیگر به جمع جانباختگان 
کرونا در هرمزگان افزوده شد و شمار کل فوتی ها 

در استان به ۲ هزار و ۱۰٩ نفر رسید. 
سخنگوی دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان 
اظهارداشت: جانباختگان شامل ۶ مرد و ۱۱ زن 
در بازه ســنی پنــچ تا ٨٣ ســال از بندرعباس، 
بندرلنگه، میناب، قشــم، رودان، کیش، بستک، 

حاجی آباد و بندرخمیر بودند.
 دکتر نوروزیان یادآورشــد: با بستری شدن ۱٥٨ 
نفر دیگر در ۲٤ ســاعت گذشــته، شــمار کل 
بســتری های کرونابی در هرمزگان به ٩۷٥ نفر 

رسید.

کارکنان  آرامستان بندرعباس علیه 
بیماری کرونا واکسینه شدند

رئیس سازمان مدیریت آرامستان شهرداری 
بندرعباس از واکسینه شدن تمامی کارکنان 
آرامستان خبر داد. حمیدرضا حیدری پوری در 
این ارتباط اظهار کرد: با توجه به اینکه نیروهای 
مجموعه سازمان آرامستان ارتباط مستقیم با 
امــوات کرونایی دارند، بــا حمایت مجموعه 
دانشگاه علوم پزشکی استان تمامی کارکنان 
این مجموعه جهت ارائه خدمات بهتر واکسینه 
شدند.وی افزود: از اوایل سال جاری، به منظور 
حفظ ســلامت کارکنان واحد خدمات امور 
متوفیان که بیشتر در معرض آلودگی هستند، 
واکسن خود را در برابر ویروس کرونا دریافت 
کرده اند.حیدری پــوری تصریح کرد: در این 
مرحله نیز تمامی کارکنان شاغل در واحدهای 
اداری، عمرانی، فضای ســبز، پاکبانان که در 
حال خدمت رســانی به شــهروندان گرامی 
هستند، واکسن خود را در برابر ویروس کرونا 

دریافت کرده اند.

اخبار 

پذیرش دانشجو در 106 کد رشته محل در دانشگاه علمی کاربردی هرمزگان
رئیس دانشــگاه جامع علمی کاربردی استان 
هرمزگان گفت: برای مهرماه ۱٤۰۰ در ۱۰۶ کد 
رشــته محل در مقاطع کاردانی و کارشناسی 
ناپیوسته در مراکز علمی کاربردی استان پذیرش 

دانشجو خواهیم داشت.
دکتر مهدی میرزاده کوهشــاهی در نشســت 
خبری اظهار کرد: در حال حاضر چهار هزار و ۷۰۰ 
دانشــجو در ۱۰ مرکز دانشگاه علمی کاربردی 
استان هرمزگان در حوزه های مختلف صنعت، 
مدیریــت خدمات اجتماعــی و فرهنگ و هنر 

مشغول تحصیل هستند.
وی اضافه کرد: در ساختار جدید دانشگاه علمی 
و کاربردی به منظور تفکیک آموزش در چارچوب 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری تعدادی از مراکز 

وابسته به نهادهای دولتی تعطیل شد.
میرزاده با بیان اینکه پذیرش دانشجو در مراکز 
این دانشــگاه تا پایان هفتم شهریورماه امسال 
تمدید شده اســت، عنوان داشت: این دانشگاه 
دارای بیش از ٨۰۰ مدرس فعال بوده که بیشتر 
آنان در بخش های دولتی یا صنعتی شــاغل و 

مجرب هستند.
رییس دانشــگاه جامع علمی کاربردی استان 
هرمزگان،  تصریح کرد: فراخوان جذب مدرس از 
اول شهریور آغاز شده و تا پانزدهم همین ماه نیز 
ادامه دارد که واجدین شرایط می توانند به آدرس 

سایت دانشگاه مراجعه و ثبت نام کنند.
وی از افزایــش حــدود ۲٥ درصدی شــهریه 
دانشجویان این دانشگاه خبر داد و گفت: در طول 
سال تحصیلی به دانشجویان وام دانشجویی و 
تســهیلات پرداخت شــهریه داده و در حوزه 
فعالیت هــای فرهنگی و رفاهی نیز کارت ارزاق 

دانشجویی ارائه می شود.
میرزاده کوهشاهی رشته صنعتی دانشگاه جامع 
علمی کابردی استان هرمزگان کاردانی فنی برق 
– برق صنعتی، کاردانی فنی متالورژی – تولید 
آلومینیوم، کاردانی فنی متالورژی – نورد فولاد، 
کاردانی فنی آسانسور و پله برقی، کاردانی فنی 
مکانیک – مکانیک تاسیسات صنعتی، کاردانی 
فنی شبکه های کامپیوتری، کاردانی فنی فناوری 
اطلاعات – اینترنت و شــبکه های گســترده، 
کاردانی فنی نرم افزار – برنامه سازی کامپیوتری، 
کاردانی فنی شهرسازی، کاردانی فنی معماری 
– معماری شــهری و کاردانی فنی ایمنی کار و 

حفاظت فنی هستند
وی با اشاره به عناوین رشته های گروه مدیریت 
و خدمات اجتماعی، گفــت: کاردانی حرفه ای 

حقوق – امور ضابطین قضایی، کاردانی حرفه ای 
حقوق – حقوق ثبتی، کاردانی حرفه ای تربیت 
مربی پیش دبستانی، کاردانی حرفه ای عملیات 
ویــژه انتظامی، کاردانی حرفــه ای انتظامات و 
حراست فیزیکی، کاردانی حرفه ای پیشگیری 
انتظامی، کاردانی حرفه ای کشــف و پی جویی 
ســرقت، کاردانی حرفه ای بازرگانــی – امور 
گمرکــی، کاردانــی حرفه ای حســابداری – 
حسابداری مالی و کاردانی حرفه ای تربیت بدنی 
– مربیگری پایه تیراندازی از جمله رشته ها در 

این گروه هستند.
رییس دانشگاه جامع علمی و کاربردی استان 
هرمزگان به رشــته های گروه فرهنگ و هنر در 
مراکز علمی کاربردی سطح استان اشاره کرد و 
گفت: کاردانی حرف های هنرهای تجسمی – 
گرافیک و کاردانی حرفه ای هنرهای تجسمی 
– نقاشی از جمله رشته های حوزه فرهنگی در 
مقطع کاردانی و کارشناسی حرفه ای گرافیک 
– تصویرسازی در مقطع کارشناسی است که در 
مهر ۱٤۰۰ توسط مراکز علمی کابردی استان 

ارائه می شوند.
وی با اشاره به رشته های گروه صنعت در مقطع 
کارشناسی افزود: از جمله رشته ها در این گروه 
می توان به مهندســی فنــاوری کنترل – ابزار 
دقیق، مهندســی فناوری متالــورژی – ذوب 
فلزات، مهندسی فناوری مکانیک – ماشین افزار، 
مهندسی فناوری اطلاعات – امنیت اطلاعات، 
مهندسی فناوری اطلاعات – فناوری اطلاعات، 
مهندســی فناوری شــبکه های کامپیوتری و 
مهندســی فناوری عمران – ساختمان سازی 

اشاره کرد.
میرزاده کوهشاهی به عناوین رشته های گروه 

مدیریــت و خدمــات اجتماعــی در مقطــع 
کارشناســی اشــاره کرد و گفت: کارشناسی 
حرفــه ای حســابداری – حســابداری مالی، 
کارشناسی حرفه ای امور گمرکی، کارشناسی 
حرفــه ای مدیریــت کســب و کار اینترنتی، 
کارشناســی حرفه ای حقوق – ارشــاد در امور 
کیفری، کارشناســی حرفه ای حقوق – حقوق 
ثبتی و کارشناســی حرفه ای ایمنی، سلامت و 
محیط زیســت صنایع رشــته های در حوزه 
مدیریت و خدمات اجتماعی است که در مراکز 

علمی کاربردی استان ارائه خواهد شد. 
وی ادامــه داد: با توجــه به نیاز به رشــته  ها، 
تخصص  ها، مهارت ها و مشاغل جدید دانشگاه ها 
باید برای پاســخ گویی به نیازهای جامعه و بازار 
کار، رشته ها، ســرفصل های خود را به صورت 

دوره ای بازبینی کنند.
رییس دانشگاه جامع علمی کاربردی هرمزگان 
گفت: درچارچوب چنین دیدگاهی جایگاه سابق 
دانشگاه جامع علمی کاربردی نیز نمی تواند به 
شــکل ســنتی نیازهای جامعه را پاسخ بدهد 
بنابراین این دانشــگاه در پذیرش دانشــجو و 
هدفمند کردن سرفصل رشته های نیاز به یک 

بازبینی اساسی دارد.
میرزاده کوهشاهی سیاســت و رویکرد اصلی 
دانشگاه جامع علمی کاربردی را مهارت افزایی 
دانست و افزود: براساس این رویکرد در دانشگاه 
علمی کاربردی اســتان هرمزگان نیز، توسعه 
آموزش هــای مهارتی در اولویت اســت تا این 
دانشگاه بتواند با گسترش رشته های کاربردی که 
منجر به کارآفرینی می شــود، نیروی مورد نیاز 

استان را تأمین کند.
وی با تأکید بر تأســیس هدفمند رشــته های 

دانشگاهی متناســب با ظرفیت های فعال این 
استان افزود: سهم جوانان هرمزگان از اشتغال در 
بخش های صنعتی پایین بوده ضمن آنکه بخش 
کمی از ظرفیت گردشگری استان نیز به فعلیت 
رســیده اســت، لذا دانشــگاه علمی کاربردی 
می تواند این مــوارد را در هــدف گذاری های 

آموزشی خود مورد توجه قرار دهد.
عضو هیات علمی دانشگاه هرمزگان با بیان اینکه 
حدود ۷۰ درصد مباحث دانشگاه علمی کاربردی، 
عملی و کارگاهی است، گفت: خوشبختانه اخیراً 
در سطح کشور و دانشگاه علمی کاربردی طبق 
یک آمایش و پالایشــی که در رشته ها درحال 
انجام است تعدادی از رشته های غیرضروری و 
اشباع شده حذف و رشته های کاربردی جدید 

جایگزین می شوند.
میرزاده کوهشاهی با اشاره به اهمیت آموزش های 
مورد نیاز بازار کار و برنامه توسعه در این استان 
بیان داشت: متناســب با طرح آمایش آموزش 
عالی، طرح آمایش و توسعه استان و طرح  های 
درحال احداث یک نیاز سنجی درحال انجام است 
که در مراکز دانشگاهی وابسته به دانشگاه علمی 
کاربردی تعدادی از رشــته ها که متناســب با 
ظرفیت  های محیطی و نیاز بازار کار نیســتند، 

حذف خواهند شد.
وی تصریح کرد: سعی شده است تا رشته هایی 
که در این مجموعه ارائه می شود پالایش شود و 
افراد بــه جای مدرک گرایی به دنبال یادگیری 
حرفه باشند. دانشگاه علمی کاربردی وظیفه دارد 
افراد ماهر و کارآفرین تربیت کند، شاید با هدایت 
دیگران بتوان تصمیم سازی کرد، اما لازم است 
استعداد واقعی دانش آموزان شناسایی شود تا در 

همان مسیر تحصیل و فعالیت کنند.
میرزاده کوهشاهی  یکی از معضلات جامعه امروز 
آشــنا نبودن خانواده ها و جوانــان به حوزه ها و 
نیازهای شغلی دانست و عنوان کرد: اکنون در 
حوزه فنــاوری اطلاعــات، کســب و کارها و 
نمایشگاه های مجازی، بازار به نیروی کار نیازمند 
است. این دانشگاه می تواند متناسب با نیاز موجود 

پودمان تعریف کند.
عضو هیات علمی دانشگاه هرمزگان در پایان با 
اشاره به احتمال آغاز فعالیت حضوری دانشجویان 
از بهمن ماه امســال، اضافه کرد: همه مدرسان، 
کارکنان و اعضای هیات علمی دانشگاه علمی و 
کاربردی استان به مراکز واکسیناسیون معرفی 
و واکسینه شده اند اما هنوز دستورالعملی برای 

واکسیناسیون دانشجویان ابلاغ نشده است.

نماینــده ولی فقیه در هرمزگان، دوری از خط اهل بیت)ع( را از 
دلایل دچار شــدن جامعه به آسیب های اجتماعی ذکر کرد و 
گفت: بهترین راه اصلاح و رفع آسیب های اجتماعی روی آوردن 

به مکتب اهل بیت)ع( است.
حجت الاسلام و المسلمین محمد عبادی زاده در نشست علمی 
با موضوع نقش دعا در مقابل با آسیب های اجتماعی به میزبانی 
دفتر امام جمعه رودان اظهار کرد: بنی امیه قریب نیم قرن جامعه 
اسلامی را از مسیر اهل بیت دور کرد و فضای جامعه به گونه ای 
پیش می رفت که اهل بیت را روز به روز منزوی تر می کرد و یکی 
از دلایلی که امام ســجاد)ع( اکثرا دعاهای صحیفه را با صوات 

شروع می کنند موضوع خارج کردن اهل بیت از انزواست.
وی بیان اینکه امروز یکی از بزرگترین معضلاتی که جامعه با آن 
مواجه اســت بحث آسیب ها، مفاسد و کجروی های اجتماعی 
اســت، بیان داشت: پس از واقعه عاشورا ائمه در انزوا قرار دارند و 
گروه های مختلفی مدعی هســتند و از این رو امام ســجاد)ع( 
تصمیم می گیرد که جریان امامت مجــددا جایگاه خود را در 

جامعه اسلامی پیدا کند.
امام جمعه بندرعباس دچار شدن صحابه رسول خدا به اشرافی 

گری دوران جاهلیت را سبب به شهادت رسیدن امام حسین)ع( 
دانســت و تاکید کرد: امروز نیز اگر یاران امام و رهبری همانند 
صحابه پیامبر)ص( گرفتار اشرافیت جاهلی شوند انقلاب اسلامی 
نیز آســیب خواهد دید و این زنگ خطری است که باید مراقب 

بود.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان با اشاره به سخنی از امام راحل)ره( 
که فرمودند: »صحیفه سجادیه، نمونه کامل قرآن صاعد است«، 
عنــوان کرد: قرآن صامت را باید به نطق درآورد و ائمه هدی)ع( 

قرآن صامت را به قرآن صاعد تبدیل کردند.
حجت الاسلام و المسلمین عبادی زاده افزود: صحیفه سجادیه 
به عنــوان گنجینه ارزشــمندی کــه خدا به برکــت وجود 
سیدالساجدین در اختیار ما قرار داد امروز متاسفانه در جامعه ما 
مثل خود اهل بیت)ع( مهجور است و باید از مهجوریت در بیاید.

رئیس شورای سیاستگذاری کنگره بین المللی امام سجاد)ع( با 
بیان اینکه خداوند اصل امامت را قرار داده است تا جامعه از چند 
دستگی حفظ شود، گفت: اصل امامت، پرچمی است که جامعه 

اسلامی می تواند مسیر خود را پیدا کند.
وی با اشاره طرح مساله گرایش امت به زراندوزی و تجمل گرایی 

در دعای امام سجاد)ع( به عنوان یک آسیب، افزود: تا زمانی که 
بن مایه ها و شاکله اصلی شخصیت انسانی و اعتقادات درست 
نشود، آسیب های اجتماعی برطرف نخواهد شد و آنچه که امروز 

نیاز داریم که به آن توجه شود، توجه به تربیت انسان است. 
نماینده ولی فقیه در هرمزگان از کادرسازی به عنوان یکی از برنامه 
های مهم امام سجاد)ع( نام برد و خاطرنشان کرد: امام سجاد)ع( 
در بحث رفع آسیب های اجتماعی تمرکزش بر روی تربیت انسان 
و کادرسازی گذاشــت و بن مایه اصلی کادر امام باقر)ع( و امام 

صادق)ع( تربیت شده های آن حضرت است.
حجت الاســلام والمســلمین عبادی زاده، ترک فریضه امر به 
معــروف و نهی از منکر را یکی دیکر از آســیب های اجتماعی 
برشمرد و اظهار کرد: نباید جامعه به جایی برسد که قبح و زشتی 
منکر از بین برود و افراد آن جامعه نسبت به منکرات و آسیب های 
بی تفاوت باشــند. امر به معروف و نهی از منکر یک مسئولیت و 
وظیفه است و همه باید نسبت به آن حساس باشند.وی در پایان 
گفت: صحیفه سجادیه بعد از قرآن و نهج البلاغه سومین کتاب 
ارزشمندی اســت که به کمک علما حوزه و اساتید دانشگاه و 
نخبگان جامعه باید از عزلت بیرون بیاید و جامعه با آن انس بگیرد.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:
روی آوردن به مکتب اهل بیت)ع( بهترین راه اصلاح آسیب های اجتماعی است

فرماندار:

۵۱۰ میلیارد ریال برای طرح های هفته 
دولت جاسک سرمایه گذاری شد

فرماندار جاســک گفت: ۲٨ طرح عمرانی هفته دولت با 
ســرمایه گذاری افــزون بر ٥۱۰ میلیارد ریــال در این 

شهرستان افتتاح و تقدیم می شود.
محمد رادمهر در حاشــیه بهره برداری از بخشی از این 
طرح های عمرانی در جاسک افزود: هفت طرح در بخش 
کشاورزی و منابع طبیعی با هزینه ای افزون بر ۱٨۷میلیارد 
و ٨۰۰میلیون ریال و  ۱۰ طرح در بخش انرژی با هزینه ای 

افزون بر ۶۶میلیارد و ٣٥۲میلیون ریال است .
وی بیان داشت: در بخش آموزش نیز چهار طرح با هزینه 
ای افزون بر بر ٤٤میلیارد ریال و همچنین سه طرخ توسعه 
و خدمات شهری، روستایی و عشایری با هزینه ای افزون 

ذبر ٣٣میلیارد و ٥۰۰میلیون ریال را شامل می شود.
فرماندار جاسک اظهارداشت در بخش حمل و نقل ۲ طرح 
با هزینه ای افزون  بر ۱۷۰میلیارد ریال  و در بخش حمایتی 
و ورزش و تفریح نیز ۲ طرح عمرانی با هزینه ای افزون بر 

٩میلیارد و ۲٥۰میلیون ریال می باشد.
شهرستان جاسک در ٣۰۰ کیلومتری شرق بندرعباس 

مرکز استان هرمزگان واقع شده است.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان:

محموله ای برای تزریق دوز دوم واکسن 
اسپوتنیک وارد کشور نشده است

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان گفت: 
محموله ای برای تزریق دوز دوم واکسن اسپوتنیک وارد 
کشور نشــده است و تا آخر هفته بعد زمان آن مشخص 

می شود.
دکتر فاطمه نوروزیان در جمع خبرنگاران، افزود: در ۲٤ 
ساعت گذشته ۱۷ نفر دیگر به جمع جانباختگان کرونا در 
هرمزگان افزوده شــدند و شــمار کل جانباختگان این 

بیماری در استان به دو هزار و ٩۲ نفر رسید.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان تصریح کرد: با 
بستری شدن ۱٩۱ نفر دیگر در ۲٤ ساعت گذشته، شمار 

کل بستری ها به هزار و ۲۶ نفر رسید.
وی ادامه داد: اکنون ۱۲٨ نفر در بخش مراقبت های ویژه 
)آی. سی. یو( بستری هستند و حال ٣۷ نفر از آن ها وخیم 

است.
نوروزیان در پاســخ به سوالی درباره زمان تزریق دوز دوم 
واکسن اسپوتنیک خاطرنشــان کرد: محموله ای برای 
تزریق دوز دوم این واکسن وارد کشور نشده است و تا آخر 

هفته بعد زمان آن مشخص می شود.
نوروزیان عنوان کرد: زمان فاصله تقریبی میان دوز اول و 
دوم واکسن های اسپوتنیک و آسترازنکا از ٤ هفته تا نهایتاً 
۱۲ هفته می تواند متغیر باشــد و امیدواریم با وارد شدن 
محموله واکســن اسپوتنیک به کشور و هرمزگان، روند 

تزریق دوز دوم این واکسن سرعت یابد.

کارشناس پیش بینی هواشناسی هرمزگان:

احتمال وقوع رگبار پراکنده باران و رعد و 
برق در هرمزگان وجود دارد

کارشناس پیش بینی هواشناسی هرمزگان گفت: امروز 
در جزایر استان مه صبحگاهی همراه با کاهش دید افقی 
بود و در ساعات بعد از ظهر نیز وزش بادهای جنوب غربی 
برروی خلیج فارس و تنگه هرمز موجب مواج شدن دریا 

می شود.
مرضیه ســی سی پور در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه 
توصیه می شود تردد شناورهای سبک و صیادی با احتیاط 
صــورت پذیرد، اظهار کرد: امــروز همچنین با تضعیف 
فعالیت سامانه فصلی، کماکان در ساعات بعد از ظهر رشد 
ابــر، وقوع رگبــار پراکنده باران و رعــد و برق و افزایش 

لحظه ای سرعت باد در ارتفاعات استان محتمل است.
کارشناس  پیش بینی هواشناسی هرمزگان بیان کرد: تا 
اوایل هفته آینده با فعالیت و تقویت بادهای ۱۲۰ روزه در 
مناطق شرقی و جنوب شــرقی کشور، افزایش سرعت 
بادهای شمال شرقی با احتمال گرد و غبار، کاهش کیفیت 
هوا و کاهش رطوبت نســبی در نیمه شرقی استان بویژه 
شرق جاسک و بشاگرد و برخی نقاط شمالی، مرکزی و 

غربی استان پیش بینی می شود.

پس از ۸۷ روز ماموریت بین المللی،

ناوگروه 7۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران به میهن بازگشت

ناوگروه اطلاعاتی عملیاتی هفتاد وششــم نیروی راهبردی 
دریایی ارتش پس از ٨۷ روز ماموریت بین المللی در اسکورت 
کشتی های نفتکش و تجاری جمهوری اسلامی ایران در دریای 
ســرخ و خلیج عدن به میهن بازگشت.فرمانده قرارگاه مقدم 
نــاوگان جنوب نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی در 
حاشیه استقبال از این ناوگروه گفت: این ناوگروه طی مسافت 
بیش از هفت هزار و ۶۰۰ مایل دریانوردی با استقبال مسوولان 
نداجا و فرماندهان نظامی در اسکله منطقه یکم امامت پهلو 
گرفت. امیر دریاداردوم آریا شــفقت رودسری افزود: تامین 
امنیت خطوط مواصلاتی تجاری ایران در دریای سرخ، خلیج 
عدن و تنگه باب المندب، رساندن پیام صلح و دوستی ایران به 
سایر کشورهای حاضر در آب های بین المللی بوده است.وی 
بیان داشت: حضور پی در پی ناوگروه های نیروی دریایی ارتش، 
به منظور اجرایی کردن دستورالعمل های فرماندهی کل قوا، 
حفظ و حراست از منافع جمهوری اسلامی ایران در آب های 
دور دســت، به اهتزاز در آوردن پرچم مقدس ایران و خنثی 
سازی پروژه ایران هراسی و تامین امنیت خطوط دریانوردی 
و مواصلاتی جمهوری اسلامی ایران، همواره صورت می گیرد. 

خبر

بکارگیری ۳۸۰ نیروی غیربومی در پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس و شرکت های تابعه؛

یک نماینده مجلس: دهن کجی برخی از بنگاه های اقتصادی هرمزگان قابل تحمل نیست
رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس از 
بکارگیری ٣٨۰ نفر نیروی غیربومی در پالایشگاه 
نفت ستاره خلیج فارس و شرکت های پیمانکاری 

تابعه طی یکسال گذشته خبرداد.
احمد مرادی در گفت و گو با ایسنا، افزود: واقعا 
باید تأســف خورد برای مجموعه ای عریض و 
طویل در اســتان هرمزگان که از ظرفیت ها و 
پتانســیل های آن بهره می برد اما در مواقعی 
همچون بکارگیری نیروها و عمل به شرح وظایف 
تعهدی اش حق جوانان استان هرمزگان خیانت 

می کند.
وی با بیان اینکه در اســنادی که به دست بنده 
رسیده از ابتدای سال ۱٣٩٩ در پالایشگاه نفت 
ســتاره خلیج فارس و شرکت های پیمانکاری 
تابعه اش، ۶٨۰ نیرو جذب شده است، اظهار کرد: 
از این تعداد ٣۰۰ نفر بومی و ٣٨۰ نفر غیربومی 
اســتان هرمزگان بــوده اند کــه ٨٣ نفر از این 
نیروهای غیربومی تنها جذب خود پالایشــگاه 

شده اند.

عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
ادامــه داد: چه دلیلی دارد وقتی نرخ بیکاری در 
هرمزگان به بالای ٣۰ درصد رســیده و جوانان 
متخصص و ماهر آن فریاد تبعیض در استخدامی 
ها می زننــد، این بنگاه اقتصادی با این اقدام به 

نوعی دهن کجی به قانون کند.
وی با اشاره به اینکه طبق ماده ٤۷ قانون برنامه 
ششم توسعه تمامی دســتگاه های اجرایی در 
حوزه نفت و انرژی و سازمان انرژی اتمی و بنگاه 
های اقتصــادی و نهادهای عمومی غیردولتی 
موظف به اســتفاده از پیمانکار و نیروی بومی با 
اولویت هستند، خاطرنشان کرد: مشخص نیست 
این اقدام مدیرعامل پالایشگاه نفت ستاره خلیج 
فارس که در سال های قبل هم تکرار می شد به 
چه دلیل و نیتی صــورت می گیرد و علی رغم 
گوشــزدهای مکرر بازهم شــاهد از این دست 

اقداماتی هستیم.
مرادی با بیان اینکه در نشستی با حضور استاندار 
هرمزگان بارها این نکته را فریاد زدم و خواستار 

احقاق حقوق مردم هرمزگان شدم، تصریح کرد: 
چرا باید از حضور و بکارگیری نیروهای بومی که 
آلایندگــی بنگاه های اقتصادی را با پوســت و 
اســتخوان خود لمس می کنند چشم پوشی 

کنیم.

وی با اشاره به اینکه مشخص نیست چه رانتی و 
منفعتی در بکارگیری این حجم از نیروی بومی 
در یــک بنگاه اقتصادی وجود دارد، عنوان کرد: 
علــی رغم تأکیدات معاون اول رئیس جمهور و 
وزیر نفت در دولت دوازدهم در بکارگیری نیروی 
بومــی و واگذاری پــروژه ها به شــرکت های 
پیمانکاری بومی با اولویت بازهم شاهد چنین 
تخلفاتی بوده و هستیم و امیدوارم وزیر نفت در 
دولت ســیزدهم برای همیشه مانع از پیشروی 
چنین افراد متخلفــی در مدیریت بنگاه های 

اقتصادی شود.
رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس در 
پایان با بیان اینکه باید مدیرعامل پالایشگاه نفت 
ستاره خلیج فارس در این زمینه پاسخگو باشد، 
اضافه کــرد: به طور حتم مجمــع نمایندگان 
هرمزگان این موضوع را هم از طریق دولت و هم 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی دنبال 
خواهد کرد و باید جلوی چنین اقدامات یکسو 

نگرانه و غیرقانونی گرفته شود.



اقتصادی
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

براساس اعلام بانک مرکزی، خرید اوراق مالی اسلامی از طریق ابزار توافق بازخرید )رپو( منطبق با موازین شرع مقدس اسلام با شرط 
مسدودسازی وجوه تایید شد.به گزارش ایرنا از بانک مرکزی، چهل و دومین جلسه شورای فقهی این نهاد در ادامه برگزاری سلسله 
جلسات این شورا در روز چهارشنبه سوم شهریور ماه به ریاست »اکبر کمیجانی« رییس کل بانک مرکزی و حضور سایر اعضا برگزار 

شد.در این جلسه پیشنهاد بانک مرکزی در خصوص خرید اوراق مالی اسلامی توسط بانک مرکزی از طریق ابزار توافق بازخرید )رپو( 
منطبق با موازین شرع مقدس اسلام با شرط مسدود سازی وجوه مربوط در حساب موسسات اعتباری و سایر نهادهای مالی نزد بانک 

مرکزی مطرح و مورد بررسی قرار گرفت.

شنبه
6 شهریور1400

6 شماره  1047
 خرید اوراق مالی اسلامی بانک مرکزی به شرط مسدودسازی وجوه تایید شد

وزیر راه و شهرسازی:

ساخت و تکمیل واحدهای مسکن ملی 
در دولت سیزدهم ادامه دارد

وزیر راه و شهرسازی گفت: ساخت و تکمیل طرح 
اقدام ملی مســکن که زحمات فراوانی برای آن 
کشیده شده در دولت سیزدهم تداوم خواهد یافت.

به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »رستم 
قاسمی« تصریح کرد: تلاش های فراوانی در حوزه 
حمل ونقل و مسکن توسط محمد اسلامی وزیر 

پیشین انجام شده است.
وی تصریــح کرد: تقویــت بخش های مختلف 
حمل ونقل در بخش های زمینی، هوایی، دریایی 
و ریلی در دســتور کار قرار خواهد گرفت و تلاش 
خواهیم کرد تا سهم حمل و نقل در تولید ناخالص 

داخلی افزایش یابد.
قاسمی در خصوص موضوع مسکن نیز تاکید کرد: 
ســاخت و تکمیل طرح اقدام ملی مســکن که 
زحمات فراوانی برای آن کشــیده شده در دولت 
سیزدهم تداوم خواهد یافت. همچنین واحدهای 

نیمه تمام مسکن مهر نیز به اتمام می رسند.
عضو کابینه دولت ســیزدهم تصریح کرد: تلاش 
می کنیم تا پروژه های نیمه تمام به اتمام برسد و 

خواسته های دولت و مردم را توسعه بدهیم.
وزیر راه و شهرسازی توضیح داد: مسکن محرومان 
و کم درآمدها از اولویت های دولت سیزدهم است. 
با ایجاد جاذبه و ارایه مشوق تلاش خواهیم کرد تا 

کم درآمدها صاحب مسکن شوند.
به گزارش ایرنا، رییس جمهوری فهرست وزیران 
پیشــنهادی دولت ســیزدهم را تقدیم مجلس 
شورای اســلامی کرد و بررسی صلاحیت وزرای 
کابینه سیزدهمین دولت جمهوری اسلامی از در 

مجلس شورای اسلامی آغاز شد.
۱٨ وزیر پیشــنهادی دولت سیزدهم از مجلس 

شورای اسلامی رای اعتماد گرفتند.

افزایش ۳ درصدی رسیدگی به 
شکایات صنفی مردمی در ۴ ماهه 

امسال
بر اســاس اطلاعات منتشر شده از سوی معاونت 
طــرح و برنامه وزارت صنعــت، معدن و تجارت 
رسیدگی به شکایات مردمی ۲.٩ درصد و پرونده 
های متشکله در حوزه بازرسی و کنترل بازار ٤.۱ 

درصد رشد داشته است.
به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
بر اســاس آمار اعلام شده از سوی معاونت طرح و 
برنامه این نهاد، در ٤ ماهه نخست سال جاری یک 
میلیون و ٣٣ هزار فقره بازرسی انجام شده است 
که ۱۰۱ هزار تخلف صنفی در این بازرســی ها 

کشف و ٨٤ هزار پرونده تشکیل شد.
آمار تخلفات کشف شده در این مدت ۱۰۱ هزار 
فقره در مقایسه با آمار مدت مشابه سال ٩٩ رشد 

۰.٨ درصدی داشته است.
این در حالی است که تعداد پرونده های متشکله 
با رشد ۱.٤ درصدی از ٨٣ هزار فقره پرونده در ٤ 
ماهه اول ۱٣٩٩ به ٨٤ هزار پرونده در مدت مشابه 

سال جاری افزایش یافته است.
بخش دیگری از اطلاعات منتشــر شده از سوی 
معاونت طرح و برنامه حکایت از رشــد نزدیک به 
ســه درصدی در زمینه رســیدگی به شکایات 
مردمی در ٤ ماهه ۱٤۰۰ دارد. آمار رســیدگی به 
این شــکایات از ٤٩ هزار فقره در ٤ ماهه ســال 
گذشــته به ٥۰ هزار فقره در ٤ ماهه سال جاری 

ارتقاء پیدا کرده است.
وزارت صنعت با همکاری ســایر دســتگاه های 
نظارتی و با بهره گیری از ظرفیت بخش خصوصی، 
روزانه بازار را مورد رصد و پایش قرار می دهد و مردم 
در سراسر کشور می توانند هر گونه تخلف صنفی 
از جمله گرانفروشی، احتکار و اختفاء، عدم اعلام 
موجودی، عرضه خارج از شبکه، عدم صدور فاکتور 
را از طریق شــماره تلفن ۱۲٤ سازمان حمایت و 

سازمان های صنعت استان ها به ثبت برسانند.

تکمیل جاده شهربابک - هرات ۶۰ 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

اســتاندار کرمان گفت: اجرای بانــد دوم پروژه 
شهربابک - هرات )استان یزد( ۶۰ میلیارد تومان 
برای تکمیل نیاز دارد که برای تامین آن باید از همه 

ظرفیت های بودجه استفاده کنیم.
به گزارش ایرنا، علی زینی وند در حاشیه بازدید از 
محور شهربابک - شــهرات در جمع خبرنگاران 
افزود: نماینده مردم شهرســتان شــهربابک در 
مجلس شورای اسلامی نیز پیگیری خوبی در این 
خصوص داشته است و در مجموع به تکمیل این 

محور طی ۲ سال آینده خوشبین هستیم.
وی اظهارداشت: بخشی از ترافیک کشور از استان 
کرمان به سمت استان های اصفهان، فارس و یزد 
در محدوده محور شهربابک - هرات قرار دارد لذا 
این محور جاده ای بسیار استراتژیک و مهم است.

اســتاندار کرمان گفت: جاده قدیم شهربابک - 
هرات نیز در واقع بسیار غیراستاندارد و غیرقابل 
استفاده است لذا طرح ۲ بانده این پروژه از حدود 
۱۰ تا ۱۲ ســال پیش آغاز شــده امــا اعتبار آن 

متاسفانه تامین نشده است.
وی با بیان اینکه امروز در بخشی از استان کرمان 
کار زیرســازی پروژه محور شهربابک - هرات به 
خوبی انجام شده است تصریح کرد: ۱٨ کیلومتر 
از این پروژه زیرسازی شده و آماده آسفالت است 
که باید ضمن پیگیری، مراحل اجرایی کار بسرعت 

انجام شود.
به گزارش ایرنا مســیر شــهربابک - هرات ۷٥ 
کیلومتر طول دارد که تاکنون عملیات اجرایی ٩ 
کیلومتر از باند دوم آن به پایان رسیده و آسفالت 
شــده است.شهرستان شهربابک در فاصله ۲٤۰ 

کیلومتری کرمان قرار گرفته است.

اخبار

بر اساس برنامه های اعلام شده از سوی »جواد اوجی«، وزیر نفت 
پیشنهادی دولت سیزدهم، به تجارت نفت، فرآورده های نفتی، 
گاز و محصولات پتروشــیمی در سال های آینده توجه ویژه ای 

شده تا سهم ایران از تجارت انرژی کشور افزایش پیدا کند. 
به گزارش ایرنا، بررسی صلاحیت نمایندگان پیشنهادی دولت 
ســیزدهم در مجلس در حال انجام است و موافقان و مخالفان 
وزرای پیشنهادی بر اساس برنامه اعلام شده از سوی وزرا، نظرات 

خود را مطرح می کنند.
در ایــن میان، جواد اوجی به عنوان وزیر نفت پیشــنهادی نیز 

سرفصل برنامه های خود را منتشر کرده است.
بر اساس برنامه اعلام شده، چالش های پیش روی صنعت نفت 
در کنار فرصت های این صنعت تدوین شــده که بر اساس آن 

اولویت های وزارت نفت در دولت سیزدهم اعلام شده است.
اولین و مهمترین اولویتی که جواد اوجی بر آن تاکید کرده، بحث 

تجارت نفت، فرآورده های نفتی و گاز است.
اوجی در برنامه خود بازاریابی و فروش نفت، گاز، میعانات گازی 
و فرآورده های نفتی را به عنوان اولین اولویت خود مطرح کرده 

است.
از آنجا که ایران با شــدیدترین تحریم های اقتصادی دست به 
گریبان اســت و صادرات نفت نیز در نوک پیکان تحریم ها قرار 
دارد، توجه به صادرات نفــت و گاز از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است.
وزیر نفت پیشنهادی ٨ اولویت اصلی را در این زمینه مطرح کرده 

است.
در اولین مــورد، ایجاد تنوع در روش های فروش نفت، فرآورده 

های نفت و گاز  مورد تاکید است.
ایران اگرچه در این سال ها، با موانع جدی برای صادرات نفت رو 
به رو بود اما در صادرات گاز به کشورهای عراق و ترکیه به دلیل 

وجود قرار داد بلند مدت، توانست موفق باشد.
البتــه باید راهکاری بــرای دریافت پــول گاز صادراتی فارغ از 
تحریم ها تدوین شود تا بلوکه شدن پول گاز صادراتی را شاهد 

نباشیم.
از سوی دیگر با وجود تحریم نفت، اما ایران توانست با راهکارهای 
متفاوت، در زمینه صادرات فرآورده های نفتی فعال، عمل کند 
کــه این موضوع تا حد زیادی جبران کننده کاهش درآمدهای 

نفتی بوده است.
همچنین صــادرات فرآورده های نفتی از آنجا که بیشــتر به 
کشــورهای همسایه انجام می شود، قدرت چانه زنی ایران را در 
مناسبات سیاسی و اقتصادی منطقه افزایش خواهد داد بنابراین 
لازم است با حفظ این فرصت صادراتی، به دنبال بازارهای جدید 

برای فرآورده های نفتی ایران بود.
در این میان اســتفاده از ظرفیت های بخش خصوصی و سایر 

بخش های کشــور در فروش نفت خام نیز باید مورد توجه قرار 
گیرد تا مسیرهای جدیدی برای صادرات با وجود تحریم ها ایجاد 

شود.
همچنین در برنامه اوجی تاکید شده که تهاتر نفت با کالا به عنوان 
یکی از راهکارهای مقابله با تحریم ها و همچنین انتخاب مشتریان 

راهبردی در آسیا از جمله هند و چین انجام خواهد شد.
سیاســت گذاری یکپارچه فــروش نفت خام و فــرآورده در 
شرکت های تابعه وزارت نفت، اخذ مجوزهای لازم و اختیارات 
کافی از سایر ارکان نظام به وزارت نفت جهت فروش نفت با رعایت 
صرفه و صلاح کشــور، ظرفیت سازی و مدیریت مصرف جهت 
افزایش صادرات گاز و توجه ویژه به تجارت گاز به ویژه سوآپ و 
واردات از دیگر مواردی اســت که برای افزایش ســهم ایران در 
تجارت انرژی جهان مورد تاکید وزیر پیشنهادی نفت بوده است.

همچنین اوجی از تعیین تکلیف واردات گاز از کشور ترکمنستان 
و پیگیری تمدید قرارداد های گازی )صادرات گاز به ترکیه که تا 

سال ۲۰۲٥ به پایان می رسد( خبر داده است.
البته شناسایی بازارهای جدید برای محصولات پتروشیمی نیز 

از اولویت های وزیر پیشنهادی نفت در دولت سیزدهم است.
وی که در دولت دهم، معاون وزیر نفت و مدیر عامل شرکت ملی 
گاز ایران بوده، ســابقه کار در شرکت های نفتی متعددی را نیز 

دارد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اســاس برنامه ششم 
توسعه باید در حوزه تعاون به سهم ۲٥ درصدی می رسیدیم که 
امسال در سال آخر این برنامه هستیم و اکنون سهم بخش تعاون 

حدود ٣.٥ درصد است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، حجت عبدالملکی در گفت و 
گویی اظهار داشت: بخش تعاون در ادغام وزارت خانه تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی مظلوم واقع شــده است و ما باید سهم تعاون را 

افزایش دهیم.
وی افزود: سهم بخش تعاون را بالا خواهیم برد و بیشترین تمرکز 
بــر روی بخش تعاون قرار می دهیم زیرا این امر منجر به ایجاد 

اشتغالزایی و رفاه اجتماعی می شود.
این مقام مســوول با بیان اینکه وزارتخانه تعــاون ، کار و رفاه 
اجتماعی یک نهاد مردمی است گفت: مردم در تعاون و مشارکت 

متجلی می شوند از این رو بر روی تعاون کار می کنیم.
وی ادامه داد: ســند توسعه تعاون را که مصوب سال ٩۲ است را 

به جد پیگیری می کنیم.
عبدالملکی با بیان اینکه بانک توسعه تعاون را نیز تقویت می کنیم 
گفت: از این طریق تعاونی ها را تقویت و پشتیبانی خواهیم کرد.

 وی تاکید کرد: برنامه ریزی هایی می کنیم تا از بازار سرمایه به 
نفع تعاونی ها استفاده شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به طرح نوآورانه در تولید 
شاخص فضای کســب و کارهای تعاونی گفت: این شاخص را 
طراحی و تولید می کنیم که شبیه به شاخص فضای کسب و کار 

عمومی است ولی با تاکید بر تعاونی هاست.
وی بیان داشت: این شاخص طراحی و تولید می شود به صورت 
فصلی و ۶ ماه فعالیت ها را رصد می کنیم  که ببینیم آیا کسب و 
کار در کشور به نفع تعاونی ها هست یا نه؟ و نقاط قوت و ضعف 

را شناسایی می کنیم.
عبدالملکی با اشــاره به تاثیر عوامل مختلف در سهم تعاونی ها 
گفت: مهمترین عامل ،آماده نبودن فضای کسب و کار برای رشد 

تعاونی هاست البته بر روی ترویج فرهنگ تعاون نیز باید کار کنیم 
که این امر نیازمند همکاری نهادهای فرهنگی است.

وی گفت: مساله آموزش تعاونی ها نیز بسیار مهم است که آموزش 
های چند ساعته به جهش در بخش تعاون کمک خواهد کرد و 
تلاش می کنیم تــا در همه ابعاد، اقداماتی که منجر به تقویت 
تعاونی ها می شود را پیگیری و گزارش خوبی از عملکرد تعاونی 
ها برای مردم ارائه کنیم.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره 
به تقویت مشاغل خانگی گفت: کارهای زیادی در حوزه اشتغال 
داریم که یکی از آنها تقویت و توسعه مشاغل خانگی با استفاده از 
روش نوین با عنوان » کار از منزل« اســت در این طرح راهبران 
شــغلی، کل زنجیره مشاغل خانگی را پوشش می دهند ضمن 
اینکه پیش تر این طرح با حدود یک هزار و ٥۰۰ راهبر شــغلی 
انجام و منجر به ایجاد ٥۰ هزار شغل در کشور شد.عبدالملکی 
گفت: همچنین خصوص مسائل حقوقی کار نیز بین کارگران، 

کارفرمایان و دولت، یک نظام سه جانبه ای ایجاد می کنیم.

افزایش سهم ایران از تجارت انرژی جهان در صدر برنامه های اوجی

وزیر تعاون: فقط 3.5 درصد از سهم 25 درصدی بخش تعاون تحقق یافت

سازمان غذا و دارو به گمرک اعلام کرد

ورود داروهای فاقد ثبت سفارش و بدون مجوز به گمرک ممنوع!
سازمان غذا و دارو طی مکاتبه ای با گمرک ایران 
اعلام کرده که » با توجه به بررسی های صورت 
گرفتــه، ورود هر گونه داروی وارداتی فاقد ثبت 
ســفارش و مجوز این سازمان به کلیه گمرکات 
کشور ممنوع است«. این در حالی است که بخش 
زیــادی از کالاهــا بدون این که مجــوز یا ثبت 
سفارش داشته باشند در ابتدا از سوی وارد کننده 
وارد گمرک و بنادر شــده و بعد از دریافت مجوز 

ترخیص می شد.
به گزارش ایســنا، در تازه ترین مکاتبه صورت 
گرفته بین سازمان غذا و دارو و گمرک ایران اعلام 
شده که »با توجه به بررسی های به عمل آمده در 
خصــوص داروهای فاقد مجــوز واردات از این 
سازمان در گمرکات کشور،  واردات هرگونه دارو 
که فاقد ثبت سفارش و مجوز ورود از این سازمان 

اســت به کلیه گمرکات کشــور ممنوع اعلام 
می شــود.«این درخواســت در حالــی مطرح 
می شود که در هفته های اخیر جریان داروهای 
دپو شــده در گمرک حاشیه ســاز شده بود؛  به 
طــوری که حجمی از دارو به ویژه حدود ۱٨ تن 
داروهای مرتبط با کرونا وارد گمرک امام خمینی 
)ره( شــده بود اما در رابطه با ترخیص یا تعیین 
تکلیف آن هماهنگی وجود نداشت. بعد از اعلام 
گمرک ایران برای تعییــن تکلیف این داروها، 
مسئولان وزارت بهداشت به ویژه سازمان غذا و 
دارو اعلام کرده بودند که بخشی از این داروها با 
هماهنگی آنها وارد گمرک نشده و فاقد مجوز این 
ســازمان اســت؛ در عین حال انتقاداتی هم از 
گمرک مبنی بر چرایی پذیرش این داروها مطرح 
کرده بودند.این در حالی بود که مسئولان گمرک 

ایران درباره جریان ورود دارو یا هر کالایی تاکید 
داشتند که »گمرک، با مراجع تحویل گیرنده کالا 
تفاوت دارد و مســئولیت این ســازمان از زمان 
»اظهار کالا« به گمرک آغاز می شود؛ از این رو  
گمرک نمی تواند از ورود کالاهایی که هنوز اظهار 
نشده و در ابتدا به مراجع تحویل گیرنده مانند 
انبارهای عمومی و مناطق ویژه و آزاد می رســد 
جلوگیری کند و مسئولیتی در این رابطه ندارد. 
از سویی باید تدابیری اتخاذ شود که کالاهای فاقد 
ثبــت ســفارش وارد گمرکات و بنادر کشــور 
نشوند.«همچنین در بخش دیگری از توضیح 
گمرک به این اشاره شده بود که »برای ترانزیت 
کالا از گمرکات مرزی به گمرکات داخلی نیاز به 
ارائه مجوز وزارت بهداشــت و سایر مجوزهای 
قانونی نیست و صرفا مجوز قرنطینه برای اقلام 

مشمول اخذ می شــود و آنچه وزارت بهداشت 
مجوز آن را صادر و موجب ترخیص کالای مربوطه 
می شــود، در گمرکات مقصد این مجوز اخذ و 
سپس ترخیص کالا صورت می گیرد.«از مکاتبه 
سازمان غذا و دارو این گونه بر می آید که گمرک 
اجازه ورود داروهای فاقد ثبت ســفارش و بدون 
مجوز این کالاها را ندهد. این در حالی است که 
در مجموع جریان واردات کالا در حال حاضر به 
نحوی اســت که کالاها لزوما با داشــتن ثبت 
سفارش و مجوز وارد بنادر و گمرک نمی شود و 
بخش زیــادی از آنها بدون این که مجوز یا ثبت 
سفارش داشته باشند در ابتدا از سوی وارد کننده 
وارد گمــرک و بنادر شــده و در ادامه، مســیر 
ترخیص از جمله دریافت مجوز از سازمان های 

مرتبط و اظهار به گمرک را طی می کنند.

  ورود ۳ هواپیمای بدون مسافر افغانستان 
به ایران

سخنگوی سازمان هواپیمایی از پذیرش تعدادی از هواپیماهای 
شرکت هواپیمایی »کام ایر افغانستان« به ایران خبر داد.

به گزارش ایسنا، محمدحسن ذیبخش در این باره اظهار کرد: 
در پــی افزایش درگیری ها و تنــش در فرودگاه کابل، مالک 
شرکت هواپیمایی خصوصی کام ایر افغانستان، خواستار انتقال 
تعدادی از هواپیماهای این شرکت به فرودگاه های ایران شد.

سخنگوی ســازمان هواپیمایی ادامه داد: جمهوری اسلامی 
ایران نیز در راستای تعاملات بین المللی با کشورهای همسایه، 

مجوز فرود پروازهای مذکور را صادر کرده است.
وی در پاسخ به سوال ایسنا که این هواپیماها چه تعداد هستند 
و تاکنون چند فروند از آنها در ایران نشســته اند، اظهار کرد: 
تعدادی از هواپیماهای کام ایر به ایران منتقل خواهند شد و 

تاکنون سه فروند هواپیما در فرودگاه های ما فرود آمده اند.
لازم بذکر است پروازهای فوق بدون مسافر بوده اند.

سهم واردات کالای همراه مسافر کم شد
آنچه در رابطه با سقف مجاز کالای قابل ورود همراه مسافر در 
مناطق آزاد به عنوان سهم این مناطق برای سال جاری تعیین 
شده بیانگر کاهش ۱۰ درصدی و تقلیل آن به ٤۰٥ میلیون 

دلار است.
به گزارش ایســنا، از ابتدای ســال ۱٣٩۷ و با شدت گرفتن 
تحریم ها و لزوم حمایت از تولید و کنترل وضعیت ارزی، هیات 
وزیــران کارگروهی با حضور نماینــدگان تام الاختیار  بانک 
مرکــزی، وزارت صنعت، معدن و تجــارت، گمرک، جهاد 
کشاورزی با مسئولیت شورای عالی مناطق آزاد تشکیل و در 
ابتدای هر سال فهرست و سهمیه ارزی کالای همراه مسافر را 

تعیین و جهت اجرا به شورای عالی مناطق آزاد ابلاغ کند.
در همین راستا برای تعیین اقلام کالای همراه مسافر در سال 
جاری مکاتبات بین دستگاه های مربوطه از اردیبهشت ماه آغاز 
شده بود و در نهایت طی جلسه ای که در اواخر تیرماه برگزار 
شد، این فهرست تدوین و طی روزهای گذشته جهت اجرا ابلاغ 

شده است.
براساس تصمیمات اتخاذ شده ضمن ویرایش فهرست کالای 
مجاز همراه مســافر، سقف واردات این کالا به مناطق آزاد در 
سال جاری نسبت به ســال گذشته ۱۰ درصد کاهش یافته 
است؛  به طوری که مقرر شده  ٩٥۰ قلم کالا تحت رویه کالای 
همراه مسافر با مجموع سقف ٤۰٥ میلیون دلار قابل ورود به 
مناطق آزاد باشد. این در حالی است که در سال گذشته سهمیه 
واردات کالای همراه مسافر به مناطق آزاد ٤٥۰ میلیون دلار 

بوده است.
در رابطه با مصوبه سال جاری برای واردات کالای همراه مسافر،  
ارائه  ثبت آماری معتبر برای کالاهایی که از طریق گمرک های 
مستقر در مناطق آزاد یا سایر گمرک های مرزی و داخلی به 

مقصد مناطق آزاد حمل  می شود ضروری خواهد بود.

 افتتاح ۹۸ طرح صنعتی ویژه هفته دولت 
در استان تهران

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت( استان تهران 
از افتتاح ٩٨ طرح صنعتی ویژه هفته دولت در اســتان تهران 

خبر داد که زمینه اشتغال ۲٨٥۶ نفر را فراهم می کند.
یداله صادقی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: به مناسبت هفته 
دولت ٩٨ طرح تولیدی و صنعتی در استان تهران آماده بهره 
برداری است که با افتتاح آن ها زمینه اشتغال ۲٨٥۶ نفر فراهم 

می شود.
به گفته وی این طرح های صنعتی با ســرمایه گذاری بیش از 
٣۲٤۰ میلیون تومان توسط بخش خصوصی اجرا شده است.

 صادقی  همچنین مهم ترین رسته های این واحدها را صنایع 
غذایی، پوشاک و قطعات خودرو عنوان کرد و گفت که طرح ها 
که با حضور مقامات و مسئولان کشــوری و استانی به بهره 

برداری خواهد رسید.
به گزارش ایسنا، دوم شهریور هر سال آغاز هفته دولت است 
که روز پایانی آن ســالروز شهادت محمد علی رجایی، رئسِ 
جمهور و محمد جواد باهنر، نخست وزیر وقت ایران در سال 

۱٣۶۰ در انفجار دفتر نخست وزیری است.

حضور پررنگ شرکت های خودروسازی و قطعه 
سازی ایران در نمایشگاه مسکو

دو شــرکت خودرو سازی ســایپا و ایران خودرو و همچنین 
تعدادی از شرکت های قطعه سازی از جمهوری اسلامی ایران 
تولیدات خود را در بخش خودروســازی و قطعه سازی در دو 
نمایشگاه بین المللی اتومکانیگا و اینتر اتو مسکو به نمایش 

گذشته اند.
به گزارش ایرنا،شرکت ایران خودرو و سایپا و تولیدکنندگان 
منتخب کشورمان با حضور در نمایشگاه بین المللی اینتراتو  و 
نمایشــگاه جنبی اتومکانیکا در مسکو  که تا پنجم شهریور 
برپاســت جدیدترین تولیدات خود را در بخش های مختلف 
قطعه ســازی از جمله، بدنه، رادیاتور، میلنگ، سرسیلندر به 
نمایش گذاشته اند.در نمایشگاه بین المللی اتومبیل روسیه 
موسوم به »اینتراتو« شرکت ایران خودرو محصولات خودرویی 
خود را به نمایش گذاشــت و با ارائه خودروهای »دنا پلاس«، 
»راناپلاس« و »تارا« در این نمایشگاه در حضور بازدیدکنندگان 
خودنمایی کرحضور پررنگ شرکت های خودروسازی و قطعه 
سازی ایران در نمایشگاه مسکو جنبی اتومکانیکا نیز،  شرکت 
یاتاقان بوش ایران محصولات خود را عرضه نمود و مذاکراتی 
به منظور عقد قرارداد همکاری با شرکت های روسی انجام داد. 
شــرکت های فولاد فام و فولادین ذوب از دیگر  شرکت های 
ایرانی حاضر در نمایشگاه بود که  با ارائه ۷۰۰ محصول متنوع 
و با کیفیت در این نمایشــگاه حضور  چشــمگیر یافتند در 
نمایشگاه اتومکانیکا بیش از یکهزار و ٤۰۰ شرکت از حدود ٤۰ 

کشور حضور داشتند.

خبر

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه اولویت 
اقتصاد ایران نیازمند چندین اقدام کوتاه مدت با 
اثربخشــی خوب است، گفت: مسوولیت اصلی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی تأمین مالی توسعه 
اقتصادی و دولت از روش های پایدار سالم و کم 

خطر است.
 به گزارش ایرنا از وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
»احسان خاندوزی« در نخستین حضور کاری در 
وزارت اقتصاد و بعد از رأی اعتماد مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به حضور سریع خود بعد از کسب 
رأی اعتماد از مجلس شورای اسلامی در محل 
کار خود گفت: شرایط خاص اقتصاد ایران طوری 
است که استفاده از هر لحظه را در جهت بالا بردن 

عملکرد دولت سیزدهم غنیمت می شمارم.
وی افــزود: بنای دولت بر این بود که وزراء بعد از  
کســب رأی اعتماد به ســرعت کار خود را آغاز 
کنند، بنابراین فعالیت ها و برنامه های اقتصادی 

را آغاز می کنیم.
خاندوزی در خصوص میزان آشــنایی خود با 
وزارت اقتصاد بیان داشت: در گذشته به فضل خدا 
در حوزه سیاست گذاری اقتصادی با متخصصان 
اقتصادی و مدیران اقتصادی سازمان های تابعه 
وزارت اقتصاد همراه بودم و با افقی روشن نسبت 
بــه برنامه ها و عملکرد دولت ســیزدهم آماده 

فعالیت هستم.
وزیــر اقتصاد و دارایــی در خصوص مهم ترین 
اولویت ها و برنامه هــای پیش روی خود گفت: 
اقتصاد ایران نیازمند به چندین اقدام کوتاه مدت 
با اثربخشی خوب اســت که البته این اقدامات 

کوتاه مدت باید در مســیر بلندمدت اصلاحات 
اقتصادی مدنظر قرار گیرد.

وی افزود: این اصلاحات شــامل ارتقای نقش 
وزارت اقتصاد در زمینه سیاست گذاری اقتصاد 
کلان برای بازگشت ثبات اقتصاد کلان، کاهش 
نوسانات قیمتی و ارزی و مشکلاتی از این دست  
است که متأسفانه در آستانه های بسیار نامناسبی 
نســبت به دهه های گذشته قرار داریم و پس از 
ایجاد ثبات اقتصادی کلان حرکت سریع به سوی 
رشد اقتصادی و افزایش درآمد سرانه که باز هم 
در یکی از پایین ترین نقاط درآمد سرانه در دهه 

گذشته قرار داریم خواهیم داشت.
خاندوزی در ادامه اظهار داشت: نکته سوم کمک 
کردن به بازآرایی عملکــرد اقتصاد ایران برای 
خنثی سازی تحریم ها است و همچنین اقتصاد 

ایران آنقدر شکننده و آسیب پذیر در مواجهه با 
فشارهای خارجی نباشد.

وزیر اقتصاد به مســئولیت اصلی وزارت اقتصاد 
اشاره کرد و گفت:  مسوولیت اصلی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی تأمین مالی توسعه اقتصادی و 
تأمین مالی دولت از روش های پایدار سالم و کم 
خطر است که امیدواریم با مجموعه سیاست ها 
و تدابیر مالیاتی، فروش اوراق از طریق مولد سازی 
دارایی ها کــه در برنامه های وزارت اقتصاد نیز 
اعلام کردم بتوانیم مســیر جدیدی را در تحول 

اقتصادی کلید بزنیم.
وی در خصوص ایجاد ارتباط با دانشــگاهیان، 
گروه های مرجع و تعامل با بخش خصوصی اظهار 
داشت: به طور قطع وزارت اقتصاد زمانی موفق 
خواهد شد که از عقبه و ظرفیت های دانشگاهی 

و پژوهشــگاهی و متخصصان کشــور به طور 
سیســتماتیک اســتفاده کند و برای همین، 
سازوکار مشخصی برای ارتباط با صاحب نظران 
و اندیشمندان اقتصادی و  مطرح شدن مسایل و 
مشــکلات و رفع اولویت هایی که فعالان بخش 
غیردولتی، تولیدی و صادراتی بیشتر با آن مواجه 
هستند مد نظر داریم و این تعاملات به سربازان 

خط مقدم اقتصاد ایران  کمک خواهد کرد.
خاندوزی در آخر اظهار امیدواری کرد با کمک 
نهادها، تشکل ها و انجمن های بخش خصوصی 
و تعاونی بتوانیم دوران مؤثری را در وزارت اقتصاد 
آغاز کنیم.به گزارش ایرنا،  آیت الله رئیسی رئیس 
دولت ســیزدهم، ۲۰ مرداد ماه اسامی کابینه 
پیشنهادی خود را به مجلس ارائه کرد که احسان 
خاندوزی به عنوان وزیر پیشنهادی برای وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی مطرح شــده اســت.

خاندوزی متولد ۱٣٥٩ و دارای مدرک دکترا از 
دانشــگاه آزاد واحد علوم و تحقیقات اســت، 
نمایندگــی مردم تهران، ری و شــمیرانات در 
مجلس دهم شــورای اســلامی و استادیاری 
دانشگاه علامه طباطبائی )از سال ۱٣٩٣( و مدیر 
گروه اقتصاد اسلامی این دانشگاه از دیگر سوابق 
این وزیر پیشــنهادی اســت.او در سال ۱٣٩۲ 
مســوولیت مدیر کلی بخــش اقتصادی مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی را برعهده 
داشــته و عضو شورای اقتصادی سازمان صدا و 
سیما و دبیر آن نیز بوده است. خاندوزی در دولت 
گذشته عضو هسته اندیشــه ورزی وزارت امور 

اقتصاد و دارایی بود.

وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد:

مسوولیت اصلی وزارت اقتصاد، تأمین مالی دولت از روش های پایدار است



اجتماعی
روزنامه  سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

وزیر دادگستری اعلام کرد: اولین اقدام ما هماهنگی با سازمان تعزیرات برای نظارت بر بازار و برخورد با گرانفروشی است.
به گزارش ایرنا از وزارت دادگستری، امین حسین رحیمی در حاشیه نخستین روز کاری خود در جمع خبرنگاران گفت: طبق دستور 
رئیس جمهور، امروز در نخستین روز کاری با مدیران تعزیرات جلسه ای برگزار و ساز و کاری طراحی می کنیم که اقدامات سازمان 

تعزیرات موثر باشد.
وی گفت: نظارت بر قیمت گذاری، گران فروشی و تنظیم بازار به چند وزارتخانه که وزارت صمت مهمترین آن است مربوط می شود 

ضمن اینکه وزارت جهاد، بهداشت، دادگستری و تعزیرات حکومتی، همگی در آن دخیل هستند.

شنبه
6 شهریور1400
7 شماره  1047

وزیر دادگستری:برخورد با گرانفروشی اولویت نخست وزارت دادگستری است

معاون استاندار تهران خبر داد

 اجرای طرح ضربتی نظارت 
بر بازار مرغ

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار تهران از 
اجرای طرح ضربتی نظارت بر بازار مرغ خبر داد.

به گزارش ایسنا، حشمت اله عسگری در جلسه 
ستاد ساماندهی توزیع گوشــت مرغ با انتقاد از 
عملکرد وزارت جهاد کشاورزی در توزیع نهاده ها 
و شیوه نظارت بر عملکرد تولیدکنندگان گفت: 
متاسفانه نبود یک نظارت سیستماتیک و مستمر 
باعث شــده دلالان بر بازار مرغ سایه بیندازند و 

سبب اخلال در قیمت ها شوند.
وی با تاکید بر اصلاح روش ها و فرایند های نظارت 
اظهارکرد: در نظام نظارتی فاقد سیستم کارآمد 
هستیم و نبود بانک اطلاعاتی قوی و به روز نقش 
نظارتی دستگاه های مرتبط را کمرنگ کرده است.

معاون اقتصادی استاندار تهران با اشاره به اجرای 
طرح ضربتی برای نظارت بر بازار مرغ گفت: کمیته 
ای متشکل از جهاد کشاورزی، سازمان صنعت و 
معدن و تجارت، تعزیرات و ســایر دستگاه های 
نظارتی تشکیل شود تا دقت و سرعت نظارت ها را 

بالا ببرند.
عســگری در ادامه گفت: به منظور جلوگیری از 
رانت خواری در پروسه بازار مرغ باید دایره مباشران 
توزیع محدود شود و ورود فروشگاه های زنجیره ای 
و مباشــران معتمد که توسط ســازمان صمت 
انتخاب می شوند، ضروری است و مرغ مورد نیاز 
بایســتی از طریق میادین هدف بــه این توزیع 

کنندگان تحویل داده شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش به موضوع تامین 
مرغ مورد نیاز استان پرداخت و اظهارکرد: در حال 
حاضر حدود هشــت درصد مرغ مورد نیاز مردم 
استان در داخل استان تامین می شود و با اقدامات 
انجام شــده و وجود زمین و آب مورد نیاز برنامه 
ریزی برای تامین ۱٥ میلیون قطعه مرغ و افزایش 

سهم استان به حدود ۲۰ درصد فراهم است.
بر اساس گزارش روابط عمومی استانداری تهران، 
معاون اقتصادی استاندار تهران در پایان با اشاره به 
ضرورت تقویت کمیته نظارتی پایش ثبت کشتار 
در کشتارگاه های استان در سامانه جامع تجارت، 
نظارت بیشــتر و جلوگیری از رانــت خواری را 

ضروری دانست.

با صدور حکمی از سوی رییس جمهور؛

علیرضا کاظمی سرپرست وزارت 
آموزش و پرورش شد

سیدابراهیم رییســی رئیس جمهوری اسلامی 
ایران، طی حکمی علیرضا کاظمی معاون پرورشی 
و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش را به ســمت 

سرپرست این وزارتخانه منصوب کرد.
به گزارش ایســنا،  کاظمی تحصیلکرده حوزه و 
دانشگاه و عضو هیئت علمی دانشگاه فرهنگیان 
است و پیش از سمت معاونت پرورشی و فرهنگی 
وزارتخانــه، مدیرکل آموزش و پرورش اســتان 

خراسان رضوی بوده است.

مدیرعامل سازمان رفاه، و خدمات شهرداری 
تهران خبر داد

ادامه فعالیت »پویش مهربانی«
مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران از ادامه فعالیت »پویش 
مهربانی« در پی اســتقبال شهروندان و مجمع 
خیرین خبر داد و گفت: کمک به ازدواج آســان، 
تامین اقلام اولیه زندگی و کمک هزینه تحصیلی 

از جمله اهداف و اقدامات این پویش است. 
به گزارش ایسنا و بنابر اعلام روابط عمومی سازمان 
رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری 
تهران، سیدمالک حســینی به دنبال برگزاری 
چهارمین جلسه دبیران پهنه های پنج گانه شهر 
تهران در تشریح چگونگی شکل گیری »پویش 
مهربانی« گفت: این پویش به صورت رسمی، از 
سالروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه 
)س( آغاز شــد و در مناسبت های مختلف نظیر 
محرم و آغاز ســال تحصیلی هــم تداوم خواهد 

داشت.
وی ادامه داد: این پویــش ابتدا با رویکرد ترویج 
فرهنگ ازدواج آسان و کمک به تامین اقلام اولیه 
زندگی زوج های جوان شکل گرفت اما با استقبال 
و مشــارکت شــهروندان و همچنین همکاری 
»مجمع خیرین« مواجه شد و در نهایت با تاکید 
مجامع ۲۲ گانه خیرین شهر تهران مقرر شد در 
مناســبت های دیگر نیز این پویش فعالانه نقش 

آفرینی کند.
حسینی در خصوص »مجمع خیرین« اظهارکرد: 
این مجمع در ســه کارگروه اصلــی »رفاهی و 
حمایتی«، »آموزشی و فرهنگی« و »توانمندسازی 
و کارآفرینی« شــکل گرفت و پویش مهربانی به 
عنوان رویدادی عملیاتی و میدانی راه اندازی شد 
تا به وسیله آن زمینه توانمندسازی شهروندان کم 

برخوردار بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.

جهانپور: 

 واکسن سینوفارم ناگهان با ورود برکت 
ارزان شد

سخنگوی سازمان غذا و دارو در توییتی به ارزان 
شدن واکسن سینوفارم پس از ورود واکسن برکت 

به چرخه واکسیناسیون خبر داد.
کیانوش جهانپور در توییتی نوشت: به محض اینکه 
واکسن برکت در چرخه واکسیناسیون وارد شد 
ناگهان سینوفارم ارزان تر شد.  به عقیده من باز هم 
ارزان تر می شود. بخش خصوصی در صدد تهیه 
واکســن ســینوفارم ووهان اند )که هنوز مجوز 
سازمان بهداشت جهانی ندارد( ولی تهیه همین 

واکسن بی مجوز هم هنوز توفیقی نداشتند.

اخبار 

توقف تزریق ۱.۶۳ میلیون دُز واکسن آلوده 
مدرنا در ژاپن

مقامــات ژاپن از تعلیق تزریق ۱.۶٣ میلیون دُز واکســن 
کروناویروس شرکت مدرنا را به دلیل انتشار گزارشهایی 
مبنی بر آلودگی برخی از ویال های این واکسن خبر دادند.

به گزارش ایســنا، ژاپن تزریق ۱.۶٣ میلیون دُز واکســن 
کروناویــروس مدرنــا را یــک هفتــه پــس از دریافت 
گزارش هایی مبنی بر وجود آلودگی در برخی از ویال های 

این واکسن متوقف کرد.
مسئولان ژاپن و شرکت مدرنا اعلام کرده اند هیچ مشکلی 
در رابطه با ایمنی یا کارآیی این واکسن ها مشخص نشده 
و تنها برای احتیاط تزریق این واکســن ها به حالت تعلیق 
درآمده اســت اما این اقدام باعث شده تا چندین شرکت 
ژاپنی واکسیناســیون کارکنان خــود را که طبق برنامه 

ریزی برای امروز تعیین شده بود، لغو کنند.
شــرکت مدرنا در گزارشی تایید کرده است که مواردی از 
وجود »ذرات خارجی« در ویال های واکسن کووید-۱٩ 
مشاهده شــده است. این شرکت در حال بررسی گزارش 
ها اســت و همچنان متعهد به همکاری با شــریک خود 
شرکت »تاکدا«ست که مسئولیت توزیع واکسن در ژاپن 

را بر عهده دارد.
یک مقام وزارت بهداشت ژاپن گفته است که شرکت تاکدا 
ابتدا در ۱۶ ماه آگوســت از ویال های آلوده مطلع شده و 
این موضوع را روز چهارشنبه به دولت گزارش کرده است. 
این تاخیر به این دلیل بوده که شرکت تاکدا به زمان نیاز 
داشــته تا اطلاعاتی را در مورد ویالهای آلوده و اینکه در 

کدام استانها توزیع شده، جمع آوری کند.
به گزارش ایسنا به نقل از خبرگزاری رویترز، شرکت مدرنا 
اعلام کرده اســت که این آلودگی می تواند به دلیل بروز 
مشکل در یکی از خطوط تولید واکسن در اسپانیا باشد.

مابه التفاوت »فوق العاده ویژه معلمان« 
پرداخت می شود

رئیس مرکز برنامه ریزی منابع انسانی و امور اداری وزارت 
آموزش و پرورش گفت: اخبار منتشر شده در شبکه های 
اجتماعی، در خصوص »ابهامات پرداخت حقوق مردادماه 

فرهنگیان« گمانه زنی و فاقد اعتبار است.
به گزارش ایســنا، ناصر ســلیمانزاده؛ در خصوص اخبار 
منتشــر شــده نادرســت، در ارتباط با پرداخت حقوق 
مردادماه فرهنگیان، اظهار کرد: اخبار منتشــر شــده در 
شــبکه های اجتماعی و رســانه های غیر رسمی، گمانه 
زنی هایی بیش نبوده و فاقد اعتبار و وجاهت قانونی است

وی تصریح کرد: تنها مرجع اطلاع رسانی مورد تأیید اخبار 
وزارت آموزش و پرورش، پورتال رسمی وزارت آموزش و 

پرورش به آدرس medu.ir است.
ســلیمانزاده در خصوص خبر ایجــاد محدودیت دیوان 
محاســبات کشــور برای اجرای احکام فوق العاده ویژه، 
تصریح کرد: پیام های ارسالی تحت عناوین مختلف، مورد 
تأیید نبوده و هیچ محدودیت و ممانعتی از ســوی مراجع 
نظارتی و دیوان محاسبات کشور درباره اعمال فوق العاده 

ویژه معلمان وجود نداشته است.
به گزارش مرکز اطلاع رســانی و روابــط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش، وی افزود: پیگیری های لازم به منظور 
رفع ابهامات اجرای احکام جدید در حال انجام است و به 
محض حصول نتیجه در اسرع وقت از طریق مرکز اطلاع 
رســانی و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، اطلاع 
رسانی و پس از رفع ابهامات، مابه التفاوت حقوق همکاران 

محاسبه و به حساب آن ها واریز خواهد شد.

 تاثیر آلودگی نوری
 بر کاهش جمعیت حشرات

محققــان بر این باورند که آلودگی نوری ممکن اســت از 
عوامل کاهش نگران کننده جمعیت حشرات در دهه های 

اخیر باشد.
به گزارش ایســنا، نتایج مطالعه ای که در انگلیس انجام 
گرفته حاکی از آن اســت نور چراغ خیابان رفتار حشرات 
را تحت تاثیر قرار داده اســت و می توانــد تعداد آن ها را 
کاهش دهد همچنین به گفته محققان به نظر می رســد 
که نور لامپ های ال ای دی )LED( بیشــترین تاثیر را 

بر حشرات داشته باشد.
شواهد فزاینده ای وجود دارد که نشان می دهد جمعیت 
حشرات رو به کاهش است. عوامل افت قابل توجه جمعیت 
حشــرات پیچیده و متنوع است که شامل نابودی جنگل 
ها، دشت ها و مرداب ها، استفاده بی رویه از آفت کش ها، 

تغییر اقلیم و آلودگی رودها و دریاچه ها می شود.
همچنین اکنون اســتفاده از نور مصنوعی به عنوان یکی 
دیگر از عوامل کاهش جمعیت حشرات مطرح شده است، 

هرچند ابعاد تاثیر آن مشخص نیست.
محققان انگلیسی بر این باورند که مطالعه آنها قوی ترین 
شواهد را از تاثیر مخرب آلودگی نوری بر جمعیت حشرات 
ارائه کرده که با عواقبی برای پرندگان و ســایر گونه های 
حیات وحش همراه اســت که از ایــن موجودات تغذیه 

می کنند.
آنان اظهار کردند: اکنون می توان با اطمینان گفت که در 

یک محیط بومی، آلودگی نوری مهم است.
به گزارش ایســنا به نقل از شــبکه خبری بی بی ســی، 
محققــان تصور می کنند نور خیابان ممکن اســت مانع 
تخم گذاری برخی گونه های حشــرات شود یا آن ها را در 
معرض خطر بیشتر شکار توسط گونه های دیگر قرار دهد 
همچنین کرم های ابریشمی که زیر نور چراغ خیابان، به 
خصــوص نــور ال ای دی، دنیا آمده اند عــادات غذایی 

متفاوتی دارند.

خبر معاون امور بین الملل ستاد حقوق بشر عنوان کرد:

تحریم ایران از ابتدایی ترین تجهیزات پزشکی با شیوع کرونا
رییس بسیج: طرح شهید سلیمانی برای مهار 

کرونا نیازمند به روز رسانی است
رییس سازمان بســیج مستضعفین گفت که 
اجرای دقیق و اثربخش طرح ســردار شــهید 
سلیمانی برای مهار کرونا با توجه به افزایش شمار 
مبتلایان و مرگ و میرهای ناشی شیوع ویروس، 

نیازمند بازنگری و به روز رسانی است.
به گزارش ایرنا، سردار »غلامرضا سلیمانی« در 
جلسه ستاد مقابله با کرونا استان همدان، افزود: 
ساده و عادی انگاری همه گیری ویروس کرونا به 
نوعی موجب حاشیه رفتن طرح شهید سلیمانی 
با وجود تاکید این طرح بر مسائل محوری نظیر 
آموزش، آگاهی بخشی، رعایت فاصله فیزیکی و 

بیماریابی هوشمند شده است.
وی ظهار داشت: طرح شهید سلیمانی بر اساس 
توافقات وزارت بهداشت و سپاه اجرایی شد و در 
پیک پنجم شیوع کووید ۱٩ نیز بر تقویت، دقت 
و سرعت عمل بیشتر تیم های حمایتی و نظارتی 

در رهگیری هوشمند بیماری تاکید شد.
رییس سازمان بسیج مستضعفین افزود: طرح 
شهید سلیمانی باید متناسب با زیست بوم هر 
منطقه اجرایی شود بنابراین باید نسبت به به روز 
رسانی آن متناســب با شرایط هر منطقه اقدام 
کنیم که در این راســتا نیروهای سپاه توجهی 
جدی به این راهبرد برای کاهش آمار مبتلایان و 

مرگ و میر ناشی از کرونا دارند.
سردار سلیمانی گفت: باید مکان های آلوده به 
ویروس کرونا شناسایی و بدون ایجاد محدودیت 

در دیگر نقاط، فعالیت های ارتباطای این اماکن 
محدود شود، به شکلی که با روش های کم هزینه 
و آسان از انتشار ویروس در دیگر مناطق و محلات 

جلوگیری کنیم.
وی ادامه داد: نیروهای سپاه و بسبج ، فرمانداران 
و دیگــر مســوولان در چارچــوب روش های 
هوشمندانه و بر اساس زیست بوم، طرح شهید 
سلیمانی را تدوین و در گام پنجم فعالیت های 

خود را برای مقابله با کرونا بیشتر کردند.
رییس ســازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر 
توجــه به موضوع آموزش و آگاهی بخشــی در 
زمینه بیماری کووید ۱٩ و اســتفاده از ظرفیت 
علمی نخبگان، رسانه ها و فضای مجازی برای 
تحقق اهداف طرح، اظهار داشت: با توجه به اینکه 

رهبر معظم انقلاب مهار ویروس کرونا را اولویت 
مهم کشور برشمردند باید تمام همت و تلاش 
خود را معطوف دســتیابی به این مهم و حفظ 

سلامت مردم کنیم.
وی با بیان اینکه ایران اسلامی در مواجهه با کرونا، 
کنترل فعال و هوشمند را در دستور کار قرار داد 
هر چند که در برخی از استان ها شدت و ضعف 
هایی در مســیر اجرای برنامه ها وجود داشت، 
گفت: ظرفیت های کشور در طول مدت اپیدمی 
ویروس کرونا به طور قابل ملاحظه ای افزایش 
یافت به گونه ای که هم اینک توان زیادی برای 
پاســخگویی به نیاز بیماران داریــم و تمامی 
مبتلایان به کرونا در مسیر درمان قرار می گیرند.

سردار سلیمانی با عنوان اینکه وجه تمایز و برتری 

موضوع کنترل فعال و هوشمند کرونا، تمرکز بر 
قطع زنجیره انتقال ویروس است، افزود: مهم ترین 
اولویت طرح شهید سردار سلیمانی زمینه سازی 
برای قطع زنجیره انتقال ویروس است که برای 
تحقق این مهم تمامی ظرفیت ها و داشته ها بکار 

گرفته شده است.
رییس سازمان بســیج مستضعفین در ادامه با 
اشاره به تغییرات پیاپی رفتار ویروس و ظهور گونه 
های جدید و جهش یافته آن، بر ضرورت تسریع 
روند واکسیناسیون تاکید کرد و گفت: نیروهای 
سپاه و بسیج برای هرگونه کمک به کادر درمان 
برای تسریع روند واکسیناسیون مردم آمادگی 

کامل دارند.
وی اظهار داشــت: در برخی کشــورها با وجود 
واکسیناسیون گسترده به علت عدم تمرکز بر 
رعایت اصول بهداشتی شاهد تداوم روند افزایش 
آمار فوتی های ناشی از کرونا هستند، لذا سرعت 
گرفتن روند واکسیناسیون باید همراه با رعایت 
کامل و دقیق اصول و شیوه نامه های بهداشتی 
باشــد.رییس سازمان بســیج مستضعفین در 
خصوص ایجاد مرکز درمانــی درمان کرونا در 
همدان نیز گفت: احداث بیمارستان برای استان 
همدان پیش بینی شــده که در مرحله طراحی 
قرار دارد و با پایان طراحی، بودجه مورد نیاز برای 
آغاز عملیات ساخت نیز تامین می شود هرچند 
که نیازمند همراهی و کمک خیران در این زمینه 
هستیم.در حال حاضر همه شهرستانهای استان 

همدان در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.

وزیر بهداشــت گفــت: برنامه ما این اســت که تــا دهه فجر 
واکسیناسیون را به پایان برسانیم.

به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی در بازدید از بخش های 
کرونایی بیمارســتان رسول اکرم )ص(، درخصوص مهمترین 
برنامه هایش برای مهار کرونا، عنوان کرد: در طول تاریخ قبل و 
بعداز انقلاب، وضعیتی که در آن قرار داریم، وضعیتی استثنایی 
است، در واقع اکنون وضعیت بحرانی ایجاد شده، اما این بحران 
با سایر بحران ها متفاوت است. مثلا اگر در استانی سیلاب جاری 
شود همه به میدان آمده و کمک می کنند، اما این بحران با چشم 
دیده نمی شود، یعنی ویروس اگر دیده می شد شاید متوجه اوج 
بحران می شدیم، بنابراین احساس بحران نمی کنیم و همین 
عدم احســاس بحران مشکل ساز است، به همین خاطر میزان 
تلفات در این بحران بسیار بیشتر از زلزله و سیل است. لذا، اولین 
گام این اســت که همه احساس و باور کنند که با بحران جدی 

مواجه هستیم.
مهمترین اقدام وزارت بهداشت برای مهار کرونا واکسیناسیون 

است
وی با بیان اینکه مهمترین اقدام وزارت بهداشت برای مهار کرونا 
واکسیناسیون است، افزود: متعاقب دستور رییس جمهور که 

شخصا پیگیر امر واکسیناسیون هستند، به دنبال واردات واکسن 
هستیم که هم اکنون نیز به مقدار زیاد و کافی وارد می شود. برنامه 
ما این است که تا دهه فجر واکسیناسیون را به پایان برسانیم و 
هر نفر باید دو دز واکسن دریافت کند تا در برابر ویروس به اندازه 

کافی ایمن شود.
عین اللهی بیان کرد: هر جای دنیا که واکسیناسیون انجام شده، 
تعداد مرگ و میر به شــدت کاهش یافته است. خوشبختانه در 
مراکز درمانی تلاش شد که کادر درمان واکسینه شوند و شاهد 
بودیم که بعداز این اقدام، میزان مرگ و میر در عزیزان کادر درمان 

نیز کاهش یافت.
وزیر بهداشــت دولت ســیزدهم در ادامه تاکید کرد: چنانچه 
واکسیناسیون را تا دهه فجر تکمیل کنیم، می توانیم بر بیماری 
فائق آییم، اما تزریق واکسن به معنای عدم ابتلا به بیماری نیست، 
بلکه افراد واکسینه شــده نیز مبتلا می شوند، اما ممکن است 
بیماری شان شدت کمتری داشته باشد و به مرگ منجر نشود. 
بنابراین رعایت نکات بهداشتی و پروتکل های بهداشتی در کنار 

واکسن ضروری است.
وی گفت: برنامه ما این است که بعداز اینکه روند واکسیناسیون 
تا حد زیادی پیش رفت، خدمات دیگر را با کارت واکسن انجام 

دهیم. یعنی لاک دان هوشــمند ایجاد کنیــم. یعنی افراد اگر 
بخواهند بلیط بگیرند یا هتل رزرو کنند، با کارت واکسن یا کارت 
ملی انجام دهند. چراکه در برخی کشورهای همجوار ما، کارت 

واکسن یکی از روش های قرنطینه است.
عین اللهی تصریح کرد: برنامه دیگرمان این است که ستاد اجرایی 
کرونا را قوی تر کرده و افرد بیشتری را دخیل و کمیته ها تقویت 

کنیم، در این راستا از نمایندگان مجلس نیز دعوت کرده ایم.
کرونا یک بحران ملی است

وی با بیان اینکه کرونا یک بحران ملی است، ادامه داد: به همین 
دلیل همه ســازمان ها اعلام آمادگی کرده انــد، درواقع کرونا 
موضوعی بین بخشــی است. در انجام واکسیناسیون تغییرات 
اساسی خواهیم داشت تا همه از جمله ارتش، سپاه، هلال احمر 
و بسیج و... به میدان بیایند و کمک کنند. برخی وظایف را نیز به 
استان تفویض خواهیم کرد تا با توجه به شرایط منطقه ای خود 

تصمیم گیری کنند.
بنابر اعلام وبدا، وزیر بهداشت در پایان گفت: در این میان از کادر 
درمانی به دلیل تلاش های شبانه روزی تشکر می کنم. آنها یک 
روز هــم تعطیل نبودنــد و همواره در میدان نبــرد با ویروس، 

جنگیدند.

مدیرکل مشارکت های اجتماعی و فعالیت های داوطلبانه وزارت 
ورزش و جوانان از برگزاری کارگاه های ملی دانش افزایی و ارتقاء 

مهارت برای سازمان های مردم نهاد خبر داد.
ســجاد ســالک در گفت  وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: 
کارگاه های ملی دانش افزایی در راستای توانمندسازی سمن های 
جوانان، با همکاری مرکز آموزش مدیریت دولتی و توسط اداره 

کل ورزش و جوانان استان ایلام برگزار خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: کارآفرینی اجتماعی و کسب وکار اجتماعی 
در سازمان های مردم نهاد جوانان، آشنایی با آسیب های اجتماعی 
جوانان، روش های کنترل و کاهش آسیب ها با تاکید بر پیشگیری 
و مبارزه با مواد مخدر، ترویج و توســعه ورزش های همگانی در 
سازمان های مردم نهاد، مشارکت های اجتماعی جوانان با بررسی 
مفهــوم و عمل و آموزش مباحــث اعتقادی و مذهبی از جمله 

محورهای موضوعی این کارگاه است.
به گفته مدیرکل مشارکت های اجتماعی وزارت ورزش و جوانان، 
این کارگاه  باتوجه به استمرار شــیوع کرونا، در سال ۱٤۰۰ به 

صورت مجازی برگزار خواهد شد.

وی توضیح داد: ضبط فیلم محتوای آموزشــی توسط اساتید 
مربوطه و طرح های گرافیکی و تدوین برنامه نیز توســط مرکز 
آموزش مدیریت دولتی انجام شــده و هم اکنون در دســترس 

سمن های جوانان است.
سالک افزود: سازمان های مردم نهاد در ماه جاری فرصت شرکت 
در این دوره های آموزشــی و دریافت گواهینامه معتبر از طرف 

مرکز آموزش مدیریت دولتی را خواهند داشت.
به گزارش ایرنا، براساس آخرین آمار، ٣۱٩ سمن )سازمان مردم 
نهاد( در حوزه آسیب های اجتماعی که متشکل از آسیب های 
رفتاری، خودکشی، خشونت های خیابانی، سوء تغذیه، فرزندان 
طلاق، مبارزه با اعتیاد، کودکان خیابانی و بی سرپرست است، با 
اخذ مجوز رســمی فعالیت می کنند۶۰٣ ســمن نیز در حوزه 
فرهنگی و ۲٥۶ سازمان مردم نهاد در زمینه علمی - پژوهشی 
در زیرشاخه های طرح های پژوهشی، پژوهش محوری، توسعه 
و فناوری، فعال هســتند. همچنین ٣٥۶ سازمان مردم نهاد در 
حوزه اعتقادی و مذهبی و در مجموع ۲ هزار و ۲٩ سمن در حوزه 

مباحث اجتماعی در کشور خدمت رسانی می کنند.

وزیر بهداشت: برنامه ما این است که تا دهه فجر واکسیناسیون را به پایان برسانیم

مدیرکل مشارکت های اجتماعی وزارت ورزش و جوانان خبر داد:

برگزاری کارگاه های ملی دانش افزایی برای سازمان های مردم نهاد

تشکلهای مردم نهاد در حوزه مناسب سازی مطالبه گر باشند
معاون عمرانی وزیر کشــور از تشکل های مردم 
نهاد خواســت تا ارزش و اهمیــت کار را برای 
مجموعه های جدید که مستقر می شوند روشن 
کنند و از همان ابتدا مطالبه گری خود را داشته 

باشند.
به گــزارش ایســنا، مهندس جمالی نــژاد در 
نوزدهمین ستاد هماهنگی و مناسب سازی کشور 
با بیان اینکه بتوانیم موضوعات و مسائل را برای 
آیندگان به ویژه دولت جدید ریل گذاری کنیم، 
مهم است گفت: اگر خدایی نکرده اساتید چه در 
دولت و چه در دهیاری و چه در شهرداری مستقر 
شوند و جا پای این اقدامات را مشاهده نکنند و از 
همان ابتدا کار را مهم ندانند یقین بدانید که به 
آن توجه خاصی نمی شود.وی با بیان اینکه نقش 

آفرینی و ماموریت ما که از همین ابتدا ارزش کار 
را مشخص کنیم بسیار مهم است، از تشکل های 
مردم نهاد خواست تا ارزش و اهمیت کار را برای 
مجموعه های جدید که مستقر می شوند روشن 
کنند و از همان ابتدا مطالبه گری خود را داشته 
باشــند، گفت: اگر مطالبه گری نباشد، با حجم 
بسیار زیاد کار که در دستگاه های مختلف وجود 
دارد ممکن است برخی کارها مغفول بماند.وی 
افزود: از ســوی دیگر چند مصوبه در این زمینه 
داریم، اســتانداری ها و فرمانداری های سراسر 
کشور با رعایت پروتکل های بهداشتی هر سه ماه 
یکبار نســبت به تشــکیل جلســات ســتاد 
مناسب سازی و پیگیری تحقق مصوبات اقدام 
کــرده و گزارش عملکرد و اقدامات مرتبط را به 

دبیرخانه ستاد منعکس کند؛ این موضوع از این 
جهت بســیاری ارزش دارد که زمانی که افراد 
جدید مستقر می شــوند بدانند چنین چیزی 
وجــود داشــته و ادامــه یابد. موضــوع دیگر؛ 
شــهرداری ها و دهیاری های سراســر کشور 
تمهیــدات لازم را به عمل آورند و پیمانکاران و 
نیروهای اجرایی آنها با گذراندن آموزش ضوابط 
و مقررات مناســب ســازی در کلیه پروژه های 
بهسازی توســعه و معابر و محیط های عمرانی 
اصــول دســترس پذیری را برای افــراد دارای 
معلولیت به طور کامل رعایت و اجرا کنند و این 
تکلیفی است که از همان ابتدا که مدیران شهری 
و روســتایی مستقر می شــوند برایشان ایجاد 
می کنیم. معــاون عمرانی وزیر کشــور افزود: 

همچنین شهرداری ها و دهیاری های منتخب 
اجرایی پایلوت شهرهای دسترس پذیر و روستای 
دسترس پذیر با جدیت تمام نسبت به انجام امور 
و اقدامات مناسب سازی و دسترس پذیری محیط 
و اماکن عمومی وابسته به نظارت اقدام و صاحبان 
ساختمانها و اماکن با کاربری عمومی را نیز نسبت 
به انجام مناسب سازی الزام کنند. وی همچنین 
در بخش دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه 
جلسات قبل را پایش کنیم و نقاط قوت و ضعف 
آن را احصاء کنیم، گفت: مصوباتی داشتیم که 
بسیاری از مصوبات انجام شده و برخی از مصوبات 
انجام نشــده اســت و باید دنبال شود که برای 
آیندگان تکلیف شود و آن را دنبال کنند به همین 

دلیل نقاط ضعف و قوت حتما احصاء شود.
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شناسنامه

پاپوش دوزی 

آغاز کار رسمی سجادی در وزارت ورزش
ســید حمید ســجادی با حضور در ساختمان 
وزارت ورزش و جوانان، رسما کار خود را آغاز کرد.

به گزارش ایسنا، سید حمید سجادی وزیر ورزش 
و جوانان چهارم شهریور طی مراسمی کار رسمی 

خود را در وزارت ورزش و جوانان آغاز کرد.
در  این مراســم مهدی علی نژاد معاون ورزش 
حرفــه ای و قهرمانــی وزارت ورزش و جوانان، 
عبدالحمید احمدی معاونــت همگانی و امور 
فرهنگــی وزارت ورزش و ســایر کارکنان این 

وزارتخانه نیز حضور داشتند.
 ســجادی یکی از مهم ترین برنامه های خود را 
پیگیری اساسنانه جدید فدراسیونهای ورزشی 
عنوان کرد و افزود: اساسنامه اگر اشتباه نکنم ٨ 
الی ٩ آیین نامه نیاز دارد که در اینجا یک مقدار 
سختی کار متفاوت اســت، به دلیل این که در 
اساسنامه جدید فدراسیونهای ورزشی آیین نامه 

ها باید به تصویب مجامع فدراسیونها برسد.
وی همچنیــن گفت: بایــد در اولویت، مجامع 
فدراسیونها را هر چه سریعتر تشکیل دهیم، آیین 
نامه ها باید آماده باشــند تا به تصویب برسند، 

بنابراین یک کار فوق العاده مهمی است.
سجادی خاطرنشان کرد: از دیگر برنامه ها که باید 
پیگیر آن باشیم تفاهمنامه با مراکز آموزشی است 
که در دســتور کار است، بســیاری علاقه مند 
هســتند که این تفاهمنامه ها تنظیم و منعقد 
شوند، اجازه دهید که رونمایی از تفاهمنامه ها در 
روزهای آینده قطعی شود. مثلا یک مورد که می 
توان به آن اشاره کرد تفاهمنامه ای که در گذشته 
با شــهرداری داشتیم با دانشگاه آزاد نیز داشته 

باشیم، دانشــگاه آزاد ظرفیت فوق العاده ای در 
ورزش کشور دارد و حیف است که این تفاهمنامه 
وجود نداشــته باشد. البته این را به عنوان مثال 

عنوان کردم.
وی گفت: تشکیل ستاد عالی بازیهای آسیایی از 
دیگر برنامه های پیش رو است، بازیهای آسیایی 
رویدادی است که مثل برق و باد به آن می رسیم  
که باید آماده این رویداد شویم، بازیهای مقدماتی 
جام جهانی فوتبال نیز که خبرهای خوبی در این 
زمینه رسیده که شاید بتوانیم میزبانی را در ایرانی 
داشته باشیم، مرحله نهایی آن در حال طی شدن 
اســت اگر این اتفاق مهــم رخ دهد حتما باید 

آمادگی میزبانی را داشته باشیم.
وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: یک گزارش 
خیلی دقیقی را رییس جمهور دستور دادند که 

وضعیت موجود هر وزارتخانه تهیه شود که به امید 
خــدا با هماهنگی کــه با تعــدادی از معاونان 
وزارتخانه انجام دادم، این مساله نیز در دستور کار 
است و در هفته آینده گزارش وضعیت موجود را 
تهیه و تقدیم هیات دولت و ریاست محترم رییس 

جمهور خواهیم کرد.
وی افزود: امیدوارم بتوانیم با یک دورخیز منطقی 
و صحیح کار را شــروع کنیم، ان شــاالله که در 
خدمت جامعه ورزش کشور روسفید شویم و کار 
ورزش را با اهالی ورزش به نحو احسن پیش ببریم 
تا دولت انقلابی و مردمی بخشی از اهداف آن در 
وزارت ورزش و جوانان پیاده شود تا همه ما افتخار 
کنیم به تغییر و تحول و اتفاقات خوب در ورزش 

کشور.
سجادی در پاسخ به این پرسش که برای پیشرفت 

جامعه ورزش بانوان چه برنامه ای دارید، گفت: 
برای ورزش بانوان نیز برنامه خوبی تهیه شده و 
هم تکلیف سنگینی را خودم حس می کنم، روز 
گذشته در مجلس نیز عنوان کردم تا به عنوان 
یک سند باقی بماند، تمام هم و غم من این است 
که ورزش بانوان خودکفا و مستقل باشد. برای این 
که خودکفا و مستقل شوند انبوهی کار داریم و 
آمادگی فوق العاده و برنامه ریزی خاصی را می 
طلبد، ما بانوان مدیر فراوانی داریم که کاربلد و 
باتجربه هستند، برخی از آنها رییس فدراسیون 
و برخی مدیر کل بودند که الان تغییرات مدیریتی 
در کارشان است و پست های مختلفی دارند. الان 
جامعه تحصیل کرده در بانوان حداقل با یک دهه 
گذشته متفاوت اســت. این ظرفیت موجود را 
حتما به کار خواهیم بســت تا ورزش بانوان به 

دست خودشان اداره شود.
وزیر ورزش و جوانان همچنین درباره خصوصی 
سازی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس نیز گفت: 
خصوصی سازی این دو باشگاه در دستور کار ما 
قرار دارد، اما اجازه دهید جلسات تخصصی را در 
این زمینه با معاونان خود برگزار کنیم، اقداماتی 
صورت گرفته که باید در جلسه رسمی به صورت 
دقیق گزارش کار بگیرم تا ببینم خصوصی سازی 

این دو باشگاه در چه مرحله ای قرار دارد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: من معتقدم اگر عزم 
و اراده ای باشد راه هموار است و خبرهای خوبی 
می تواند در انتظار ما باشد، اجازه دهید که پاسخ 
دقیق سوال ها را در روزهای آینده و نهایتا تا هفته 

آینده بیان کنم.

اخبار

عکس روز ...

بوکس قهرمانی رده های سنی آسیا ۲۰۲۱ - امارات

 یک فینالیست دیگر برای بوکسورهای 
جوان ایران

در ادامه رقابت های بوکس قهرمانی رده های ســنی آسیا 
۲۰۲۱ امارات، یک بوکسور دیگر جواز حضور در مسابقات 

فینال را کسب کرد.
بــه گزارش ایســنا، در ادامه رقابت هــای بوکس قهرمانی 
نوجوانان و جوانان آسیا ۲۰۲۱ امارات، چهارم شهریور ۱٤۰۰، 
سه بوکسور تیم نوجوانان ایران در مرحله نیمه نهایی  روی 
رینگ رفتند که در پایان، اسلامی موفق شد راهی فینال وزن 
خود شود و براتعلی پور و مصباحی هم با مدال برنز به کار خود 

پایان دادند.
به این ترتیب ابتدا در وزن ۶۰ کیلوگرم، علیرضا براتعلی پور 
مقابل »آلماز اوروزبکوف« از قرقیزستان شکست خورد و به 

مدال برنز بسنده کرد.
در وزن ۷٥ کیلوگرم اما هیربد اسلامی به عنوان نماینده ایران 
مقابل »ارماتوف« از تاجیکستان به پیروزی دست یافت تا 
راهی فینال وزن خود شود.آخرین بوکسور ایران نیز در وزن 
به اضافه ٨۱ کیلوگرم محمدمهدی مصباحی بود که در مبارزه 
با »یاردوس« از قزاقستان شکست خورد و با مدال برنز به کار 
خود پایان داد.در ادامه مبارزات مرحله نیمه نهایی رده سنی 
جوانان، محمد پارسی، امیر ساعدپناه و مهدی جشنانی از 

ایران مقتبل حریفان خود به روی رینگ خواهند رفت.
در روز گذشته مسابقات مرحله نیمه نهایی رده سنی جوانان 
نیز علی اصغر افشاری و عیسی فردین با غلبه بر حریفان راهی 
فینال شــدند و پوریا سعیدی اصل  و ابوالفضل فریدی هم با 

شکست مقابل حریفان مدال برنز را از آن خود کردند.

تساوی تیم ملی فوتبال زنان ایران مقابل 
ازبکستان

تیم ملی فوتبال زنان ایران در دومین دیدار دوستانه مقابل 
ازبکستان به تساوی رسید.به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال 
زنــان ایران که خود را برای حضور در مرحله مقدماتی جام 
ملت های آسیا آماده می کند، عصر پنج شنبه، ٤ شهریور در  
دومین دیدار دوســتانه مقابل ازبکستان به میدان رفت و به 
تساوی یک بر یک رسید.  تیم ایران در دقیقه ۱۲ نیمه اول 
گل دریافــت کــرد. دو تیم نتوانســتند در ادامه این نیمه 
دروازه های هم را باز کنند. نگین زندی، بازیکن جوان ایران 
در دقیقه ٨۰ بازی، گل تســاوی را به ثمر رســاند و مانع از 
شکست ایران در این دیدار شد.زهرا خواجوی، نگین زندی، 
ثنا صادقی، هاجر دباغی، یاسمن فرمانی، ملیکا محمدی، 
بهناز طاهرخانی، زهرا سربالی، ملیکا متولی، فاطمه عادلی و 
غزاله بنی طالبی بازیکنانی بودند که در دومین دیدار دوستانه 
برابر ازبکستان به میدان رفتند.ایران اول شهریور در نخستین 
دیدار دوستانه مقابل ازبکستان با نتیجه دو بر صفر شکست 
خورد.  تیم ملی فوتبال زنان ایران ٣۰ شهریور و سوم مهر در 
مرحلــه مقدماتی جام ملت های آســیا بــه ترتیب مقابل 

بنگلادش و اردن به میدان می رود.

 بهنام طیبی سرمربی تیم کشتی 
دانشگاه آزاد شد

هدایت تیم کشتی آزاد دانشگاه آزاد در فصل جاری لیگ برتر 
باشگاه های کشور به بهنام طیبی سپرده شد.به گزارش ایسنا، 
دکتر امیرعباس لشگری، رییس مرکز ورزش و تربیت بدنی 
دانشگاه آزاد اسلامی گفت: پس از بررسی های لازم، هدایت 
تیم کشــتی آزاد دانشــگاه آزاد اســلامی در فصل جاری 
رقابت های قهرمانی لیگ برتر باشــگاه های کشور به بهنام 
طیبی که از قهرمانان و پیشکسوتان این رشته به شمار می آید 
و سابقه مربیگری تیم ملی بزرگسالان کشور را هم در کارنامه 
خود دارد، سپرده شد. او با اشاره به این که تیم کشتی فرنگی 
دانشگاه آزاد اسلامی، پارسال با شایستگی نایب قهرمان لیگ 
برتر باشگاه های کشور شد و جواز حضور در رقابت های جام 
باشــگاه های جهان را به دســت آورد، افزود: امسال تلاش 
می کنیم هر دو تیم کشتی فرنگی و آزاد دانشگاه آزاد اسلامی 
پرقدرت تر از فصل گذشته در لیگ برتر شرکت کنند و روی 
سکو بایستند.او با ابراز خرسندی از این که شش مدال از هفت 
مدال کاروان المپیک ایران در المپیک ۲۰۲۰ توکیو از سوی 
دانشجویان و ورزشکاران دانشگاه آزاد اسلامی کسب شد، 
اظهار کرد: دانشــگاه آزاد اسلامی همواره در عرصه ورزش 
قهرمانی، حرفه ای و همگانی خوش درخشــیده اســت و 
امیدواریم در المپیک ۲۰۲٤ پاریس هم شاهد افتخارآفرینی 

دانشجویان و قهرمانان این دانشگاه باشیم.

خبــر

تماس تلفنی وزیر ورزش و جوانان با 
رییس کمیته ملی پارالمپیک

سجادی در تماس تلفنی با محمود خسروی وفا از 
آخرین وضعیت کاروان ورزشی ایران در پارالمپیک 
مطلع شد و برای ورزشکاران جانباز و معلول آرزوی 

موفقیت کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از پایگاه خبری وزارت 
ورزش و جوانان، دکتر ســید حمید سجادی در 
اولین روز کاری خود در وزارت ورزش و جوانان طی 
تماس تلفنی با محمود خسروی وفا، رییس کمیته 
ملی پارالمپیک از آخرین وضعیت کاروان ورزشی 
ایران که با نام ســردار دل ها در این رویداد حضور 
یافته است، مطلع شد و برای ورزشکاران جانباز و 

معلول آرزوی موفقیت کرد.
او از انگیزه، اراده و توانمندی ورزشکاران کشورمان 
به نیکی نام بــرد و ابراز امیدواری کرد که کاروان 
ورزشــی ســردار دل ها با نتایج خــوب، موجب 

خشنودی مردم و جامعه ورزش شود.
پیام تبریک کمیته ملی پارالمپیک به وزیر 

ورزش و جوانان
هم چنین در خبری دیگر، کمیته ملی پارالمپیک 
در پیامی، رای اعتماد مجلس شورای اسلامی به 
دکتر سید حمید سجادی به عنوان وزیر ورزش و 

جوانان را تبریک گفت.
به گزارش روابط عمومی کمیته ملی پارالمپیک 

متن این پیام به شرح زیر است:
“ کمیته ملی پارالمپیــک، رای اعتماد مجلس 
شورای اسلامی به دکتر سید حمید سجادی را به 

ایشان و جامعه ورزش تبریک عرض می کند.

آرتتا: برای بازی با منچسترسیتی 
روحیه گرفتیم

سرمربی آرسنال عنوان کرد پیروزی برابر وست 
برومویچ باعث روحیه گرفتن تیمش قبل از دیدار 

با سیتی شده است.
به گزارش ایسنا و به نقل از ساکرنت، مایکل آرتتا 
امیدوار اســت که بازگشت پیر امریک اوبامیانگ 
باعث احیای مجدد آرسنال شود. این بازیکن در 
اولین بازی خود در این فصل با هت تریک در دور 
دوم جام اتحادیه برابر وست برومویچ باعث صعود 
تیمش شد. در این دیدار آرسنال با ۶ گل موفق به 
شکست حریف خود شد.اوبامیانگ پس از ابتلا به 
کرونا در دیــدار ابتدایی لیگ برتر برابر برنتفورد 
غایب بود.نیکولاس په په، بوکایو ساکا و الکساندر 
لاکازت نیز دیگر گل های این تیم را به ثمر رساندند 
تا حداقل فشــار به صورت موقــت از روی آرتتا 
برداشته شود.مایکل آرتتا گفت: خوشحالم که تیم 
توانست به این برد برسد چون خیلی به این پیروزی 
نیاز داشتیم. یک دیدار سخت با منچسترسیتی در 
پیش داریم و حالا روحیه و اعتماد به نفس بالایی 
برای این دیدار پیدا کردیم. هنگامی که یک بازی 
را می بازید، باید در سریع ترین زمان ممکن برنده 

شوید. بازی امروز به ما اعتماد به نفس می دهد.

رونالدو در یک قدمی منچسترسیتی
مدیر برنامه های کریستیانو رونالدو به دنبال انتقال 

این بازیکن به تیم منچسترسیتی است.
به گزارش ایسنا و به نقل از اسکای، بعد از ناکامی 
منچسترسیتی در جذب هری کین، این باشگاه 
به دنبال کریستیانو رونالدو ٣۶ ساله رفته است تا 

این مهاجم را بتواند به خدمت بگیرد.
خورخه مندس، مدیربرنامه های رونالدو در شهر 
منچستر اســت و مذاکراتی نیز با سران این تیم 
داشــته و به دنبــال انتقال رونالــدو به تیم پپ 

گواردیولا است.
منچسترسیتی به دنبال یک مهاجم است و زمان 
کمی تا پایان نقل و انتقالات تابستانی باقی مانده 
اســت و رونالدو می تواند بهترین گزینه برای این 
باشگاه باشد که به دنبال قهرمانی در لیگ قهرمانان 

اروپا است.
حقوق فوق ســتاره پرتغالــی )٣۱ میلیون یورو 
خالص( می تواند به یک موضوع مهم در مذاکرات 
تبدیل شــود. با این حال طبــق گفته گاتزتا دلو 
اســپورت، روزنامه ایتالیایی، یوونتوس فقط ۲٥ 
میلیون یورو برای ستاره خود می خواهد. رونالدو 

هنوز تا تابستان ۲۰۲۲ با یوونتوس قرارداد دارد.

قاسمی نژاد: برای آقا فرهاد سوتفاهم 
به وجود آمده بود

مهاجم جدید استقلال می گوید که به تیمی که از 
بچگی دوست داشته پیوسته و تمام تلاشش را برای 
موفقیت آبی های پایتخت انجام می دهد.به گزارش 
ایسنا، امین قاسمی نژاد، مهاجم جدید استقلال پس 
از امضای قرارداد با آبی پوشان پایتخت اظهار کرد: 
در این چند روز حسابی خسته شدید. خدا را شکر 
توانستم به باشگاهی که به آن علاقه داشتم، بپیوندم 
و عضو کوچکی از خانواده بزرگ اســتقلال شود. 
امیدوارم امسال بتوانیم در کنار هم دل هواداران را 
شاد کنیم.این بازیکن در واکنش به اخبار گوناگونی 
که پیرامون انتقالش به استقلال بود و حتی فرهاد 
مجیدی عنوان کرد که او در لیست استقلال حضور 
ندارد، گفت: به نظرم سوءتفاهمی به وجود آمده بود 
کــه من با آقا فرزاد و آقا فرهاد صحبت کردم و این 
سوءتفاهم حل شد. من در باشگاه استقلال هستم 
و کاری با تیم های دیگر ندارم. من در اختیار باشگاه 
استقلال هستم و جالب نیست که راجع به تیم های 
رقیب صحبت کنم.او در پاسخ به این سوال که فکر 
می کند تا چه حد می تواند به اســتقلال در لیگ 
قهرمانان آسیا و لیگ برتر کمک کند؟ توضیح داد: 
من هرجا بودم تمام تلاشــم را انجام دادم و الان به 
تیمی آمدم که از بچگی دوستش داشتم. مطمئن 
باشــید تا جایی که می توانم در اختیار کادرفنی 

هستم و خودم را ثابت می کنم.

اخبار

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال گفت: خوشحالیم که تیم 
ملی ایران پس از ۲ سال توانست میزبان دیدار خود در مسابقات 

انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر باشد.
به گزارش ایرنا، بهرام رضاییان با اشاره به کسب میزبانی ایران برابر 
سوریه گفت: با توجه به اینکه تلاش های زیادی در زمینه اخذ 
میزبانی از سوی مســئولین فدراسیون فوتبال صورت گرفت، 
خوشبختانه توانستیم بعد از دو سال، دوباره میزبان رقابت های 
جام جهانی در مرحله مقدماتی باشــیم. راه ســختی را در این 
خصوص پشت سر گذاشتیم اما با همکاری و همراهی مسوولان 

در بخش های مختلف به این امر مهم دست پیدا کردیم.
وی در ادامه درباره افزایش حق الزحمه داوان گفت: در خصوص 
بحث حق الزحمه داوران نیز تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا 
افزایش چشمگیری حقوق و دستمزد داوران داشته باشد. بدون 

شک نگاه رئیس فدراسیون فوتبال نگاه رو به جلو بوده و در همین 
راستا برنامه ریزی های مدونی نیز صورت گرفته شده است. ما در 
مجموعه فدراســیون تلاشمان این است که با حل مشکلات و 
موانع، شرایط و بستر را برای ایجاد فضایی مناسب به جهت طی 
شــدن روند رو به رشد و توسعه فراهم کنیم.عضو هیات رئیسه 

فدراسیون درباره فوتبال زنان خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه 
نگاه فدراسیون جنسینی نبوده و زنان و مردان برای ما فرقی ندارد، 
تمام تلاش رئیس فدراسیون و اعضای هیات رئیسه بر این است 
که شرایط برای تیم های ملی به صورت یکسان فراهم شود. در 
همین راســتا با توجه به پیش رو بــودن رقابت های مقدماتی 
قهرمانی آسیا زنان و برنامه های کادر فنی، از هیچ تلاشی برای 
فراهم شــدن نیاز های تیم زنان دریغ نکردیم.وی اضافه کرد: 
اکنون تیم های زنان در سه رده جوانان، نوجوانان و بزرگسالان 
اردو ها و مسابقات مختلفی را طی ۶ ماه اخیر پشت سر گذاشتند 
و این در حالی بود که به مدت ۲ سال هیچگونه فعالیتی نداشتند. 
در هر صورت نگاه ما حمایت از تیم های زنان و تیم های ملی در 
رده های مختلف بوده و امیدواریم با اجرای برنامه های تیم های 

ملی، شاهد موفقیت و روند رو به رشد آنها باشیم.

کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد بر اساس چرخه ی انتخابی، نحوه 
برگزاری رقابت های انتخابی درون اردویی در اوزان ٥۷، ۶٥ و ۷۰ 

کیلوگرم را اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، با توجه به اعلام کتبی حسن عبادی مبنی بر 
مصدومیت از ناحیه پا، نامبرده شانس حضور در مسابقات کشتی 
آزاد رقابت های جهانی نروژ در وزن ۶٥ کیلوگرم را از دست داد.

بر این اســاس کادر فنی با توجه به پذیرفته شــدن درخواست 
امیرمحمد یزدانی برای حضور در این وزن و هم چنین بر اساس 
چرخه ی انتخابی تیم ملی، نحوه برگزاری رقابت های انتخابی 
درون اردویی در وزن ٥۷، ۶٥ و ۷۰ کیلوگرم را به شرح زیر اعلام 

کرد:با توجه به فرصت اندک تا رقابت های جهانی نروژ، کادر فنی 
تصمیم گرفت مسابقات انتخابی در اوزان ٥۷، ۶٥ و ۷۰ کیلوگرم 
در ۱۲ شهریورماه به شرح زیر برگزار شود:به دلیل شرایط ویژه 
وزنی کشتی گیران این مسابقات با ٣ کیلوگرم ارفاق وزن و شیوه 

پیروز ۲ از ٣ کشتی برگزار خواهد شد.
٥۷ کیلوگرم: علیرضا سرلک ـ علی قلی زادگان

۶٥ کیلوگرم: امیرمحمد یزدانی - کیان محمودجانلود
۷۰ کیلوگرم: امیرحسین مقصودی - عرفان الهی

هم چنیــن کادر فنی توضیحاتی را در مــورد انتخابی وزن ۶٥ 
کیلوگرم به شرح زیر ارائه داد:

با اعلام کتبی حســن عبادی مبنی بر مصدومیت از ناحیه پا، 
نامبرده شانس حضور در مسابقات جهانی کشتی آزاد )نروژ( را 

از دست داد.
با توجه به درخواست هیات کشتی مازندران و امیرمحمد یزدانی 
مبنی بر حضور در وزن ۶٥ کیلوگرم و کســب عناوین نخست 
انتخابی تیم ملی و سهمیه المپیک و داشتن بهترین کارنامه در 
جمع مدعیان وزن ۶٥ کیلوگرم، بعد از شــرکت در تست های 
آمادگی جسمانی اردوهای تیم ملی و بررسی شرایط وزنی اش 
توسط کادر فنی، شــانس حضور در چرخه انتخابی مسابقات 

جهانی نروژ را به دست آورد.

رضاییان: بعد از 2 سال، دوباره میزبانی به ایران بازگشت

نحوه انتخاب 3 ملی پوش دیگر کشتی آزاد ایران در رقابت های قهرمانی جهان مشخص شد

بازی های پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو

مردان تکواندوکار پارالمپیکی به دنبال خوشرنگ ترین مدال در توکیو
مربی تیم ملی تکواندو مردان اعزامی به بازی های 
پارالمپیک توکیو گفت: بــا آمادگی بالایی که 
مهدی پوررهنما و اصغر عزیزی دارند، تنها برای 
کسب خوش رنگ ترین مدال عازم توکیو شده اند.

پیام خانلرخانی در گفت و گو با ایسنا، در ارزیابی 
از وضعیــت تکواندوکاران اعزامــی به بازیهای 
پارالمپیک توکیو، اظهار کرد: برای آماده سازی 
مهدی پوررهنما در وزن منهای ۷٥ کیلوگرم و 
اصغر عزیزی مثبت ۷٥ کیلوگرم ٩ مرحله اردو از 
سال گذشته تا زمان اعزام به بازیهای پارالمپیک 
پیش بینی شــده بود که آخرین اردو به صورت 
قرنطینه در محل فدراسیون تکواندو برگزار شد 

و روز چهارشــنبه سوم شهریور برای شرکت در 
بازیهای پارالمپیک عازم توکیو شدند.

وی گفت: هر دو تکواندوکار از نظر روانی و بدنی 
در شــرایط بسیار خوبی قرار دارند و اگر مشکل 
خاصی ایجاد نشود تنها برای کسب خوش رنگ 
ترین مــدال در بازیهای پارالمپیک شــرکت 

خواهیم کرد.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا از نظر کرونا 
مشکلی ورزشکاران را تهدید نمی کند، تصریح 
کرد: در حال حاضر مشکلی از نظر کرونا وجود 
ندارد و از بازیکنــان و کادر فنی قبل از اعزام به 
توکیو دو بار تســت گرفته شده تا بدون دغدغه 

عازم این رقابتها شوند.
مربی تیم ملی پاراتکواندو همچنین در پاسخ به 
این پرســش که چقدر از حریفان پارالمپیکی 
شــناخت دارید، گفت: نسبت به تمام حریفان 
پارالمپیکی شــناخت کامل داریم و حتی ۲ ماه 
پیش در مســابقات قهرمانی آسیا که در لبنان 
برگزار شد، هر دو تکواندوکار به مدال طلا دست 
یافتند. البته جو مسابقات پارالمپیک با قهرمانی 
آسیا متفاوت است و پیش بینی نتایج به راحتی 
امکانپذیر نیست.خانلرخانی اضافه کرد: این دو 
تکواندوکار ۲ سال است که به سختی تلاش می 
کنند و حق آنها کسب خوش رنگ ترین مدال 

پارالمپیک است، امیدوارم که در روز مسابقات 
شرایط خوبی برای این دو تکواندوکار رقم بخورد.

وی نمایندگانی از مکزیک، ترکیه و روسیه را به 
عنوان اصلــی ترین حریفــان در وزن مهدی 
پوررهنما و تکواندوکارانی از کشورهای انگلیس، 
روسیه، آمریکا و کرواسی را سخت ترین حریفان 
در وزن اصغر عزیزی نام برد.خانلرخانی در پایان 
درباره زمان شروع مسابقات این دو تکواندوکار 
گفت: روز جمعه ۱۲ شهریور مهدی پوررهنما در 
وزن منهای ۷٥ کیلوگرم و روز شنبه ۱٣ شهریور 
اصغر عزیزی در مثبت ۷٥ کیلوگرم رقابت خود 

را در بازی های پارالمپیک آغاز خواهند کرد.


